
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: یکی از مشکلات 
بخش سرمایه گذاری قوانین پیچیده و بروکراسی بوده که 
این مسئله موجب می شود سرمایه گذاران از سرمایه گذاری 

منصرف شوند.
علی لاریجانی که به قم سفر کرده است، صبح چهارشنبه 
با اعضای سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی 
کشور دیدار و گفت و گو کرد. وی با اشاره به اهمیت کار و 

وظایف سازمان نظام مهندسی کشاورزی گفت: براساس 
قانون امور و وظایف باید به نهادهای غیردولتی و تخصصی 
واگذار شود. البته بدنه اجرایی دولتی معمولا تمایل ندارد که 
اختیارات واگذار شود، اما در شرایط کنونی به علت حجیم 
شدن بدنه دستگاه های دولتی بیشتر اعتبارات کشور صرف 
نماینده مردم قم در مجلس شورای  اداره آن ها می شود. 

اسلامی با بیان اینکه رویکرد کلی دستگاه ها ...

 »احمدی نژاد هیچ برنامه انتخاباتی ندارد.« این جمله ای است که در یك سال اخیر به کرات توسط نزدیکان احمدی نژاد بر 
زبان رانده شده یا در نشست های رسمی و غیررسمی گفته شده است. جمله ای که به انتخابات مجلس شورای اسلامی دهم 
اطلاق دارد و هرگونه برنامه انتخاباتی احمدی نژاد را برای این دوره از انتخابات رد می کند. جمله ای که البته بنا به شواهد، 
تاحدودی عکس آن ثابت شده است. به هر حال ممکن است شخص احمدی نژاد فعالیت مستقیم انتخاباتی نداشته باشد و 
این مساله را هم هر روز در تریبون های مختلف اعلام کنند اما آیا مقوله بدیهی و روشن خیز »احمدی نژادی ها« برای مجلس 
آینده هم قابل انکار است؟ مساله ای که دیگر به هر حال از جایی رو شده و با هیچ توجیهی نیز نمی توان آن را انکار نمود...

آیا واقعا احمدی نژاد هیچ برنامه انتخاباتی ندارد؟

احمدی نژادی ها 
در کمین مجلس!

وفات حضرت معصومه )س( را تسلیت می گوئیم

پس از گذشت 27 ماه از آغاز گفت وگوهای زمانبر 
و دشوار هسته ای، سرانجام یکشنبه هفته جاری روز 
اجرای »برجام« )برنامه جامع اقدام مشترک( فرارسید؛ 
محل  در  ای  هسته  جورچین  تکه  آخرین  که  روزی 
مناسب خود قرار گرفت. اعلان رسمی اجرای برجام و 
لغو همه تحریم های هسته ای را نمی توان جدا از روند 
اجرای  »روز  از  پیش  کرد.  تحلیل  مذاکرات  پیشرفت 
مشترک«  اقدام  »طرح  دیماه،   27 بامداد  در  برجام« 
در سوم آذرماه 1392، صدور »بیانیه سوییس« در 13 
فروردین ماه امسال، »روز تصویب برجام« در 23 تیرماه 
به عنوان مهمترین قطعه های جورچین هسته ای، با 

موفقیت سر جای خود قرار گرفته بود.
در این میان تلاش های ضدبرجامی دشمنان خارجی 
و در صدر آنها رژیم صهیونیستی و رقبای منطقه ای ایران 
تاحدی توجیه پذیر است چرا که این دشمنان تاب تحمل 
ایران  اسلامی  افزونتر جمهوری  قدرتیابی  و  پیشرفت 
را نداشته و ندارند. گفت وگوهای محرمانه ضدبرجامی 
با مقام های عالی رتبه 1+5 و همچنین  این دشمنان 
سخنرانی های ایران هراسانه در صحن سازمان ملل و 
حتی کنگره آمریکا را می توان در این راستا تفسیر کرد. 
متاسفانه در این مدت برخی از مخالفان داخلی برجام با 
نام »دلواپسان« در زمین طرف مقابل بازی کردند تا گل 
به خودی بزنند؛ موضوعی که متاسفانه با بی اعتنایی به 

منافع ملی همچنان در جریان است. 
در این نوشتار تلاش شده است تا برخی فضاسازی 
رسانه ای مخالفان برجام به طور مختصر در چند محور به 

تصویر کشیده شود...
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واکاوی فضاسازی رسانه های مخالف توافق هسته ای:

دوسال هیاهوی 
غیرمسئولانه 

علیه برجام

آیت الله مکارم شیرازی:

برجام پیروزی برای ملت ایران بود

منع تعقیب مرتضوی تایید شد

انهدام سه باند سرقت خودرو در قم

دکتر علی لاریجانی:

بروکراسی باعث انصراف سرمایه گذاران می شود
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روزنامه
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حداد عادل:

اصولگرایان 
مردم را گیج 

نکنند
آگهی مزایده )نوبت اول(

روابط عمومی سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم

سازمان پایانه های مسافربری 
شهرداری قم 

دکتر حسن روحانی رییس جمهوری اسلامی ایران با دعوت رسمی مقامات بلند پایه 
ایتالیا و فرانسه هفته آینده به این کشورها سفر می کند.

معاون ارتباطات و اطلاع رسانی دفتر رییس جمهور ضمن اعلام این خبر به ایرنا گفت: 
دکتر حسن روحانی رییس جمهور در راس هیاتی بلند پایه صبح دوشنبه 5 بهمن ماه به 

دعوت نخست وزیر و رییس جمهور ایتالیا به رم سفر می کند.
پرویز اسماعیلی افزود: دکتر روحانی طی سفر به ایتالیا پس از استقبال رسمی، 

ملاقاتهایی با رییس جمهور، نخست وزیر و سایر مقامات بلند پایه ایتالیا 
خواهد داشت. همچنین دیدار با تعدادی از سرمایه گذران و صاحبان 

صنایع بزرگ ایتالیا نیز در برنامه سفر به رم پیش بینی شده است.
وی حضور در واتیکان و ملاقات و گفتگو با پاپ و نیز نخست وزیر 

واتیکان را از دیگر برنامه های رییس جمهوری در مرحله اول سفر 
خود به اروپا اعلام کرد...

هفته آینده و به دعوت مقامات بلند پایه این دو کشور صورت می گیرد

سفر روحانی به ایتالیا و فرانسه

2

نگفتم کسی که نظام را قبول ندارد 
به مجلس بفرستید

رهبر معظم انقلاب در دیدار دست اندرکاران انتخابات:

7

باستناد مجوز هیئت مدیره سازمان در نظر دارد محل پارکینگ واقع در پایانه مرکزی را از طریق 
مزایده واگذار نماید. لذا متقاضیان می توانند جهت دریافت پاکت و شرایط مزایده از تاریخ نشر 
آگهی نوبت دوم به مدت ده روز کاری به استثنای روزهای تعطیل از ساعت 8 صبح لغایت 14 به 
واحد امور قراردادهای سازمان به نشانی قم، کیلومتر 3 جاده قدیم قم – تهران، سازمان پایانه های 
مسافربری شهرداری قم )ترمینال( مراجعه نمایند و در صورت نیاز، جهت کسب اطلاعات بیشتر با 

شماره تلفن 36641790 – 025 تماس حاصل نمایند.
شرایط عمومی:

-  جهت خرید اسناد مزایده مبلغ 500/000 ریال به شماره حساب 700789913121 )درآمد سازمان( 
بانک شهر به نام سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم واریز نموده و به همراه اصل فیش 

واریزی و کارت شناسایی معتبر جهت تحویل اسناد مراجعه فرمائید.
-   مبلغ تضمین شرکت در مزایده 14/000/000 ریال به صورت ضمانتنامه بانکی و یا واریز وجه نقد 
به حساب 700787307316 سپرده سازمان نزد بانک شهر به نام سازمان پایانه های مسافربری 

شهرداری قم می باشد. 
-   در صورتی که برندگان اول و دوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به نفع 

سازمان ضبط خواهد شد.
-   سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.

-   هزینه درج آگهی و کارشناسی به عهده برنده مزایده می باشد.
-  تلفن تماس: 36641790 – 0252 
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تلاش نافرجام 
دلواپسان برجام

در نهایت با دو سال مذاکرات پیاپی و ایستادگی تیم 
مذاکره کننده کشور مسئله هسته ای ایران به پایان رسید 
و جهان اعتراف کرد که جمهوری اسلامی همواره پایبند به 

فعالیت صلح آمیز هسته ای بوده است.
اما در مسیر مذاکرات دلواپسانی که نقش دایه مهربان تر از مادر را بر عهده داشتند 
با مخالف و سنگ اندازی تلاش کردند  که مانع به نتیجه رسیدن و پایان یافتن مناقشه 
12 ساله هسته ای کشور شوند اما رهنمودها و فرمایشات حکیمانه رهبرمعظم انقلاب و 
حمایت های قانونی مجلس شورای اسلامی از تیم مذاکره کننده پرونده هسته ای را به 
نتیجه رسانده و در روز 27 دی ماه امسال برجام وارد فاز اجرایی شد. قطعا اگر حمایت های 
رهبری در موضوع هسته ای نبود، افراد دلواپس وزیر امور خارجه را در صحن علنی مورد 

هتک حرمت قرار داده و وی را به عنوان جاسوس معرفی می کردند.
در تفکرات اشتباه این افراد و گروه ها همین بس که امروز شاهد تحقق برنامه ها و مطالب 
ارائه شده از سوی تیم مذاکره کننده مانند لغو تحریم ها اقتصادی و لغو تحریم سوئیفت 
هستیم، این در حالی است که در ایام مذاکرات، گروه های مخالف به صورت مداوم اعلام 
می کردند که هیچ یک از وعده های کشوری های غربی محقق نمی شود و تنها ایران است 
که مجبور به اجرای تعهداتش می شود. این گروه ها با نسبت دادن آمار و اطلاعات اشتباه 
به دولت در صدد تخریب و افزایش فشار بر رئیس جمهور بودند تا تیم مذاکره کننده را از 
ادامه مذاکرات هسته ای منصرف کنند، اما دولت با استقامت در برابر این گروه ها توانست 
اهداف مدنظر را محقق کند. پشتیبانی قاطع و حکیمانه رهبر معظم انقلاب از تیم مذاکره 
کننده هسته ای در به نتیجه رسیدن مذاکرات بسیار مؤثر بود، به طور مثال دلواپسان و 
منتقدان تصمیم داشتند که در صحن علنی مجلس  از تصویب مصوبه مربوط به تأیید برجام 
جلوگیری کنند، که از طرف رهبری پیغامی برای نمایندگان جهت تصویب مصوبه مذکور 
آمد. از سوی دیگر بر اساس تاکید رهبری کمیته نظارت بر حسن اجرای برجام در شورای 
عالی امنیت ملی کشور تشکیل شده است و اجرای برجام را رصد می کند. مجلس هم 
کمیسیون امنیت ملی را مسئول نظارت کرده است بنابراین نباید نگرانی در اجرای برجام 
و شیطنت های غربی وجود داشته باشد. با اجرایی شدن برجام درس خوبی به دلواپسان 
داده شد تا دیگر با تصمیمی که نظام گرفته است مخالفت نکنند و در آینده نیز دست به 

چنین کارهای بیهوده نزنند.
* نماینده مردم تبریز

حداد عادل:

اصولگرایان مردم را گیج  نکنند
حداد عادل گفت: باید مجلسی داشته باشیم که بار خاطر رهبری نباشد در این راستا 

باید به صورت یکپارچه به میدان بیاییم و مردم را گیج نکنیم.

 غلامعلی حداد عادل در همایش همیاران انقلاب که شامگاه سه شنبه به همت شورای 
ائتلاف اصولگرایان در سالن شهید بهشتی مشهد برگزار شد، در خصوص مجلس آینده 
اظهار کرد: مجلس باید یار رهبری باشد و نه بار خاطر ایشان، آنچنان که در مجلس ششم 
شاهد آن بودیم، لذا باید نام ها و عنوان ها را کنار گذاشته و زیر پرچم اصولگرایی یکپارچه به 
میدان بیاییم. وی افزود: یک محاسبه ساده ی دو دو تا چهارتا نشان می دهد که اگر قرار شود 
اصولگرایان چند فهرست ارائه داده و مردم را گیج و سرگردان کنند آرا شکسته شده و تفرقه 
راه را برای پیروزی کسانی باز می کند که پیشتر آن ها را آزموده ایم. حداد عادل اظهار کرد: 
ای کسانی که هنوز شعارهای سال های 78 و 88 را از یاد نبرده اید کاری نکنید که علی تنها 
بماند، اهل کوفه بودن ممکن است هر روز به شکلی اتفاق بیفتد. سخنگوی شورای ائتلاف 
اصولگرایان با بیان این مطلب که امروز آشکار است که دشمن درصدد نفوذ به انقلاب است، 
عنوان کرد: رهبر معظم انقلاب با توجه به آنچه که در سال های اخیر از مواضع دشمنان و 
موارد داخلی دریافت کردند، ما را از خطر نفوذ بر حذر می دارند. وی ادامه داد: نفوذ، سیاسی، 
اقتصادی و فرهنگی است که این موارد از هم جدا نیستند و ریشه آن ها نفوذ فرهنگی است، 
این که بعد از برداشتن تحریم ها عده ای ساده لوح دلشان را خوش کنند که رستوران مک 

دونالد در کشور شعبه ای دایر کند نمونه ای از نفوذ فرهنگی است.

فرمانده کل سپاه:

سناریوی تجزیه عراق و سوریه را بر هم می زنیم
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با تاکید بر اینکه فلسطین مسئله اصلی جهان 
اسلام است گفت: ما سناریوی تجزیه عراق و سوریه را طرحی صهیونیستی و امریکایی 

دانسته و آنرا بر هم خواهیم زد.
به گزارش ایسنا، سردار سرلشکر پاسدار محمدعلی جعفری روز گذشته طی سخنانی 
در ششمین همایش »غزه؛ نماد مقاومت« که در تالار ایوان شمس تهران برگزار شد، با بیان 
اینکه هر سال شاهد یک نصرت در جبهه های مختلف انقلاب اسلامی هستیم، اظهارداشت: 
ملت ما در دفاع مقدس هیچ ضعفی در برابر دشمن از خود نشان نداد و در برابر فشار دشمن 
تسلیم نشد تا دشمن از این نبرد نتیجه عکس بگیرد. وی اضافه کرد: در جنگ تحمیلی 
بود که ریشه های انقلاب محکم و زمینه های صدور آن ایجاد شد. فرمانده کل سپاه با بیان 
اینکه آمریکایی ها بدنبال ایجاد حاکمیت خودشان در عراق بودند، گفت: اما نتیجه برعکس 
شد و بجای صدام، حکومت طرفدار و همراه انقلاب اسلامی در عراق شکل گرفت لذا توطئه 
های زیادی بزای از بین بردن این حکومت کردند اما عاقبت مجبور به ترک عراق شدند. 
وی ادامه داد: 6 سال طول کشید تا حلقه محاصره نظامی ایران را شکل دادند تا جمهوری 
اسلامی را بترسانند اما نتیجه نگرفتند و برای همین بر توظئه های داخلی متمرکز شدند. 
جعفری تاکید کرد: هیچ ارتشی حتی ارتش امریکا قادر به ایستادگی و مقاومت در برابر 
نهضت انقلاب اسلامی نیست. وی با بیان اینکه در مقاومت مردم عراق و سوریه و لیبی 
دو دستاورد بزرگ داشتیم، تصریح کرد: یکی اینکه دلهای مردم سوریه و عراق و لیبی و 
کشورهای مقاوم دیگر با انقلاب اسلامی یکی شد؛ اتفاقی که تا قبل از حمله داعش نیفتاده 
بود. جعفری ادامه داد: امروز مردم سوریه معنقدند تنها کشوری که واقعا از آنها دفاع کرده، 
ایران است و تنها راه نجات را هم مقاومت می دانند. وی گفت: دستاورد دیگر این بود که یک 
نیروی عظیم بی انتهای مردمی مثل بسیج در عراق و سوریه و لیبی در برابر توطئه های 
درونی و بیرونی شکل گرفت که این برای بقای مقاومت و ایستادگی لازم است. فرمانده 
کل سپاه خاطرنشان کرد: بیش از 200 هزار نیروی مردمی سازمان یافته در این کشورها 
شکل گرفته و این همان نیروییست که هیچ ارتشی حتی امریکا و اسراییل هم نمی تواند با 
آن مقابله کند. سرلشکرجعفری یادآور شد: این دستاوردها تا آزادی فلسطین و قدس عزیز 

ادامه دارد و این پیروزی ها نزدیک خواهد بود.

عضوهیات رئیسه مجلس؛

تصویب بودجه 95 به سال آینده موکول می شود
عضوهیات رئیسه مجلس با اشاره به تاخیر دولت در ارایه لوایح بودجه و برنامه ششم 
به مجلس و زمان بر بودن تصویب  آن ها، گفت: ارایه لایحه چنددوازدهم از سوی دولت به 

مجلس اجتناب ناپذیر است.
عبدالرضا مصری با اشاره به تاخیر دولت در ارایه لوایح بودجه 95 و برنامه ششم توسعه به 
مجلس، گفت: اواخر مرداد ماه سال جاری زمان ارایه لایحه برنامه ششم به مجلس بوده که با 
توجه به این تاخیر، رسیدگی به این لایحه با توجه به اینکه سند بالادستی بودجه است باید 
در اولویت باشد. نماینده مردم کرمانشاه در مجلس شورای اسلامی، ادامه داد: در حال حاضر 
مجلس باید بر بررسی برنامه ششم توسعه متمرکز شود؛ زیرا تصویب آن زمان بر خواهد بود. 
این نماینده مردم در مجلس نهم، تاکیدکرد: همزمانی تقدیم این دو لایحه آن هم در این 
زمان مختصر، ارایه لایحه چنددوازدهم ازسوی دولت به مجلس را اجتناب ناپذیر کرده است. 
وی گفت: مجلس ابتدا قانون برنامه ششم توسعه را مصوب خواهد کرد و بعید است تا پایان 
سال جاری لوایح مذکور را به تصویب برسانیم. مصری افزود: مجلس برای تسریع در روند 
رسیدگی به لوایح برنامه ششم، بودجه 95 و احکام دائمی اقدام به تشکیل کمیسیون های 
مجزا کرده است. وی با اشاره به مناسبت ها پیش رو همچون دهه فجر و و انتخابات، تاکید 
کرد: به دلیل این مسائل و به دلیل تاخیر دولت در ارایه لایحه بودجه تصویب بودجه 95 به 
سال آینده موکول خواهد شد. سخنگوی هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی، یادآور شد: 
برای بازبودن دست دولت جهت دریافت و پرداخت  های سال 95، باید لایحه چند دوازدهم 

به مجلس ارایه شود.

علی مطهری:

اعتراض می کنم، نه التماس
نماینده مردم تهران در مجلس در پاسخ به این سوال که آیا در جلسات رایزنی نمایندگان 
با رئیس مجلس حضور داشته یا خیر، گفت: در این جلسات شرکت نمی کنم و همان طور 

که در روز ثبت نام اعلام کرده بودم، اعتراض می کنم، اما التماس نمی کنم.
علی مطهری در گفت وگو با ایلنا اظهارداشت: دلایلم را در اعتراض به ردصلاحیتم به 
صورت مکتوب تقدیم شورای نگهبان کرده ام و آنها درصورتی که دوست داشته باشند به 
درخواست من رسیدگی می کنند و در غیر این صورت هم کاری از دست من ساخته نیست. 
نماینده مردم تهران در مجلس نهم افزود: وقتی اعلام می شود یک نامزد به استناد ماده 28 
ردصلاحیت شده، یعنی اعتقاد شخصی و التزام علمی آن نامزد به اسلام دچار مشکل است؛ 
درحالی که اعتقاد و ایمان امری قلبی و غیرقابل تشخیص است. وی، با انتقاد از ردصلاحیت  
گسترده نامزدهای انتخاباتی ازسوی شورای نگهبان، گفت: ردصلاحیت نامزدهای انتخابات 
مجلس تاحدودی غیرطبیعی بود و استنادهایی که به عنوان دلیل ردصلاحیت اعلام شد، 
برای خیلی از افراد غیرقابل قبول است. عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی 
خاطرنشان کرد: اسلام در خصوص اعتقاد دینی و ایمان تنها به شهادتین قائل است و فارغ 
از آن، هنگامی که از اعتقاد و ایمان صحبت می کنیم، درواقع درباره امری قلبی صحبت 
می کنیم که برای کسی قابل تشخیص نیست و نه من می توانم درباره ایمان شما اظهارنظر 
کنم و نه شما می توانید درباره ایمان بنده، نظری بدهید. این نماینده مردم در مجلس 
نهم یادآور شد: درباره مساله التزام علمی به اسلام نیز هنگامی که چنین ادعایی راجع به 
کسی مطرح می شود، یعنی آن فرد مرتکب گناه کبیره مثل شرب خمر شده است و سوال 

اینجاست که چگونه می توان چنین ادعایی را ثابت کرد. 

رئیس ستاد انتخابات کشور:

به معترضین رد صلاحیت ها 
مشورت قانونی می دهیم

رئیس ستاد انتخابات کشور با تشکر از عملکرد هیات های اجرایی گفت: معتمدان مردم 
در هیات اجرایی به خوبی عمل کردند.

محمد حسین مقیمی ظهر دیروز در افتتاحیه دومین همایش استانداران با فرمانداران 
سراسر کشور با اشاره به اینکه ما در جریان فعالیت همه هیات های اجرایی قرا رداشتیم ، 
اظهار کرد: هیات های اجرایی در اکثر حوزه ها عملکرد بسیار خوبی داشته و اظهار نظر آنها 
در چارچوب قانونی بوده است. وی ادامه داد: آنها با دقت پرونده همه نامزدهای انتخابات 
را بررسی می کردند و حتی تا ساعت یک یا دو نیمه شب هم مشغول بودند. وزارت کشور 
از معتمدان مردم در هیات های اجرایی به خاطر عملکرد خوبشان تشکر می کند. معاون 
سیاسی وزیر کشور همچنین با اشاره به رد صلاحیت تعدادی از نامزدهای انتخابات مجلس 
خاطر نشان کرد: این افراد سه روز فرصت داشتند تا اعتراض خود را اعلام کنند ما هم 
اگر لازم باشد به آنها مشورت های قانونی را می دهیم تا آنها در این مسیر طبق قانون 
عمل کنند. ما باید کمک کنیم تا حضور حداکثری مردم در انتخابات تامین شود. مقیمی 
بررسی مشکلات اقتصادی که در حضور حداکثری مردم در انتخابات تاثیر می گذارد را دلیل 

برگزاری این همایش دانست.

روحانی در تماس تلفنی رییس جمهوری بلغارستان: 

برجام زمینه گسترش همکاری های
ایران و اتحادیه اروپا فراهم کرد 

دکتر حسن روحانی رییس جمهوری در تماس تلفنی رییس جمهوری بلغارستان، 
تصریح کرد که اجرای برنامه جامع اقدام مشترک )برجام(، زمینه را برای گسترش بیش از 
پیش همکاریهای ایران و اتحادیه اروپا و بویژه بلغارستان در حوزه های اقتصادی ، فرهنگی 

و سیاسی فراهم کرده است. 
دکتر حسن روحانی روز چهارشنبه در این تماس تلفنی که توسط  روسن پلونلیف رییس 
جمهوری بلغارستان انجام شد، با تشکر از تبریک همتای بلغارستانی خود به مناسبت اجرای 
رسمی برنامه جامع اقدام مشترک، اظهار داشت: جمهوری اسلامی ایران پیوسته به بلغارستان 
به عنوان یکی از کشورهای دوست خود در اتحادیه اروپا می نگرد. رییس جمهوری گفت: 
ایران علاقه مند به توسعه همکاری های اقتصادی و فرهنگی با بلغارستان است و از حضور و 
مشارکت کارآفرینان و سرمایه گذاران بلغارستانی در طرح ها و پروژه های کشورمان استقبال 
می کند. روحانی با اشاره به مختومه شدن پرونده هسته ای ایران افزود: این امر نشان داد که 
برنامه هسته ای ایران همانطور که بارها اعلام کرده بودیم، پیوسته صلح آمیز بوده است. رییس 
جمهوری همچنین با اشاره به اظهارات همتای بلغارستانی خود درباره حضور پرشمار مسلمانان 
در کشور بلغارستان با بیش از یکهزار مسجد در آن کشور گفت: اینکه ادیان مختلف در کنار 
یکدیگر با صلح و برادری با هم زندگی کنند افتخاری است و نباید اجازه داد در هیچ جامعه 
ای مسایل دینی و قومی باعث تفرقه و اختلاف شود. روحانی افزود: در جمهوری اسلامی ایران 
پیروان همه ادیان الهی از حقوق مساوی برخوردارند و در انجام فرایض دینی خود آزاد هستند. 
رییس جمهوری همچنین با پذیرش دعوت رسمی رییس جمهوری بلغارستان، ابراز امیدواری 
کرد که این سفر در زمان مناسب انجام پذیرد. رییس جمهوری بلغارستان نیز در این تماس 
تلفنی ضمن تبریک اجرای رسمی برجام، این اقدام را موفقیت بزرگ سیاسی برای ایران ، 
جهان و اتحادیه اروپا دانست و گفت: بلغارستان به عنوان یکی از دوستان جمهوری اسلامی 
ایران در اتحادیه اروپا است و ما خواهان توسعه بیشتر روابط دو کشور در حوزه های مختلف 
هستیم. پلونلیف با اشاره به سابقه دیرینه روابط تهران و صوفیه و با دعوت از رییس جمهوری 
ایران برای سفر رسمی به صوفیه ، افزود: سال آتی میلادی قرار است به طور رسمی یکصد و 
بیستمین سالگرد روابط ایران و بلغارستان را جشن بگیریم ؛روابطی که پیوسته بر پایه دوستی و 
اعتماد متقابل بوده است. وی اظهارداشت: ما آماده ایم بهترین شرایط و امکانات را برای ایرانیان 

در بلغارستان فراهم کنیم و بویژه خواهان تقویت روابط تجاری و فرهنگی با تهران هستیم.
کشورهای درحال توسعه می توانند از حقوق خود دفاع کنند 

همچنین رییس جمهوری گفت: دفاع ملت ایران از حقوق حقه هسته ای خود و در نهایت 
اجرای رسمی برجام، نشان داد کشورهای در حال توسعه می توانند با ایستادگی در برابر 
قدرتهای بزرگ، از حقوق حقه خود در قالب گفت و گو و مذاکره، دفاع کنند.  دکتر حسن 
روحانی روز چهارشنبه در تماس تلفنی فواد معصوم رییس جمهوری عراق با وی، ضمن تشکر 
از تبریک همتای عراقی خود به مناسبت اجرای رسمی برجام، به نقش حل و فصل موضوع 
هسته ای در کاهش خطر افزایش تنش ها که می توانست اثر سوئی روی منطقه برجای 
بگذارد، اشاره کرد. وی گفت: اکنون با حصول توافق و اجرای برجام و رفع تحریم ها، می توانیم 
سطح همکاری های اقتصادی و تجاری خود را با همسایگان، کشورهای دوست و به ویژه عراق 
با سرعت و شتاب بیشتری گسترش دهیم. روحانی در ادامه پیروزی ارتش و نیروهای مردمی 
عراق بر گروهک تروریستی داعش در الرمادی و الانبار را تبریک گفت و افزود: امیدوارم بزودی 
دولت و ملت عراق بتوانند تروریست ها را از خاک آن کشور بیرون برانند.رییس جمهوری اظهار 
داشت: برای ما قابل قبول نیست که کشور و یا قدرتی بخواهد در امور داخلی عراق دخالت و یا 
بخشی از سرزمین کشور دوست و برادر عراق را به تصرف و اشغال خود درآورد. روحانی با تاکید 
بر اینکه 'ملت و دولت ایران در کنار ملت و دولت عراق خواهد ماند'، گفت: حفظ حاکمیت 
ملی، استقلال و تمامیت ارضی عراق برای جمهوری اسلامی ایران بسیار حائز اهمیت است و 
ما امنیت و ثبات عراق را امنیت و ثبات خود می دانیم. رییس جمهوری بر تداوم مشورت و 
همکاری میان دو کشور در ارتباط با مسایل دوجانبه و موضوعات پیچیده منطقه ای تاکید کرد.

آیت الله مکارم شیرازی:

برجام پیروزی برای ملت ایران بود
آیت الله ناصر مکارم شیرازی گفت: درپیروزی که با برجام نصیب مردم ایران شد جای 

شک و تردیدی نیست ولی عده ای نباید در مورد برجام اقدام به منفی بافی کنند.
این مرجع تقلید روز چهارشنبه در جلسه درس خارج فقه خود در مسجد اعظم قم بیان 
داشت: بحمدلله کار قابل ملاحظه ای انجام شد و پس از زحمات فراوان و تلاش های مستمر 
برجام به ثمر نشست و یک پیروزی نصیب مردم کشورمان شد. وی ابراز داشت: در این پیروزی 
جای شک و تردید نیست و نباید برخی بنشینند منفی بافی کنند که کاری نشده است، باید 
واقعیت ها را پذیرفت و نباید در مقابل واقعیت ها سرسختی نشان داد این در حالی است که 
برخی مسائل وجود دارد که همه ما و دولت مردان باید از آن بپرهیزیم. وی گفت: از سوی دیگر 
نباید در مساله برجام مبالغه و غلو شود زیرا سطح توقع مردم بالا می رود و ملت می گویند پس 
همه مشکلات حل شد و نباید بیکاری و تورم، مشکل مسکن و ازدواج و مسائل بهداشتی باشد، 
به یقین برای حل مشکلات زمان لازم است. آیت الله مکارم شیرازی افزود: برجام یک بخش 
از مشکلات ما بود و بخش های دیگری از مشکلات را داریم که باید حل کنیم و درعین حال 
که به یک پیروزی قابل ملاحظه اعتراف داریم نباید زیاد غلو کنیم. وی اظهار داشت: اگر زیاد 
مبالغه کنیم غربی ها می گویند تیر ما به نشان خورد و تحریم ها ایرانیان را بیچاره کرده بود و 
حال که نجات پیدا نمودند غوغا می کنند و می گویند سلاح تحریم را نگاه داریم و در جاهای 
دیگر نیز استفاده کنیم. وی با تاکید بر این که اعتدال در همه امور باید رعایت شود بیان داشت: 
باید خدا را به خاطر نعمتی که به ما داده است شکر کنیم ولی در عین حال از افراط در هر 
کاری بپرهیزیم. آیت الله مکارم شیرازی ادامه داد: یکی از شکرانه های ما در مورد برجام این 
است که در مسائل مربوط به انتخابات در مقابل یکدیگر نایستیم، همدیگر را تخریب نکرده و 
یکدیگر را از میدان به در نکنیم. این مرجع تقلید بیان داشت: باید در انتخابات دست به دست 
هم بدهیم، اتحاد داشته و مشکلات را با مذاکره حل کنیم و معیار ما عمل به قانون باشد تا 
مشکلی پیش نیاید. وی اظهار داشت: امیدواریم انتخابات خوبی در پیش داشته باشیم و بتوانیم 

بر همه مشکلات غلبه پیدا کنیم.

محمد جواد ظریف:

تحریم های موشکی آمریکا غیرقانونی است
 وزیر امور خارجه ایران در داووس سوئیس »عادت کردن آمریکا به زورگویی« را نکوهش 
کرد و با تاکید بر ماهیت دفاعی برنامه نظامی ایران، تحریم واشنگتن علیه برنامه موشکی 

کشورمان را »غیرقانونی« خواند.
به گزارش ایرنا، محمد جواد ظریف روز چهارشنبه پیش از حضور در نشست داووس 
به خبرگزاری آسوشیتدپرس گفت: برنامه های نظامی ایران ماهیت دفاعی دارد. آمریکا 
روز یکشنبه تحریم هایی را علیه 11 فرد و نهاد که به ادعای او در برنامه های ساخت 
موشک بالستیک در ایران مشارکت دارند، وضع کرد. به نوشته آسوشیتدپرس، ایران یکی 
از محورهای نشست امسال مجمع جهانی اقتصاد در داووس خواهد بود. نشست مجمع 
عمومی اقتصاد در داووس هر سال با حضور حدود دو هزار و 500 رهبر سیاسی، اقتصادی، 
نخبگان و رسانه های جهان برای بحث درباره مهمترین چالش های بین المللی بویژه در 

حوزه اقتصادی تشکیل می شود.

یادداشت

اخبــار

دکتر حسن روحانی رییس جمهوری 
مقامات  رسمی  دعوت  با  ایران  اسلامی 
بلند پایه ایتالیا و فرانسه هفته آینده به این 

کشورها سفر می کند.
ارتباطات و اطلاع رسانی دفتر  معاون 
رییس جمهور ضمن اعلام این خبر به ایرنا 
گفت: دکتر حسن روحانی رییس جمهور در 
راس هیاتی بلند پایه صبح دوشنبه 5 بهمن 
ماه به دعوت نخست وزیر و رییس جمهور 

ایتالیا به رم سفر می کند.
روحانی  دکتر  افزود:  اسماعیلی  پرویز 
طی سفر به ایتالیا پس از استقبال رسمی، 
ملاقاتهایی با رییس جمهور، نخست وزیر و 
سایر مقامات بلند پایه ایتالیا خواهد داشت. 
همچنین دیدار با تعدادی از سرمایه گذران 

و صاحبان صنایع بزرگ ایتالیا نیز در برنامه 
سفر به رم پیش بینی شده است.

وی حضور در واتیکان و ملاقات و گفتگو 
با پاپ و نیز نخست وزیر واتیکان را از دیگر 
برنامه های رییس جمهوری در مرحله اول 

سفر خود به اروپا اعلام کرد.
معاون ارتباطات و اطلاع رسانی دفتر 
روحانی  دکتر  داد:  ادامه  جمهور  رییس 
اتمام  از  پس  و  ماه  بهمن  چهارشنبه 7 
برنامه ها در ایتالیا، رم را به مقصد پاریس 

ترک می کند.
پرویز اسماعیلی گفت: رییس جمهور در 
سفر خود به پاریس و پس از استقبال رسمی 
از سوی رییس جمهور فرانسه، با وی دیدار و 
گفتگو خواهد داشت و هیاتهای عالیرتبه دو 

کشور نیز مذاکراتی مشترک خواهند داشت.
وی ملاقات و گفتگو با مدیر کل یونسکو، 
بازوی فرهنگی سازمان ملل متحد را نیز از 
دیگر برنامه های دکتر روحانی در پاریس 

اعلام کرد. 
از سرمایه  تعدادی  با  دیدار  همچنین 
گذران، مدیران اقتصادی و صاحبان ارشد 
صنایع بزرگ فرانسه برنامه ریزی شده است. 
اسماعیلی ملاقاتهای دوجانبه و چند 
جانبه، نشست و مصاحبه با سردبیران ارشد 
رسانه های اروپایی، ایتالیایی و فرانسوی، 
اندیشمندان، نشست  با نخبگان و  دیدار 
سرمایه  و  صنایع  صاحبان  با  مشترک 
گذاران را از سایر برنامه های پیش بینی 
شده برای رییس جمهوری در این سفر 4 

روزه اعلام کرد.
اطلاع  و  ارتباطات  معاون  گفته  به   
رسانی دفتر رییس جمهور تعدادی از وزرا و 
مقامات بلند پایه کشورمان دکتر روحانی را 
در این سفر همراهی خواهند کرد و اسناد 
متعددی نیز برای همکاری های دو جانبه 
در عرصه های مختلف از سوی آنان به امضا 

خواهد رسید. 
پرویز اسماعیلی در پایان خاطر نشان 
کرد که همزمان با سفر رییس جمهوری، 
نشست های تخصصی و ملاقاتهایی نیز میان 
سرمایه گذاران و فعالان اقتصادی بخش 
خصوصی دو کشور انجام خواهد شد. دکتر 
روحانی پنج شنبه 8 بهمن ماه به کشورمان 

باز می گردد.

هفته آینده و به دعوت مقامات بلند پایه این دو کشور صورت می گیرد:

سفر روحانی به ایتالیا و فرانسه

 حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم 
انقلاب اسلامی صبح دیروز )چهارشنبه( در 
دیدار دست اندرکاران انتخابات دهمین دوره 
دوره   پنجمین  و  اسلامی  شورای  مجلس 
عناصر  و  آداب  تشریح  با  خبرگان  مجلس 
تضمین کننده »رقابت سالم در انتخابات«، 
ملت و جمهوری اسلامی ایران را برنده پرافتخار 
برگزاری یک »مسابقه ملی و قوی« در عرصه 
انتخابات خواندند و با بیان نکات مهمی درباره 
افزودند:  مسئولان  به  خطاب  برجام  اجرای 
امریکا، همان امریکای قدیمی است، مراقب 
خدعه هایش در اجرای همین نتایج مذاکرات 

هسته ای باشید.
رهبر معظم انقلاب اسلامی، دو انتخابات 

پیش رو را بسیار مهم و بزرگ خواندند و با تأکید بر اینکه 
انتخابات، یک رقابت و مسابقه ملی است، گفتند: در این 
رقابت، در واقع برد و باختی برای ملت مفهومی ندارد زیرا در 

هر صورت، ملت ایران برنده واقعی و نهایی است.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: اگر ملت ایران خوب، 
قوی و مصمم وارد میدان انتخابات شود و صندوق های رأی 
را از رأی و عزم خود پر کند، جمهوری اسلامی ایران به خود 

خواهد بالید و افتخار خواهد کرد.
تبیین الزامات انتخابات سالم

رهبر انقلاب اسلامی سپس به تبیین »الزامات رقابت 
سالم در انتخابات« پرداختند و گفتند: مهمترین شرط یک 
رقابت سالم، شرکت همه واجدان شرایط رأی دادن و حتی 

آن کسانی است که نسبت به نظام مسئله دارند.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: ممکن است افرادی 
نسبت به نظام مسئله داشته باشند اما این افراد قاعدتاً نسبت 
به امنیت، پیشرفت و عزت کشور مسئله ای ندارند و بر همین 
اساس اگر خواهان استمرار امنیت ملی، افزایش عزت ملی و 
تضمین پیشرفت و حرکت رو به رشد کشور هستند، باید در 

انتخابات شرکت کنند.
ایشان افزودند: البته کسانی که براساس وظیفه و با نیت 
الهی در انتخابات شرکت می کنند، قطعاً زمینه ساز جلب 

رضایت الهی برای خود خواهند بود.
رهبر انقلاب اسلامی در جمع بندی این بخش از سخنان 
خود تأکید کردند: شرط اول و مهم رقابت سالم، حضور 
همگانی و پرنشاط مردم در انتخابات است و به اذن و توفیق 
الهی، مردمِ آگاه و با بصیرت ایران چنین حضوری در دو 

انتخابات پیش رو خواهند داشت.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: عده ای کمین کرده 
اند که با حضور نیافتن مردم در انتخابات، با تحریم و یا سست 
کردن انتخابات، از نظام جمهوری اسلامی مچ گیری کنند، اما 
ملت در مقابل این کمین کرده هایِ نابکار، کارآمدی خود را 

نشان داده و در این انتخابات هم نشان خواهد داد.
انتخابات را، حضور  ایشان شرط دوم رقابت سالم در 
همراه با بصیرت و با فکرِ مردم و انتخاب افراد صالح دانستند 
و افزودند: باید افرادی را برگزید که بعد از نشستن بر مسند 
مسئولیت، خود را سپر بلای مشکلات کشور قرار دهند و 
فانی در خدمات و مصالح و منافع عمومی مردم باشند و 
ضمن آنکه کشور را به دشمن نمی فروشند، مصالح ملی را به 

دلیل رودربایستی زیر پا نمی گذارند.
رهبر انقلاب اسلامی بار دیگر با اشاره به این سخنان خود 
که گفته بودند »حتی کسانی هم که با نظام مسئله دارند 
در انتخابات شرکت کنند« خاطرنشان کردند: این سخن 
به معنای آن نیست که بخواهند  کسانی که نظام را قبول 
ندارند به مجلس بفرستند. حضرت آیت الله خامنه ای تأکید 
کردند: در هیچ جای دنیا، افرادی را که اصل نظام آن کشور 
را قبول ندارند، به مراکز تصمیم گیری راه نمی دهند و حتی 
در کشوری همچون امریکا که خود را نماد آزادی معرفی می 
کند و عده ای ساده لوح هم آن را قبول و ترویج می کنند، در 
دوران رقابت بلوک شرق و غرب، افراد را با اندک اتهامِ گرایش 

سوسیالیستی، کنار می گذاشتند.
ایشان افزودند: اینکه مقید باشیم کسانی به مجلس بروند 
که نظام و مصالح آن و ارزشهای کشور را قبول داشته باشند، 

یک حق عمومی است که در سلامت انتخابات مؤثر است.
رهبر انقلاب اسلامی در ادامه به بیان دیگر الزامات سلامت 
انتخابات پرداختند و گفتند: »تمکین همه دستگاههای 
دست اندرکار انتخابات به قانون و رعایت مُرّ قانون«، »اهانت 
نکردن به نهادهای قانونی«، »مشوش نکردن اذهان عمومی«، 
»اهانت نکردن نامزدهای انتخاباتی به یکدیگر و حتی پرهیز 
از غیبت«، »ندادنِ و عده های غیرعملی و غیرقانونی«، و 

»برخورد صادقانه با مردم« از جمله معیارها و آداب لازم برای 
یک رقابت سالم انتخاباتی است.

حضرت آیت الله خامنه ای درخصوص تشویش اذهان 
عمومی به برخی رفتارها و سخنان نسنجیده اشاره کردند و 
افزودند: برخی دائماً کلمه »تندروها« را تکرار می کنند که 
منظور آنها جریان مومن و حزب اللهی است، در حالیکه نباید 
جوانان انقلابی و حزب اللهی را متهم به تندروی کرد زیرا 
این جوانان با اخلاصِ تمام و با همه وجود در میدان حاضرند 
و هرگاه که دفاع از مرزها و دفاع از هویت ملی لازم باشد، 
وسط میدان هستند. ایشان تأکید کردند: نباید به صرف یک 
اتفاق بسیار بد و غلط همچون حمله به سفارت عربستان، 
پای حزب اللهی ها و جوانان مؤمن و انقلابی را وسط بکشند.

رهبر انقلاب اسلامی گفتند: عقل و فهم همین جوانان 
انقلابی و حزب اللهی، و تحلیل آنان در مورد مسائل در موارد 
زیادی، از برخی بزرگ ترها بهتر است و نباید این جوانانی که 
سینه چاک انقلاب و اسلام هستند به بهانه حمله به سفارت 
عربستان و یا قبل تر، حمله به سفارت انگلیس که هر دو به 
ضرر کشور و اسلام است و بنده هم بدم آمد، تضعیف شوند و 

مورد تهاجم قرار گیرند.
حضرت آیت الله خامنه ای در جمع بندی سخنان خود 
در خصوص انتخابات خاطرنشان کردند: انتخابات یک نعمت 
و فرصت بزرگ است که شکرگزاری این نعمت، برگزاری 
خوب و سالم انتخابات است بنابراین نباید با برخی سخنان 
و رفتارها و برخی نسنجیده گویی ها، این حرکت و افتخار 
بزرگ را مشوش و مشوه کرد. رهبر انقلاب اسلامی بخش 
دوم سخنانشان را به بیان نکات مهمی درباره برجام اختصاص 
دادند. ایشان با تشکر از زحمات رئیس جمهور، وزیر امور 
خارجه و دیگر اعضای تیم هسته ای افزودند: البته همه 
خواستهای جمهوری اسلامی برآورده نشده اما مسئولان در 
این قضیه انصافاً زحمت کشیدند که انشاءالله خداوند اجر می 
دهد. حضرت آیت الله خامنه ای با انتقاد از کسانیکه همین 
حد از نتایج اجرای برجام را نیز ناشی از لطف امریکا، وانمود 
می کنند افزودند: عده ای می خواهند از این فرصت، چهره 
منحوس استکبار را بزک کنند! که این حرکت، خیلی زشت 
و خطرناک است. رهبر انقلاب در تبیین بی منطق بودن این 
حرکت خاطرنشان کردند: اگر قلدرِ محله، خانه و اموال شما را 
به زور غصب کند و شما نهایتاً با تلاش و زحمت او را مجبور 
کنید از بخشهایی از خانه تان بیرون برود، آیا این، نتیجه لطف 

آن زورگو بوده یا ثمره قدرت و تلاش شما؟
حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: دستاوردهای 
هسته ای، حاصل تلاش و نبوغ دانشمندان ایران، از جمله 
چهار شهید ارزشمند هسته ای و حمایت و ایستادگی ملت 
بوده و این واقعیات همراه با تلاش مسئولان، دشمن را وادار 
به برخی عقب نشینی ها کرده، بنابراین کمال بی انصافی 
است که برخی، این نتایج را »لطف امریکایی ها« تبلیغ کنند!

ایشان با استناد به حرفهای »اخیراً آشکار امریکایی ها« 
گفتند: هدف دشمن از تحریم ها، عصبانی کردن مردم و 
کشاندن آنها به خیابانها بود اما ملت، صبوری و پایداری کرد 

و همراه با نظام و مسئولان از خود عزت و اقتدار نشان داد.
رهبر انقلاب افزودند: البته معتقدم از این بهتر هم می 
شد کار را انجام داد اما به هر حال توانایی، فرصت و امکانات، 
همین نتایج را به همراه آورد که کار مهم و قابل توجهی هم 
هست. حضرت آیت الله خامنه ای آمریکا را »بت بزرگ« و 
دیگر زورگویان غربی را بتهای حاشیه ای استکبار برشمردند 
و در تشریح اهداف واقعی دشمنان ایران در مسئله هسته ای 
افزودند: می توان سوگند یاد کرد که طرفهای ما می دانستند 
ایران به دنبال بمب هسته ای نیست و آنها هدفهای دیگری 

را دنبال می کردند.
ایشان، متوقف کردن حرکت عمومی و رو به پیشرفت 
ملت ایران و پایان دادن به نفوذ روزافزون جمهوری اسلامی 

جبهه  اصلی  اهداف  را  جهان  و  منطقه  در 
استکبار در تشدید فشارها در مسئله هسته ای 
دانستند و افزودند: آنها می خواستند با تحقق 
این اهداف، به ملتها بقبولانند که جمهوری 
اسلامی هم نتوانست یک نظام مبتنی بر دین را 

اداره کند و ادامه دهد.
رهبر انقلاب تأکید کردند: همه از جمله 
ها  امریکایی  اصلی  اهداف  متوجه  مسئولان 
باشند، آنها می خواهند با زور و تبلیغات، کار 
خود را به پیش ببرند و باید در مقابلشان هوشیار 
بود و مقاومت کرد. حضرت آیت الله خامنه ای، 
بر  نظارت  هیأت  اعضای  و  دولت  مسئولان 
برجام را به مراقبت در مقابل خدعه های امریکا 
اهل  فراخواندند و خاطرنشان کردند: طرف، 

خدعه است، به لبخند و ماسک او اعتماد نکنند.
ایشان اهداف و سیاستهای امریکای کنونی را همان اهداف 
خشن و ضد ایرانی امریکای دوران ریگان و بوش خواندند و 
افزودند: مسئولان مراقب باشند امریکایی ها در اجرای برجام 
به تعهداتشان واقعاً عمل کنند و در غیر اینصورت حتماً مقابله 

به مثل کنند.
رهبر انقلاب با قدردانی عمیق از حرکت پاسداران عزیز 
انقلاب، در ماجرای تجاوز تفنگداران امریکایی به آبهای ایران 
گفتند: آنها در مقابل تجاوز دشمن، هویت و قدرت ایران را 
نشان دادند و مسئولان نیز باید در همه عرصه ها همین گونه 
عمل کنند و هر جا دشمن از خطوط منافع ملی ایران تجاوز 

کرد با قدرت جلوی او را بگیرند.
حضرت آیت الله خامنه ای در اشاره ای دیگر به ماهیت 
امریکا افزودند: رویدادهای کنونی منطقه، منظورِ چند سال 
قبل امریکایی ها از ضرورت شکل گیری یک خاورمیانه جدید 
را آشکار کرده است، خاورمیانه جدید آنها در واقع »خاورمیانه 
جنگ، تروریسم، تعصب و تحجر و لبریز از درگیری مذهبی 
و داخلی« است. رهبر انقلاب به همه توصیه کردند: امریکای 

واقعی را از اینگونه عملکردهایش بشناسید.
حضرت آیت الله خامنه ای در ادامه با رد این سخن که 
رفع تحریم ها به معنای پایان مشکلات معیشتی مردم و حل 
معضلات اقتصادی است افزودند: بهبود سفره های مردم و 
پیشرفت اقتصادی، برنامه و مدیریت می خواهد که این را 

بنده به همه دولتها گفته ام.
ایشان اقتصاد مقاومتی را راهبرد اصلی حل مشکلات 
اقتصادی برشمردند و با تأکید بر پیگیری جدی مسئولان 
برای اجرای برنامه های تنظیم شده دستگاهها افزودند: 
دوختن چشم به دست دشمن، مشکلی را حل نمی کند، 
باید اقتصاد ایران را به بگونه ای تقویت و مستحکم کنیم که 

در مقابل تکانه های خارجی بایستد و تأثیر نپذیرد.
رهبر انقلاب در نکته مهم دیگری افزودند: رفت و آمدهای 
کنونی هیأتهای خارجی و بسته شدن قراردادها، نباید به 
هیچ وجه به صنعت و تولید و کشاورزی داخل لطمه بزند، 

مسئولان مراقب باشند.
ایشان در پایان سخنانشان تأکید کردند: تدین، بصیرت، 
انقلابی گری و اقتدار ملت ایران تاکنون مانع دست اندازی 
جدی دشمنان سوگند خورده شده است و به فضل الهی، 
ملت در پرتو »تلاش عمومی، مخلصانه و همدلی و مهربانی« 
روز غلبه بر همه سیاستهای زورگویان جهانی و تحقق همه 

اهداف انقلاب را خواهید دید.
تحت تاثیر فشارها قرار نمی گیریم

پیش از سخنان رهبر معظم انقلاب اسلامی آیت الله 
جنتی دبیر شورای نگهبان در سخنانی، انتخابات را نعمتی 
الهی و پشتوانه امنیت، عزت و آبروی ملت و نظام اسلامی 
خواند و با تشکر از همکاری و همراهی وزارت کشور در 
مراحل مختلف برگزاری انتخابات افزود: تمام تلاش ما بر 
برگزاری انتخاباتی سالم، آزاد، قانونی، رقابتی و در کمال 
امنیت متمرکز است و برای تحقق این هدف، شورای نگهبان 
در کلیه مراحل از جمله بررسی صلاحیتها با دقت نظارت 
و اقدام خواهد کرد و  تحت تأثیر فشارها و فضاسازیها قرار 

نخواهد گرفت.
همچنین وزیر کشور نیز گزارشی از فعالیتهای ستاد 
انتخابات کشور در جهت برگزاری انتخاباتی پرشور و قانونی 
بیان کرد. آقای رحمانی فضلی با اشاره به اقدامات مختلف 
وزارت کشور از جمله بکارگیری ظرفیتهای قانونی کشور، 
اطلاع رسانی به روز و شفاف، تلاش برای تأمین امنیت کامل 
و بسیج و ساماندهی همه امکانات  مورد نیاز، گفت: وزارت 
کشور تعامل بسیار خوبی با دستگاههای مسئول در امر 

انتخابات داشته است.

رهبر معظم انقلاب در دیدار دست اندرکاران انتخابات:

نگفتم کسی که نظام را قبول ندارد به مجلس بفرستند 

مسعود پزشکیان  *

اخبار

وزیر کشور گفت: برای پیگیری صلاحیت داوطلبان 
در انتخابات مجلس شورای اسلامی بیش از 20 ملاقات 
داشتم و دیروز نیز شخصا خدمت رهبری رسیدم و گزارش 
دادم و با ایشان مشورت کردیم و تلاش ما این است که 

حق کسی مبتنی بر قانون ضایع نشود.
به گزارش ایرنا، عبدالرضا رحمانی فضلی روز چهارشنبه 
در دومین همایش استانداران و فرمانداران سراسر کشور 
افزود: ما در مقطع مهمی از سیاست داخلی یعنی انتخابات 
قرار داریم که در این مقطع، ارزش صد چندان پیدا کرده 
است؛ در شرایطی که موضوعات منطقه ای حاد داریم و از 
طرفی نیز توفیقاتی که ما در مذاکرات هسته ای به همت 
دکتر روحانی داشتیم و با تدبیر و همت تحت رهنمودهای 
رهبری بدست آوردیم. وزیر کشور گفت: امیدواریم با فراهم 
شدن بسترهای قانونی انتخاباتی آزاد، سالم باشکوه داشته 
باشیم. وی افزود: رکورد نام نویسی برای انتخابات نشان 

دهنده امید مردم به نطام، حکومت و دولت است.
وزیر کشور با بیان اینکه در مقطع مهمی از موضوع 
سیاست داخلی یعنی بحث انتخابات قرار داریم افزود: با 
وجود شرایط و موضوعات منطقه ای حاد که دخالت های 
بیگانه در منطقه، جریان های انحرافی و وهابیت، دخالت 
کشورهای مرتجع در منطقه و تهدیدها در منطقه زیاد 
شده است، انتخابات در این مقطع ارزش صدچندان پیدا 
کرده است. رحمانی فضلی اضافه کرد: از طرف دیگر توفیق 
کشور در مذاکرات را داشتیم با همتی که رئیس جمهوری 
با تدبیر و دقت و استفاده از تجربه عظیم در این شرایط 
داشتند و گروه مذاکره کننده زیر نظر رهبری و حمایت 
ایشان شکل گرفته و جامعه در شرایط بسیار امیدوار، 
بانشاط و باانگیزه قرار دارد و باید در این مقطع از تاریخ 
انقلاب که شر بزرگی را از کشور راندیم قدردان این توفیق 

الهی باشیم. باید شکرگزار باشیم و بتوانیم شرایط مطلوب و 
مناسبی را برای انقلاب رقم بزنیم.

وی با بیان اینکه نزدیک ترین حادثه در سیاست داخلی 
که می تواند تعیین کننده باشد موضوع انتخابات است، 
گفت: امید است با فراهم شدن بستر رقابت سالم، آزاد و 
قانونی انتخابات باشکوهی داشته باشیم و یکبار دیگر اقتدار 
داخلی خود را مبتنی بر وحدت، انسجام، قانونگرایی و امید 

به آینده دولت به نظام به اثبات برسانیم.
وزیر کشور گفت: کارها قرین به توفیق در سیاست 
داخلی برای دولت بوده و با تمام نهادهای مرتبط با انتخابات 
به ویژه شورای نگهبان هماهنگی لازم را داشتیم و در ثبت 
نام، رکورد بالایی را ثبت کردیم که نشان دهنده انگیزه، 

علاقه و امید مردم به نظام و کشور و آینده آن است.
رحمانی فضلی با بیان اینکه اعتمادسازی خوبی در 
انتخابات انجام شده است افزود: در یک هزار و 63 هیات 
اجرایی با هماهنگی خوب و کمترین اختلاف نتایج خوبی 
در تایید صلاحیت ها حاصل شد. حدود 10 هزار نفر از 
ثبت نام شده ها که 83 درصد را تشکیل می دادند و باید 
تایید می شدند. فقدان سابقه داشتیم. برخی افراد انصراف 
دادند، برخی رد صلاحیت شدند و عده زیادی تایید شدند 
و هیچ گونه اعتراضی در این مرحله از طرف افراد، اشخاص 

و گروه های سیاسی نداشتیم.
وزیر کشور با اشاره به ملاقات خود با رهبر معظم انقلاب 
و ارائه گزارش و مشورت در این ملاقات افزود: با شورای 
نگهبان هم نشست هایی داشتیم و همه فعالیم و تلاش می 

کنیم تا مبتنی بر قانون، حق کسی ضایع نشود.
رحمانی فضلی با اشاره به نام نویسی افزون بر 12 هزار 
انتخابات مجلس شورای اسلامی اظهار داشت:  نفر در 
اینهایی که ثبت نام کردند نخبگان سیاسی و کسانی 

هستند که خود را در معرض انتخابات قرار می دهند و حق 
کسانی که رد صلاحیت شده اند این است که تحقق حقوق 

خود را در چارچوب قانون پیگیری کنند.
وزیر کشور افزود: این 12 هزار نفر باید احساس کنند 
که حقوقشان در چارچوب قانون محقق شده و ما تلاش 

خود را در وزارت کشور انجام می دهیم.
رحمانی فضلی تاکید کرد: رئیس جمهوری هم در 
چارچوب اختیارات خود موضوع را پیگیری می کند و 
گرایش عمومی شورای نگهبان این است و آقای جنتی هم 
نظر مثبتی داشتند که برای اعتراض کنندگان در فرایند 
منطقی توام با رایزنی های مشترک به فضای برسیم که 

کاملا اقنایی و مناسب باشد.
وزیر کشور تاکید کرد: استانداران و فرمانداران در موضع 
گیری ها و اظهارنظرهای خود نهایت دقت را داشته باشند.

رحمانی فضلی همچنین به مساله برجام اشاره کرد 
و گفت: مقام معظم رهبری در چارچوب نظرات خود در 
مساله برجام به اقتصاد مقاومتی، مدیریت حوزه اقتصادی و 
تلاش همگانی برای تحقق اهداف ناشی از آن تاکید داشته 
اند که بخش اعظم این کار در استان ها بر عهده فرمانداران 
باید در بسیج منابع مدیریت و  و استانداران است که 
ساماندهی امکانات و استفاده مناسب از ظرفیت ها و بالا 

بردن بهره وری و سرمایه گذاری تلاش کنند.
وزیر کشور ادامه داد: توفیق برجام یک توفیق عظیم 
سیاسی تاریخی بود که نتایج آن باید در روند کلی کشور، 

زندگی مردم و توسعه کشور مشهود باشد.
رحمانی فضلی در پایان خاطرنشان کرد: امید است 
که همه در فراهم سازی یک رقابت سالم و منطقی که 
مسابقه خیرات است تلاش کرده و شاهد سرافرازی نظام 

و ملت باشیم.

وزیر کشور:

رد صلاحیت ها را به رهبری گزارش دادم



یک کارشناس اقتصادی:

افراد بالای 18 سال فاقد کارت ملی
 زودتر اقدام کنند

یک کارشناس اقتصادی معتقد است: بخشی از افرادی که یارانه آنها قطع می شود 
قربانی نبود بانک اطلاعات جامعی هستند که دولت در اختیار ندارد و تا زمانی که شیوه 
مناسبی برای کنترل پرداخت یارانه ها اعمال نشود هدفمندی یارانه ها در کشور به درستی 

محقق نمی شود.
 حمید حاج اسماعیلی اظهار کرد: به دلیل آنکه هویت افراد برای استحقاق دریافت 
یارانه در کشور هنوز در بانک اطلاعات مورد نظر دولت مشخص نیست یارانه افراد به 
دلایل مختلف قطع می شود.  وی با تاکید بر مراجعه هر چه سریعتر افراد بالای 18 سال 
فاقد کارت ملی برای ثبت نام و دریافت کارت خود، توضیح داد: در حال حاضر دولت 
این نگرانی را دارد که ممکن است بسیاری از افرادی که یارانه می گیرند فوت شده و 
وجود خارجی نداشته باشند به همین دلیل بحث کارت ملی مطرح شده است که اگر 
وجود خارجی دارند چرا تاکنون کارت ملی خود را نگرفته اند لذا به این طریق به دنبال 
شناسایی کسانی است که مستحق دریافت یارانه هستند.  حاج اسماعیلی گفت: دولت 
اطلاعات دقیقی از یارانه بگیران در اختیار ندارد که بر اساس آن شیوه مناسبی برای 
بررسی و کاهش مبلغ یارانه ها اتخاذ کند به همین دلیل هر از گاهی می شنویم که 
یارانه فردی که آپارتمان 40 متری هم داشته حذف شده است و چون دولت بر اساس 
مصوبه مجلس موظف به حذف یارانه غیر نیازمندان است و تا کنون حدود 3 میلیون 
نفر را قطع کرده است به عناوین مختلف نسبت به حذف یارانه ها اقدام می کند.  این 
کارشناس اقتصادی معتقد است: در جریان پرداخت یارانه و قطع آن، بخشی از کسانی 
که یارانه می گیرند مستحق دریافت یارانه ها نیستند و بخشی دیگر که نیازمند گرفتن 
آن هستند به دلیل عدم تکمیل بانک اطلاعات جامع به اشتباه حذف می شوند.  وی در 
پایان گفت: دولت باید این روال را تا کامل کردن بانک اطلاعاتی خود دنبال کند تا افراد 
بیشتری قربانی اطلاعات اشتباه نشوند و هدفمندی یارانه ها به درستی در کشور پیاده 

شود و یارانه ها به سمت تولید و اشتغال برود. 

3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,063,000یک مثقال طلا

937,950یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,180,000سکه بهار آزاد ی

9,190,000سکه امامی

4,640,000نیم سکه

2,500,000ربع  سکه

1,710,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20636,000,000 تیپ 5

 206SD37,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 19,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX 23,950,000تیبا 



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

 MVM11018,000,000 چهار سیلند ر

اولویت بندی  اینکه  بیان  با  وزیر صنعت 
خاصی برای گشایش 1000 ال سی در کار 
صنعت  گشایش ها  این  در  گفت:  نیست، 
اما  نمی گیرد  قرار  حمایت  مورد  خاصی 
مواد اولیه بیشترین سهم گشایش اعتبارات 

اسنادی را دارند.

محمدرضا نعمت زاده درباره گشایش 1000 
ال سی در روزهای ابتدای اجرای برجام گفت: 
تقاضا بر هر اساسی که باشد، اعتبارات اسنادی 
گشایش می شود و محدودیتی در این زمینه 
وجود ندارد اما برای گشایش 1000 ال سی 
تعریف شده، مواد اولیه مورد نیاز بخش تولید 

و صنعت، بیشترین حجم را به خود اختصاص 
داده اند، ضمن اینکه بخشی از این گشایش 
ال سی برای واردات ماشین آلات است. وزیر 
صنعت، معدن و تجارت افزود: در این میان 
برای موافقت با گشایش 1000 ال سی، تمرکز 
خاصی نداریم و این کار جاری بانک ها است 

که قبلا به صورت غیرمستقیم انجام می دادند 
اما اکنون با برداشته شدن تحریم ها، به صورت 

مستقیم این کار صورت می گیرد.  
وی تصریح کرد: در خصوص 1000 ال 
سی که به مروز بعد از برداشته شدن تحریم ها 
در حال گشایش است، صنعت خاصی مورد 
حمایت نبوده و همانطور که گفتم این کار 
جاری بانک ها است که براساس تقاضاهای 

وارده، گشایش ال سی صورت می گیرد.
در همین حال، ولی اله سیف رئیس کل 
»گشایش«  اینکه  بیان  با  مرکزی  بانک 
اعتبار اسنادی از روند رو به رشدی برخوردار 
شده است، گفته است: آمار اعلامی ریاست 
جمهوری در ارتباط با »گشایش« یک هزار 
اعتبار اسنادی  از منظر عملیاتی  مورد تایید 
بانک مرکزی و صحیح است؛ بانک های کشور 
بیش از هزار پرونده را دریافت و گشایش 
کردند و با برقراری ارتباط با بانک های کارگزار 
خارج از کشور، فرآیند اجرایی شدن اعتبار 
اسنادی عملیاتی شد.   سیف با بیان اینکه 
روز  در  اسنادی  اعتبارات  این  هاي  پرونده 
یکشنبه گشایش و بخش عمده اي از آن 
تا به حال ابلاغ شده و بقیه در شرف ابلاغ 
به کارگزاران ذیربط در کشورهاي مختلف 
است، افزوده است: بانک مسقط یکی از این 
کارگزارهاست و روز یکشنبه، روز کاری آنها 

محسوب می شود.

در جریان اجرایی شدن برجام تحریم 9 بانک ایرانی شکست، هر چند که سه بانک دیگر 
همچنان در تحریم باقی ماندند.

در هفته جاری و با اعلام اجرایی شدن برجام و لغو تحریم های چند ساله ایران، رفع 
محدودیت ها از شبکه بانکی از اهم دستاوردهای این مذاکرات و توافقات بود. در این جریان 
بانک مرکزی که حدود 9 سال و از سال 1386 تاکنون در تحریم قرار گرفته و از بسیاری از 
ظرفیت های قانونی و بین المللی خود محروم و در این سال ها در شرایط بسیار سختی امور 
خود را پشت سر گذرانده بود، از تحریم خارج شد. شرایطی که البته مدیر کل بین الملل این 
بانک آن را یک تحریم استثنایی عنوان کرده، چرا که در طول تاریخ هیچ گاه سابقه نداشته 

است در سخت ترین شرایط هم بانک مرکزی کشوری تحریم شود.
این در حالی است که در کنار بانک مرکزی، 8 بانک دیگر کشورمان که در این سال ها 
درگیر تحریم بودند، محدودیت های بین المللی آنها برداشته شد. بر این اساس بانک های 
تجارت، رفاه کارگران، توسعه صادرات، سپه، پست بانک، صنعت و معدن، ملت و ملی به 
همراه بانک مرکزی لغو تحریم شدند. با این حال در حال حاضر سه بانک دیگر یعنی بانک 
صادرات، بانک مهراقتصاد و بانک انصار همچنان در تحریم مانده اند که تحریم این سه بانک 
غیرهسته ای بوده و ممکن است برخی به زودی لغو تحریم شده و یا برخی دیگر همچنان 

در محدودیت باقی  بمانند.
عدم لغو تحریم برخی بانک ها در حالی اتفاق می افتد که پیش تر یعقوبی -مدیر کل بین الملل 
بانک مرکزی- عنوان کرده بود که با وجود این که تمامی تحریم های مالی و بانکی که در متن 
برجام دیده شده بلافاصله و به طور اتوماتیک و با اجرایی شدن برجام برداشته می شود و با 
اجرایی شدن دیگر اجازه تحمیل آنها وجود نخواهد داشت، اما برخی بانک ها در فاز اول از 

تحریم خارج نمی شوند.
وی که البته عنوان کرده بود بانک های سپه، صادرات، انصار و مهر اقتصاد در تحریم 
هسته ای قرار ندارند و به بهانه هایی غیر از آن تحریم شده اند این را هم گفته بود که دلیل 

قانع کننده ای هم برای تحریم این بانک ها از سوی طرف مقابل وجود ندارد.
در حالی اخیرا بانک سپه نیز در نتیجه مذاکرات انجام شده لغو تحریم شد که یعقوبی، 
عنوان کرده بود که بانک سپه به بهانه ای که مفهوم آن نظامی است تحریم شده به طوری 
که هرچه وکلای بین المللی ایرانی دلیل قانع کننده ای برای تحریم این بانک داشته اند از 
سوی طرف مقابل دلیلی قانع کننده ای وجود نداشته و هرچه جست وجو کرده اند عمل آنها 
قابل توجیح نبوده است. آنهم در حالی که اصلا بانک سپه بانک نظامی نبود و فقط حقوق 

بازنشستگان ارتش را پرداخت می کرد.

به هر حال با لغو تحریم ها و تحولی که در نظام بانکی ایجاد خواهد کرد بانک های ایرانی بار 
دیگر به شبکه بانکی بین الملل خواهند پیوست. در این شرایط بانکها در فضایی قرار می گیرند 
که امکان افتتاح شعب بانکی، شرکت های تابعه یا دفاتر نمایندگی بانک های ایرانی در خارج از 
کشور، هم چنین این موارد برای بانکهای خارجی در مناطق اصلی و مناطق آزاد ایران فراهم 
خواهد شد. آزادی نقل و انتقال پول بین اشخاص حقیقی و حقوقی ایرانی و خارجی از دیگر 

دستاوردهای مهم شبکه بانکی خواهد بود.
در عین حال آزادی مشارکت و ارتباط بین بانک های ایرانی و خارجی ایجاد می شود. 
فعالیت های متعارف بانکی نظیر گشایش اعتبار اسنادی و صدور ضمانت نامه های بانکی از سر 
گرفته خواهد شد و البته در اهم این دستاوردها، گسترش روابط کارگزاری بین الملل و رفع 

تحریم سوئیفت قرار دارد. 

نعمت زاده اعلام کرد:

آخرین وضعیت گشایش ۱۰۰۰ ال سی

تحریم 9 بانک شکست

وزارت کشاورزی اعلام کرد؛

آمادگی صادرات 400 هزار تنی لبنیات به روسیه
مدیر کل مرکز اصلاح نژاد و بهبود تولیدات دامی وزارت جهاد کشاورزی از آمادگی برای 
صادرات 400 هزار تنی انواع محصولات و فرآورده های لبنی به روسیه خبر داد و گفت: 

شرط اساسی برای صادرات لبنیات به روسیه بهداشت و کیفیت است. 
علی ملاصالحی اظهار کرد: بر اساس توافقات صورت گرفته بین ایران و روسیه مقرر 
شده بود تا محصولات و فرآورده های لبنی ایران از فردا به روسیه صادر شود که با توجه به 
صادرات حدود 600 هزار تنی انواع محصولات لبنی در سال گذشته، می توان میزان آن را 

تا بیش از یک میلیون تن افزایش داد.
وی با بیان اینکه تا کنون عمده صادرات لبنیات ایران به عراق صورت گرفته است، افزود: 
می توانیم افزایش 400 هزار تنی صادرات لبنیات را که توانایی آن نیز وجود دارد، به روسیه 

اختصاص دهیم .
مدیر کل مرکز اصلاح نژاد و بهبود تولیدات دامی وزارت جهاد کشاورزی تصریح کرد: 
برای صادرات انواع محصولات و فرآورده های لبنی به روسیه شرکت ها و کارخانه های 
لبنی تایید شده باید به کیفیت و بهداشت مورد نظر کشور مقصد توجه کنند چرا که 
ممکن است کشورهایی مانند روسیه خود نسبت به محصولات و تولیدات ایرانی علاقه 
و تمایل نشان دهد اما آنچه در این میان از اهمیت بالایی برخوردار است، قوانین و 
استانداردهای دامپزشکی کشور هدف است، بنابراین باید به این مقوله توجه ویژه ای 

شود.
ملاصالحی با بیان اینکه چهار شرکت تولید کننده محصولات و فرآورده های لبنی از سوی 
فدراسیون روسیه مورد تایید قرار گرفته که می توانند صادرات به این کشور را آغاز کنند، 
اظهار امیدواری کرد: تا کارخانه های لبنی تایید شده بتوانند ضمن تامین نیازمندی های 

روسیه در این زمینه تولید خود را نیز از نظر کمی و کیفی ارتقاءدهند. 

رییس اتحادیه آهن آلات خبر داد؛

دپوی 3 میلیون تن آهن و تعطیلی 15 کارخانه
رییس اتحادیه آهن آلات ضمن گلایه از واردات بی رویه آهن به کشور، از دپوی سه 

میلیون تن آهن در انبارها و تعطیلی 15 کارخانه  تولید آهن در 9 ماهه امسال خبر داد.
محمد آزاد  اظهار کرد: اجرای برجام تاثیری در حوزه آهن ندارد و در زمان تحریم یا پس 
از آن تغییری در این بخش ایجاد نشده است، چون واردات بی رویه را شاهد هستیم که 

تولید داخل را فلج کرده است.
وی با بیان اینکه کارخانه های تولید آهن با حداقل ظرفیت کار می کنند، گفت: در مراودات 
تجاری عده ای فرصت طلب فقط به دنبال سود خود هستند و با توجه به اینکه وارداتی که 
به کشور انجام می شود ارزان تر از تولید داخلی است، طبیعی است که با این گونه واردات، 

تولیدات داخلی صدمه می بینند.
آزاد افزود: واردات آهن بیشتر از کشورهای چین، کره، ترکیه و قزاقستان صورت می  گیرد 

که ارزان تر از کشور ما تمام می شود.
رییس اتحادیه آهن آلات همچنین با بیان اینکه حدود 260 کارخانه تولیدی در کشور 
داریم، اظهار کرد:  در 9 ماهه امسال 15کارخانه تولید آهن در کشور تعطیل شدند و بقیه 
کارخانه ها نیز با ظرفیت بسیار پایینی کار می کنند و برخی کارخانه ها که در سه شیفت 

فعالیت می کردند حجم کاری خود را به دو شیفت یا کمتر کاهش داده اند.
وی در عین حال بیان کرد: دولت باید از طریق اهرم تعرفه ای جلوی واردات بی رویه 
آهن را بگیرد تا تولیدکنندگان بیش از این متضرر نشوند و از طرفی از صادرات نیز 

حمایت کند.
آزاد همچنین تاکید کرد: از ابتدای امسال چهار میلیون تن صادرات داشتیم و سه میلیون 
تن نیز در انبارها دپو شده است که انتظار می رود دولت کمک کند این سه میلیون تن را 

نیز صادر کنیم.

قیمت جهانی نفت کاهش یافت
قیمت جهانی نفت در بازار معاملات آتی دیروز با کاهش روبرو شد.

 قیمت جهانی نفت در بازار معاملات آتی دیروز در منطقه آسیا به دلیل نگرانی مضاعف 
از فزونی عرضه بر تقاضا موجب ادامه روند کاهشی بهای طلای سیاه شد و قیمت نفت خام 

آمریکا را به کمترین رقم از دسامبر سال 2003 میلادی به بعد رساند.
در همین حال قیمت نفت دریای برنت با 19 سنت کاهش به رقم 28 دلار و 5۷ 
سنت در هر بشکه رسید؛ ضمن اینکه قیمت نفت وست تگزاس اینترمیدیت با 46 
سنت کاهش در برابر 28 دلار به ازای هر بشکه معامله شد، این در حالی است که در 
ابتدای جلسه معاملات آتی امروز، قیمت نفت خام آمریکا رقم 2۷ دلار و 92 سنت 

را تجربه کرد.

 بموجب ماده 12 قانون ثبت اسناد وماده 59 اصلاحی آئین نامه مربوط املاکی که در 3 ماهه سوم سال 94 تقاضای ثبت آن پذیرفته 
شده و شماره های که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده و هر آنچه طبق آرا هیات نظارت و دستور اداری آگهی های نوبتی آن های 

باید تجدید شود بشرح ذیل آگهی میشود.
الف- املاکی که تقاضای ثبت آنها پذیرفته شده و شماره هائی که از قلم  افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده و مدت اعتراض آنها از تاریخ 

اولین نوبت این آگهی به مدت 90 روز می باشد.
اول: بخش یک ثبت قم 

پلاک 6۷۷8 اصلی خانم عذرا چاوشی تمامی ششدانگ یکباب خانه واقع در بخش 1 قم
پلاک ۷066/1 اصلی تقی رمضانی سربخش تمامی ششدانگ یکبابخانه واقع در خ. آذر چهل اختران کوچه شهید فولادی پلاک ۷0

پلاک 1043۷/2- اصلی بانو مرصح جهان بخش تمامی 12/5 سهم مشاع از 240 سهم ششدانگ پلاک – دکور واقع در بخش یک 
ثبت قم که آگهی های نوبتی آن از قلم ا فتاده است که انتقالاتی  نیز داشته است .

پلاک 1043۷/2/144 – اصلی خانم معصومه صحرایی خاوه تمامی ششدانگ یک باب ساختمان واقع در بخش یک ثبت قم خریداری 
از بانو مرصح جهان بخش متقاضی ثبت پلاک 1043۷/2 اصلی که آگهی های نوبتی آن از قلم افتاده است.

پلاک 10440 اصلی آقایان مهدی و محسن حاج آقاجانی بالمناصفه تمامی 23 سهم مشاع از 19543 سهم ششدانگ پلاک مذکور 
واقع در بخش یک قم 

پلاک 10986 اصلی آقای عباس فرجی منفرد تمامی یک سوم دو سهم مشاع از 9 سهم سه دانگ مشاع از ششدانگ زمین پلاک 
مذکور واقع در بخش 1 قم اراضی مسگران خارج دروازه قلعه

پلاک 11556/32 اصلی خانم منور نبی لو تمامی ششدانگ یکباب ساختمان واقع در بخش یک قم
پلاک 11949 اصلی آقای روح اله ابراهیمی تمامی ششدانگ یک قطعه زمین پلاک 11949 اصلی قسمتی از نهر متروکه واقع در 

بخش یک ثبت قم بلوار کبیری
پلاک 11952 اصلی آقایان علی یاری و عین اله مولایی منظم بالمناصفه تمامی ششدانگ قطعه زمین جای نهر متروکه واقع در بلوار 

15 خرداد خ . شهدی فراشاهی فرعی اول سمت راست جنب مدرسه
پلاک 11954 اصلی آقای حسین قمی کجانی تمامی ششدانگ قسمتی از شارع متروکه پلاک 11954 اصلی مجاور پلاک 

10250/28/826/2964 اصلی که توام بصورت یکبابخانه در آمده واقع در خ. 19 دی 20 متری حائری
دوم: بخش 4 قم 

پلاک 1/369/3625 اصلی آقای محمد بابا خانی جمکرانی تمامی ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی واقع در بخش 4 قم 
ب( آگهی اصلاحی املاک که طبق آرا هیات نظارت و دستور اداری آگهی آنها باید تجدید شود فقط در یک نوبت منتشر و مدت 

اعتراض آنها از تاریخ انتشار آگهی 30 روز میباشد.
اول: بخش یک قم

پلاک 6948 اصلی الف: وراث مرحوم علی محمد بنام های مصطفی ، ابوالفضل، قمر همگی قربانی قمی فرزندان و فاطمه چاوشی 
مجرد)همسر( و عذرا چاوشی مجرد فرزند مرحوم علی محمد و حسین و رضا و علی و اکرم و طاهره و اشرف و اعظم و اقدس همگی 
شهرت طاهری جو فرزندان مرحومه زهرا چاوشی مجرد و فاطمه چاوشی مجرد)مادر زهرا چاوشی( کما فرض اله نسبت به دو سهم از 
5 سهم ، ب: وراث مرحوم غلام قربانی فرزند حبیب بنامهای عباس و محمد و وراث مرحوم احمد فرزند غلام بنام های حسین و مهدیه 
و منصوره و فهیمه و ملیحه و نیره و فریبا همگی قربانی )فرزندان( و اکرم ناصری نیا )همسر( کما فرض اله نسبت به دو سهم از 5 سهم 
ج: وراث مرحومه فاطمه کلهرفرزند حبیب بنامهای محمود، زهرا، بتول، صدیقه، معصومه، ذکری، طاهره همگی شهرت نادری کما فرض 
اله نسبت به یک سهم از 5 سهم ششدانگ پلاک 6948 اصلی بخش یک قم با رعایت تبصره یک ماده 25 قانون ثبت آگهی نوبتی 

تجدید می گردد.
پلاک 10366/19 اصلی آقای علی اصغر بوستانی ششدانگ یکبابخانه واقع در بخش 1 قم که بعلت اشتباه در آگهی های قبلی بدستور 

اداری تجدید می گردد.
پلاک 10696/26 اصلی آقا سیدکوثر فاخر ششدانگ یکبابخانه واقع در دورشهر ک. 18 ک. مسجد بیدهندیها پلاک 343 که بعلت 

اشتباه در آگهی های قبلی و بدستور اداری تجدید می گردد.
لذا به موجب ماده 16 قانون ثبت اسناد و املاک چنانچه اشخاص نسبت به املاک ذکر شده در این آگهی اعتراض داشته باشند باید 
از تاریخ اولین نوبت انتشار این آگهی نسبت به ردیف)الف( تا مدت 90 روز و آنهائیکه طبق آرا هئیت نظارت و دستور اداری تجدید 
آگهی شده ردیف )ب( به مدت 30 روز اعتراض خود را با اخذ رسید به این اداره تسلیم نمائید. همچنین طبق ماده 1۷ قانون مذکور در 
صورتیکه قبل از انتشار این آگهی دعوایی اقامه شده باشد طرف دعوی با متقاضی ثبت باید گواهی دادگاه مشعر به جریان دعوی را ظرف 
مدت مرقوم تسلیم نمایند اعتراضات یا گواهی طرح در دعوی که بعد از مدت مرقوم واصل شده باشد بلا اثر است و طبق قسمت اخیر 
ماده 16 قانون ثبت و تبصره ماده 1۷ رفتار خواهد شد جمعا به موجب تبصره ماده واحده مصوب ۷3/2/15 اعتراض به تقاضای ثبت و 
تحدید حدود موضوع مواد16 و 20 قانون ثبت می باید توسط معترض ظرف مدت یک ماه ازتاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم 
دادخواست به مرجع ذیصلاح قضایی صورت پذیرد. این آگهی نسبت به ردیف)الف( در دو نوبت به فاصله 30 روز و نسبت به ردیف )ب( 

یک نوبت در یکی از روزنامه های قم چاپ و منتشر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 94/11/1
تاریخ انتشار نوبت دوم:94/12/1
جعفر کاظمی- رییس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

آگهی های نوبتی 3 ماهه سوم سال 94 اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم

آگهی نوبتی سه ماهه سوم- بهمن ماه 1394
بموجب ماده 12 قانون ثبت اسناد و املاک و ماده 59 اصلاحی آیین نامه مربوطه املاکی که در سه ماهه سوم سال 94 تقاضای ثبت 
آنها پذیرفته شده و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده و هر آنچه طبق آرا هیئت نظارت و دستور اداری آگهی نوبتی 

آنها باید تجدید شود بشرح ذیل آگهی می شود:
الف- املاکی که تقاضای ثبت آنها پذیرفته شده و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده و مدت اعتراض آنها از تاریخ 

اولین نوبت این آگهی به مدت 90 روز می باشد.
1- پلاک 1082 فرعی از 66 فرعی از 55 اصلی بخش جعفرآباد ابوالفضل صفائی زاده فرزند محمد ششدانگ یکبابخانه به مساحت 

366/50 متر مربع واقع در اراضی گازران نو )شهر جعفریه( بخش جعفرآباد قم
2- پلاک 1084 فرعی از 66 فرعی از 55 اصلی بخش جعفرآباد محمد صفائی زاده فرزند مختار ششدانگ یکبابخانه به مساحت 

524/50 متر مربع واقع در اراضی گازران نو )شهر جعفریه( بخش جعفرآباد قم
3- پلاک 1101 فرعی از 55 اصلی بخش جعفرآباد ولی اله اکبری فرزند اسمعیل ششدانگ یکبابخانه به مساحت 152 متر مربع واقع 
در اراضی گازران نو)شهر جعفریه( بخش جعفر آباد قم ، مستند به رای شماره 139460330005000308 -94/3/18 قانون تعیین 

تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و املاک فاقد سند رسمی
4- پلاک 1102 فرعی از 55 اصلی بخش جعفرآباد محمد صالح فرزند اصغر ششدانگ یکبابخانه به مساحت 33۷ متر مربع واقع در 

اراضی گازران نو )شهر جعفریه( بخش جعفرآباد قم ، مستند به رای شماره 139460330005001489-94/10/28 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و املاک فاقد سند رسمی 

لذا بموجب ماده 16 قانون ثبت اسناد و املاک چنانچه شخص یا اشخاصی نسبت به املاک ذکر شده در این آگهی واخواهی داشته 
باشند باید از تاریخ اولین نوبت انتشار این آگهی )ردیف الف( تا مدت 90 روز و آنهایی که طبق آرای هیئت نظارت و دستور اداری تجدید 
آگهی شده )ردیف ب( به مدت 30 روز دادخواست خود را با اخذ رسید به این اداره تسلیم نمایند و همچنین طبق ماده 1۷ قانون مذکور 
در صورتی که قبل از انتشار این آگهی دعوایی اقامه شده باشد طرف دعوی یا متقاضی ثبت باید گواهی دادگاه مشعر به جریان دعوی را 
ظرف مدت مرقوم تسلیم نمایند، اعتراضات یا گواهی طرح دعوی که بعد از مدت مرقوم واصل شده است بلا اثر است ، و طبق قسمت 
اخیر ماده 16 قانون ثبت و تبصره ماده 1۷ رفتار خواهد شد ، جمعا بموجب تبصره 2 ماده واحد مصوب 13۷3/2/15 اعتراض به تقاضای 
ثبت موضوع ماده 16 قانون ثبت می بایست توسط معترض ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواست به 
مرجع ذیصلاح قضایی پذیرد ، ضمنا طبق ماده 56 آیین نامه قانون ثبت حقوق ارتقافی در موقع تحدید حدود در صورت مجلس تحدیدی 
قید خواهد شد، این آگهی نسبت به ردیف الف در 2 نوبت به فاصله 30 روز و نسبت به ردیف ب در یک نوبت چاپ و منتشر می شود.
تاریخ انتشار نوبت اول: روز پنج شنبه 94/11/1
تاریخ انتشار نوبت دوم: روز شنبه 94/12/1
محمد رضا خدا یاری- رئیس ثبت اسناد و املاک جعفریه 

)6122( آگهی های نوبتی سه ماه سوم سال ، بهمن ماه 1394 اداره ثبت اسناد و املاک جعفریه) 94/140/27(

به موجب ماده 12 قانون ثبت اسناد و ماده59 اصلاحی آیین نامه مربوطه املاکی که در 
سه ماهه سوم سال 1394 تقاضای ثبت آن پذیرفته شده و شماره های که از قلم افتاده و 
در وقت مقرر آگهی نشده و هر آنچه طبق آرا هیئت نظارت و دستور اداری آگهی نوبتی 

آن باید تجدید شود به شرح ذیل آگهی می شود.
الف- املاکی که تقاضای ثبت آنها پذیرفته و شماره هایی که از قلم و در وقت مقرر آگهی 

نشده که مدت اعتراض آنها از تاریخ این آگهی به مدت 90 روز می باشد.
1- پلاک 69۷ فرعی از 1 اصلی آقای حسین بوالحسنی فرزند تراب 3 دانگ مشاع از 

شش دانگ یک قطعه زمین مزروعی شهر دستجرد
2- پلاک 1/4110 اصلی خانم معصومه فتحعلی بیگی فرزند شعبانعلی شش دانگ 

قطعه زمین مشجر که در آن  احداث بنا شده است شهر دستجرد

3- پلاک 325/122 اصلی آقای محمود جانقلی فرزند ابوالفضل شش دانگ یک قطعه 
زمین مشجر روستای فوجرد

لذا به موجب ماده 16 قانون ثبت اسناد واملاک چنانچه نسبت به املاک ذکر شده در 
این آگهی واخواهی داشته باشند باید از تاریخ اولین نوبت انتشار این آگهی تا مدت 90روز 
و آنهائیکه طبق آرا هیئت نظارت و دستور اداری تجدید آگهی شده به مدت 30 روز 
دادخواست خود را با اخذ رسید به این اداره تسلیم نمایند همچنین طبق ماده 1۷ قانون 
مذکور در صورتیکه قبل از انتشار این آگهی دعوایی اقامه شده طرف دعوی با متقاضی 
ثبت باید گواهی دادگاه مشعر به جریان دعوی را ظرف مدت مدت مرقوم تسلیم نمایند 
اعتراضات یا گواهی طرح دعوی را که بعد از مدت مرقوم واصل شده باشد بلا اثر است و 
طبق قسمت اخیر ماده 16 قانون ثبت و تبصره ماده 1۷ رفتار خواهد شد جما به موجب 

تبصره 2 ماده واحده مصوب ۷3/2/15 اعتراض به تقاضای ثبت و تحدید حدود موضوع 
ماده 16 و 20 قانون ثبت می باید توسط معترض ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض به 
این اداره با تقدیم دادخواست به مرجع ذیصلاح قضائی صورت پذیرد ضمنا طبق ماده 56 
آیین نامه قانون ثبت حقوق ارتفاقی در موقع تحدید حدود در صورت مجلس تحدیدی 
قید خواهد شد این آگهی نسبت به ردیف ب در یک نوبت در یکی از روزنامه های قم 

چاپ منتشر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول :94/11/1
تاریخ انتشار نوبت دوم:94/12/1
جواد نوذری آرانی – رئیس ثبت اسناد و املاک خلجستان

آگهی های نوبتی  سه ماهه سوم سال 94- بهمن ماه 1394
اداره ثبت اسناد و املاک خلجستان
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سرپرست تیم فوتبال صبای قم:
سقف قرارداد در مورد بازیکنان جدید صبا 

رعایت شد

 سرپرست تیم فوتبال صبای قم گفت: سقف قرارداد در مورد بازیکنان جدید صبا رعایت 
شد و قرارداد نفرات جدید 250 میلیون تومان است.

 عباس دارابی اظهار داشت: باشگاه صبای قم از ابتدای فصل خود را ملزم به رعایت سقف 
مبلغ قرارداد بازیکنان کرده است و حتی بازیکنان اسم و رسم داری که در ابتدای فصل به 

صبا پیوستند در چارچوب سقف قرارداد به این تیم ملحق شدند.
 وی افزود: این موضوع در مورد بازیکنانی که در نیم فصل به صبا ملحق شده اند نیز صدق 

می کند و مبلغ قرارداد پیام صادقیان و اکبر صادقی نیز بر همین مبنا تعیین شده است.
 سرپرست صبا گفت: بر این اساس هم اکبر صادقی و هم پیام صادقیان که به تازگی به 
صبا ملحق شده اند قراردادی 250 میلیون تومانی با صبای قم منعقد کرده اند و مبلغ قرارداد 

بازیکن جوان جدید صبا، بائوج رضایی نیز 30 میلیون تومان است.
 دارابی بیان داشت: موضوع سقف قرارداد حتی در زمان بازگشت فرید کریمی به صبا 
و قرارداد جدید این بازیکن با تیمش نیز رعایت شد و کریمی نیز مبلغ قراردادی مشابه 

صادقی و صادقیان دارد. 
وی عنوان کرد: در نیم فصل دوم پیام صادقیان شماره 99، اکبر صادقی شماره 93 و 
محمد بائوج  رضایی شماره 29 صبای قم را بر تن می کنند و شماره 10 صبا نیز بر تن فرید 

بهزادی کریمی است. 
سرپرست تیم صبای قم تصریح کرد: تیم فوتبال صبای قم در حال آماده سازی برای 
حضور در مسابقات 4 جانبه جام شهدا است و روز شنبه آینده در نخستین دیدار خود در 

این پیکار ها با تیم ذوب آهن اصفهان روبرو می شود.

با قراردادی دو سال و نیمه؛
بازیکن ذوب آهن به صبای قم پیوست

 محمد بائوج رضایی، بازیکن جوان تیم فوتبال ذوب آهن اصفهان با قراردادی 2 سال و 
نیمه به تیم صبای قم پیوست.

 محمد بائوج رضایی جدیدترین بازیکن اضافه شده به فهرست تیم فوتبال صبای قم است 
و از ابتدای نیم فصل دوم با پیراهن صبای قم به میدان می رود.

این بازیکن 19 ساله پیش از این در تیم ذوب آهن اصفهان بازی می کرد و سهمیه امید 
محسوب می شود و قراردادی به مدت 2 سال و نیم و تا پایان لیگ هفدهم با صبا امضا 

کرده است.
بائوج رضایی قرار است با پیراهن شماره 29 صبای قم به میدان برود و مبلغ قرارداد وی 

تا پایان فصل 30 میلیون تومان است.
پیش از این بازیکن جوان، اکبر صادقی و پیام صادقیان به تیم صبای قم پیوسته بودند 

و صبا در مجموع با جذب این 3 بازیکن به کار خود در فصل نقل و انتقالات خاتمه داد.
این در حالی است که گفته می شد صبا یک بازیکن خارجی به ترکیب خود اضافه می کند 

اما در عمل چنین اتفاقی رخ نداد.

دهنوی »صبای قم« را به مقصد
 »خونه به خونه« ترک کرد

بازیکن میانی تیم فوتبال صبای قم این تیم را به مقصد تیم »خونه به خونه« بابل در لیگ 
دسته اول کشور ترک کرد.

 قاسم دهنوی که 2 هفته پیش با اعلام باشگاه صبای قم در فهرست فروش تیمش قرار 
گرفته بود در آخرین روز نقل و انتقالات نیم فصل رسماً از صبای قم جدا شد.

دهنوی قرار است در نیم فصل دوم در تیم خونه به خونه بابل در لیگ دسته اول فوتبال 
ایران بازی کند تا بدین ترتیب به نیم فصل حضورش در صبا پایان دهد.

باشگاه خونه به خونه بابل که پیش از این چند بازیکن لیگ برتری از جمله ایمان صادقی 
و محمد غلامی را جذب کرده بود پس از توافق با باشگاه صبای قم بر سر انتقال دهنوی، 

این هافبک میانی را استخدام کرد.
این بازیکن 34 ساله در ابتدای لیگ پانزدهم به صبا پیوست و در 14 بازی رسمی تیمش 
تا پایان هفته هفدهم لیگ برتر به میدان رفت اما علی دایی ترجیح داد وی را در لیست 

خروجی قرار دهد.
پرسپولیس،  اصفهان،  آهن  ذوب  تیم های  در  بازی  سابقه  صبا،  بر  علاوه  دهنوی 

تراکتورسازی تبریز و مس کرمان را دارد.

تیم فوتبال امید کشورمان برای رسیدن به مسابقات المپیک باید 
مقابل ژاپن قدمی بلند بردارد.

 تیم امید رفته رفته به صعود به المپیک و شکستن طلسم 40ساله 
نزدیک و نزدیک تر می شود. در این راه پر پیچ و خم، دشوار و البته 
غیرقابل پیش بینی تیم قوی و ضعیف فرقی ندارد و اگر ملی پوشان 
امید ایران می خواهند نام شان در تاریخ نوشته شود، باید بتوانند در 
این راه پر پیچ و خم به درستی حرکت کنند. حالا که امیدهای 
ایران باید در مرحله یک چهارم نهایی مسابقات قهرمانی زیر 23 
سال آسیا و انتخابی المپیک 2016 ریو با ژاپن دیدار کنند، همه را 
به نوعی ترس برداشته است، اما شجاعت باید در چنین میدان هایی 

نمایش داده شود.
به گفته محمد خاکپور هدف تیم امید در این مسابقات فراتر از 
کسب سهمیه المپیک بوده و ایران می خواهد جام قهرمانی این 
مسابقات را بالای سر ببرد. حالا فوتبال ایران سدی بزرگ را بر سر 
راه خود می بیند و تیم خوب ژاپن را در مرحله یک چهارم نهایی 
پیش رو دارد، تیمی که در رده امیدها هم سطح بالایی دارد، اما باید 
توجه داشت که قطعاً هیچ تیمی شکست ناپذیر نیست. ژاپن در جام 
ملت های 2015 آسیا هم امید زیادی برای قهرمانی داشت، اما در 
نهایت مقابل اماراتی شکست خورد و حذف شد که در دیدار با ایران 
شکست خورده بود. این اتفاقات است که فوتبال را غیرقابل پیش بینی 
کرده و مسلماً امیدهای ایران باید با سری بالا و بدون ترس راهی 
زمین شوند تا با انجام بهترین بازی خود به جمع چهار تیم برتر 

مسابقات برسند. 
امیدهای ایران در حالی از ساعت 1۷ روز جمعه به دیدار ژاپن 
می روند که در مرحله گروهی رقابت ها دو پیروزی و یک شکست 
در کارنامه شان ثبت شد. در این سه دیدار ترکیب تیم ایران با 
ایرادهایی  از این ترکیب ها  تغییرات زیادی همراه بود و هرکدام 
داشت، اما مسلماً توانایی های کادرفنی و بازیکنان امید ایران را باید 
در دیدار با ژاپن ببینیم. این دیدار مسلماً حساس ترین دیدار ایران 
چه به لحاظ فنی و چه به لحاظ مسابقاتی است و به همین دلیل 
کادرفنی تیم امید با کسب تجربه از سه بازی قبلی بهترین ترکیب 
را برای دیدار مقابل ژاپن استفاده خواهد کرد. مسلماً نقش بازیکنانی 
مانند محمدرضا اخباری، روزبه چشمی، حسین کنعانی زادگان، علی 
کریمی، میلاد محمدی و مهدی ترابی که سابقه دعوت و بازی در تیم 

ملی بزرگسالان را دارند، در بازی با ژاپن به کمک تیم امید می آید. 
بازیکنان توانایی مانند مهرداد محمدی، میلاد کمندانی، احسان 
پهلوان و ارسلان مطهری هم بازیکنان تأثیرگذاری هستند که با قرار 

گرفتن کنار هم می توانند برای ژاپن دردسرساز شوند.
تیم امید ایران اگر بتواند از سد محکمی به نام ژاپن عبور کند، راه 
زیادی را برای صعود به المپیک طی کرده است. در این صورت بین 
چهار تیم برتر قرار خواهد گرفت و در چنین شرایطی برای المپیکی 
شدن ۷5 درصد شانس دارد. حالا بهترین فرصت برای حضور فوتبال 
ایران در المپیک است و مسلماً چشم امید همه به نورچشمی های این 

روزهای فوتبال ایران است تا بلکه بتوانند تاریخ ساز شوند.
محمد خاکپور:

ژاپن و کره جنوبی خطرناکترین تیم ها هستند
سرمربی تیم فوتبال امید ایران می گوید ژاپن و کره جنوبی از 
خطرناکترین تیم های حاضر در مسابقات قهرمانی آسیا و انتخابی 

المپیک هستند.
سرمربی تیم فوتبال امید ایران در پاسخ به این سئوال که »چطور 
صعود به عنوان تیم اول یا دوم برای شما تفاوتی ندارد در حالی که 
در در تعیین حریف مرحله بعد تاثیر دارد؟« گفت: تیمی که بخواهد 
به المپیک صعود کند باید آماده باشد و برایش بازی با هیچ تیمی 
تفاوتی نکند. برای همین ما آماده بازی با تیم های دیگر هستیم  
حالا این تیم ژاپن باشد یا هر تیم دیگری چرا که ما بازیکنان 

سطح بالایی داریم.
خاکپور  درباره بازی با ژاپن، تصریح کرد: طبیعی است که بازی با 
ژاپن مثل تمام مسابقات دیگر سخت است. تیم هایی که به مرحله 
یک هشتم نهایی رسیده اند همگی قوی هستند و می توانند به 
المپیک صعود کنند. برای همین نمی توان گفت که این مسابقه 
سخت است و آن مسابقه آسان. تمام مسابقات سخت خواهد بود.

وی در پاسخ به این سئوال که »آیا شکست مقابل قطر برای شما 

یک سورپرایز بود؟« یادآور شد: زیاد به آن مسابقه فکر نمیکنم. 
تمام آنچه که از آن مسابقه می دانم این است که بازیکنان با تمام 
وجود بازی کردند و عملکرد خوبی داشتند. ما در آن مسابقه یک 
پنالتی از دست دادیم که اگر به گل تبدیل می شد جریان بازی 

تغییر می کرد.
سرمربی تیم امید ایران درباره تغییر زیاد ترکیب تیمش در سه 
مسابقه، اظهار کرد: وقتی مسابقات در یک تورنمنت سه روز یکبار 
برگزار می شود باید به بازیکنان استراحت داد. من به تمام بازیکنانم به 

یک اندازه اعتماد دارم.
خاکپور درباره ارزیابی اش از سایر تیم های حاضر در این مسابقات، 
تاکید کرد: تمام تیم های حاضر در این مسابقات قدرتمند هستند 
از جمله قطر و همچنین ژاپن و کره جنوبی که تیم های خطرناکی 

هستند .
سرمربی تیم امید ایران در خصوص میزان شانس ایران برای صعود 
به المپیک هم گفت: صعود به المپیک ریودوژانیرو هدفی است که ما 
قبل از حضور در دوحه برای خودمان ترسیم کردیم و معتقدم تیم 

ایران می تواند به این هدف برسد.
سرمربی تیم امید ژاپن:

نقاط ضعف و قوت ایران را شناسایی می کنیم
سرمربی تیم فوتبال امید ژاپن با بیان اینکه بازیکنانش را برای 
بازی دشوار با ایران آماده می کند، گفت: نقاط ضعف و قوت ایران را 

شناسایی می کنیم.
 تیم فوتبال امید ژاپن با کسب سه پیروزی و 9 امتیاز از مرحله 
گروهی مسابقات قهرمانی آسیا و انتخابی المپیک و به عنوان تیم اول 
گروه خود به مرحله یک هشتم نهایی صعود کرد و حریف ایران در 

این مرحله شد.
 »ماکوتا تاگوراموری« سرمربی تیم امید ژاپن بعد از پیروزی تیمش 
مقابل عربستان اظهار کرد: خوشحالم که توانستیم دور مقدماتی 
را باکسب حداکثر امتیاز در گروهی که بسیار دشوار بود، به اتمام 

برسانیم و به عنوان تیم اول به مرحله بعد صعود کنیم.
 وی درباره رویارویی با ایران در مرحله یک هشتم نهایی هم گفت: 
طبیعی است که بازیکنان را باید قبل از این مسابقه سخت، آماده کنم. 
ما نقاط ضعف و قوت ایران را شناسایی می کنیم تا با پیروزی برابر این 

تیم به جمع چهار تیم برتر مسابقات راه یابیم.
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برانکو: مصاف با ژاپن بدون ترس و با شجاعت
نمی توانم تلویزیون ایران را ببینم!

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: دلم می خواهد که تلویزیون ایران را ببینم 
ولی نمی توانم!

 برانکو ایوانکوویچ در پاسخ به این پرسش که آیا تلویزیون ایران به و یژه سریال های 
آن را تماشا می کنید؟ گفت: دلم می خواهد تلویزیون ایران را ببینم ولی نمی توانم چون 

هیچ ترجمه ای به زبان انگلیسی یا زیرنویس ندارد.
او که خودش را علاقه مند به آشنایی با فرهنگ ایرانی می داند، بیان کرد: من تا حالا 
فقط یک فیلم ایرانی دیده ام که اسمش را هم به خاطر ندارم؛ داستان آن را هم به 

درستی نفهمیدم چون ترجمه ای نداشت.
بر اساس این مصاحبه، حضور چهره هایی چون برانکو ایوانوویچ که به خاطر شغلشان 
مهمان کشور ما هستند، نیاز به حداقل امکاناتی دارند که بتوانند زندگی نسبتا مناسبی 
را داشته باشند؛ اضافه کردن زیرنویس زبان انگلیسی به عنوان زبان بین المللی دنیا 
به سریال های درجه یک تلویزیونی در یکی از تکرارها و همچنین برخی فیلم های 

سینمایی می تواند از جمله  این امکانات باشد. 

سرپرست باشگاه پرسپولیس  تاکید کرد:
نفت با حضور بیرانوند مخالفت کرد

سرپرست باشگاه پرسپولیس با بیان اینکه باشگاه نفت با حضور علیرضا بیرانوند در جمع 
سرخ پوشان مخالفت کرد گفت: مطمئن باشید بهترین عملکرد را از الکساندر لوبانف 

دروازه بان ازبکستانی می بینید.
 علی اکبر طاهری در حاشیه مراسم تشیع پیکر مرحوم رضا احدی در رابطه با آخرین 
وضعیت پیوست علیرضا بیرانود به پرسپولیس، گفت: ما به دنبال جذب علیرضا بیرانوند 
بودیم تا از این بازیکن در نیم فصل دوم استفاده کنیم اما با مخالفت مسئولان نفت 

رو به رو شدیم.
وی در رابطه با آخرین وضعیت سوشا مکانی افزود: مکانی  هنوز بازیکن ماست و ما 
به قانون احترانم می گذاریم. باید ببنیم قانون چه تصمیمی در خصوص این دروازه بان 

می گیرد.
سرپرست باشگاه پرسپولیس در رابطه با جذب لوبانف تصریح کرد: لوبانف یک 
دروازه بان خوب است و مطمئن باشید بهترین عملکرد را از او در نیم فصل دوم می بینید.

طاهری گفت: برانکو تمام تلاشش را به کار گرفته نیم فصل بهتر عمل کنیم  و به 
فکر این است که پرسپولیس را  متحول کند و تمام تمرکزش را معطوف به موفقیت 

تیم در نیم فصل دوم کرده است.
وی در رابطه با درگذشت رضا احدی گفت: از درگذشت احدی متاثرم. باید یک 

کمیته ای تشکیل شود تا به پیشکسوتان رسیدگی شود و مشکلات آنها حل شود.
طاهری در پایان در رابطه با اینکه پرسپولیس در نقل و انتقالات نیم فصل حضور 
کمرنگی داشته، گفت: ما طبق خواسته برانکو  اقدام کردیم. برانکو به بازیکنان جوان 

اعتقاد دارد و ما هم به خواسته او احترام گذاشتیم.

علی کریمی:
پرسپولیس یکی از مدعیان جدی قهرمانی است

کاپیتان پیشین تیم فوتبال پرسپولیس گفت: روند این تیم از ابتدای فصل تاکنون رو 
به جلو بوده و اگر در نیم فصل دوم بازیکنان مغرور نشوند یکی از مدعیان قهرمانی 

خواهند بود.
علی کریمی که در حاشیه مراسم تشییع پیکر رضا احدی با خبرنگاران گفتگو می کرد 
ضمن بیان این مطلب در مورد خصوصیات اخلاقی این پیشکسوت استقلال گفت: از 

این اتفاق ناراحتم و متاسفم که یک پیشکسوت دیگر از بین ما رفت.
وی افزود: من با رضا احدی همبازی نبودم اما از دیگران شنیده ام که او یکی از 
فنی ترین بازیکنان فوتبال بوده است. ضمن اینکه در مربیگری هم کارنامه خوبی داشته 

و بازیکنان زیادی را به فوتبال ایران معرفی کرده است.
علی کریمی خاطرنشان کرد: امیدوارم کانونی تشکیل شود تا همه پیشکسوتان کنار 

هم جمع شوند و از مشکلات هم با خبر باشند.
کاپیتان پیشین تیم فوتبال پرسپولیس در مورد عملکرد این تیم در لیگ پانزدهم 
نیز گفت: روندی که پرسپولیس از ابتدای فصل داشته رو به جلو و امیدوار کننده بوده 
است. امیدوارم بازیکنان این تیم مغرور و احساسی نشوند و در نیم فصل دوم هم با 

همین روند پیش بروند.
وی افزود: برانکو یکی از بهترین مربیانی است که در حال حاضر در فوتبال ایران 
حضور دارد. امیدوارم بازیکنان پرسپولیس قدر خودشان را بدانند و در نیم فصل دوم 
هم با جدیت بیشتری کار کنند. اگر احساسی و مغرور نشوند قطعا پرسپولیس یکی از 

مدعیان اصلی قهرمانی خواهد بود.

دروازه بان جدید پرسپولیس
 از انجام تمرین معاف شد

طبق نظر کادر فنی دروازه بان ازبکستانی پرسپولیس از همراهی سرخ پوشان در 
تمرین نوبت صبح دیروز معاف شد.

اعضای تیم فوتبال پرسپولیس ساعت 9:30 صبح روز چهارشنبه با یک دستگاه 
اتوبوس از هتل المپیک به زمین شماره دو ورزشگاه آزادی منتقل شدند تا تمرین نوبت 

صبح را برگزار کنند. در این میان، الکساندر لوبانوف سرخپوشان را همراهی نمی کند.
دلیل غیبت دروازه بان ازبکستانی پرسپولیس که در محل اردو حضور دارد، دستور 

برانکو ایوانکوویچ برای استراحت وی بود.
لوبانوف برای حضور در ایران و عقد قرارداد برنامه فشرده ای را پشت سر گذاشت. او 
روز دوشنبه ازبکستان را به قصد امارات ترک کرد و پروازی طولانی داشت و پس از آنکه 
ساعاتی را هم در امارات بود به تهران پرواز کرد و بامداد سه شنبه به تهران رسید. او به 
دلیل آنکه باید از ابتدای صبح برای انجام تست های پزشکی حاضر می شد، استراحت 
کمی داشت و تمام ساعات روز سه شنبه را هم درگیر مسائل پزشکی و قراردادی بود. به 
همین دلیل برانکو ایوانکوویچ برای اینکه او استراحت کافی داشته باشد و بتواند خود را 
با شرایط جوی تهران و تغییر ساعت تطبیق دهد، وی را برای صبح دیروز آزاد گذاشت 

و از تمرین معاف کرد.

وحید شمسایی:
دخترم مرا از خداحافظی منصرف کرد

سرمربی - بازیکن تیم فوتسال تاسیسات دریایی می گوید فعلا به خداحافظی از فوتسال 
فکر نمی کند و تمام حواسش معطوف به بهبودی پایش بعد از انجام عمل جراحی است.

کرد:  اظهار  فوق  مطلب  بیان  با  زانویش  جراحی  عمل  درباره  شمسایی  وحید 
خوشبختانه نه رباط و نه مینیسک پایم آسیب ندیده بود. فقط غضروف پایم مشکل 
داشت که به خاطر ضربات زیاد و همچنین بازی روی زمین سفت ضخیم شده بود. 

جا دارد از دکتر ابراهیمیان و دکتر نوروزی تشکر کنم که کمک زیادی به من کردند.
وی افزود: طبق اعلام پزشکان، از روز شنبه کار فیزیوتراپی را شروع می کنم و طول 
دوره درمان حدود 50 روز خواهد بود. احتمالا از فروردین ماه کار با توپ را آغاز خواهم 
کرد. سرمربی - بازیکن تیم تاسیسات درباره تصمیمش برای ادامه بازی یا خداحافظی 
از دنیای بازیگری، تاکید کرد: دوستان به من محبت زیادی دارند و در تدارک بازی 
خداحافظی هستند ولی واقعیت این است که فعلا باید به پایم برسم. در حال حاضر 
آنچه مهم است، بهبودی پایم است. لیگ برتر هم که تعطیل است و دو ماه فرصت دارم 

تا تصمیم گیری کنم.
شمسایی درباره اینکه دخترش تاکنون او را از خداحافظی از فوتسال منصرف کرده 
است، تاکید کرد: می خواستم قبل از شروع فصل گذشته خداحافظی کنم که دخترم 
مرا منصرف کرد. فرزندانم دوست دارند من بازی کنم ولی واقعیت چیزی نیست که 
دخترانم می بینند. من باید روی این موضوع بیشتر فکر کنم و بعد از بررسی کامل 

تصمیم بگیرم.
وی در پایان با تشکر از تمام کسانی که به عیادتش رفتند، گفت: من بی سر و صدا 
جراحی کردم و از هیچکس توقع نداشتم. باید از همه تشکر کنم. آقای کفاشیان هم 
قصد داشت امروز به عیادتم بیاید که در حال ترخیص بودم. او تاکید کرد که هر کاری 

از دستش بر بیاید انجام می دهد که باید از ایشان تشکر کنم.

هادی طباطبایی بعد از حضور محمد خاکپور به عنوان 
سرمربی در تیم ملی امید فعالیت خود را به عنوان مربی در 
کادر فنی آغاز کرد. تیم ملی امید در یک سال گذشته از لحاظ 
عملکرد و نتیجه گیری روندی صعودی داشته و به عنوان یکی 
از مدعیان صعود به المپیک خودش را معرفی کرده است. تیم 
ملی امید در همین راستا روز جمعه در دیداری سخت باید به 

مصاف ژاپن برود.
طباطبایی درباره مسائل مختلف صحبت کرده که حاصل این 

گفت وگو را در زیر می خوانیم.
ارزیابی شما از عملکرد تیم امید در سه بازی گذشته 

چیست؟
در مجموع عملکرد ما خوب بوده است هدف ما صعود به 
مرحله بعد بود که این مهم نایل شد. اما هدف اصلی ما قهرمانی 
در مسابقات انتخابی است می دانیم مسیر بسیار سخت است. 
سعی کردیم از تمام ظرفیت های خود استفاده کنیم هر چه 
جلوتر برویم کار سخت  تر می شود و باید از تمام بازیکنان و 

ظرفیتشان بهره ببریم.
بعد از شکست مقابل قطر جو بدی علیه تیم به راه 

افتاد چطور توانستید این جو را کنترل کنید؟
متاسفانه هجمه ها خیلی زیاد بود و ما را تحت تاثیر قرار داد 
بازیکنان از لحاظ روحی و روانی تحت فشار قرار گرفتند باخت از 
یک طرف و هجمه سنگین رسانه ها از طرف دیگر فشار را روی 
ما بالا برد. این هجمه خیلی زود بود و به شکلی بود که انگار 
تیم حذف شده است. این تیم ایران است همه ما برای موفقیت 
ایران تلاش می کنیم. همه می دانیم 4 دهه است که این تیم به 
المپیک نرفته و نیاز داریم که حداقل با همیت بیشتر و همدلی 

تیم را راهی المپیک کنیم.
بعد از شکست عربستان در فروردین ماه انتقادات 
زیادی از تیم مطرح شد اما حالا کار به جایی رسید که 
عربستان با دو امتیاز از مسابقات حذف شد ولی ما با 
6 امتیاز راهی مرحله بعد شدیم در این مورد چه نظری 

دارید؟
متاسفانه برای انتقاد کردن خیلی عجله می کنید انتقاد 
همیشه کمک می کند اما انتقادات علیه ما بعد از بازی با قطر 
بسیار شدید بودو بازیکنان را با استرس زیادی مقابل دیدار با 
چین فرستاد ما خیلی تلاش کردیم تیم را جم کنیم روزهای 

سختی را پشت سر گذاشتیم الحمدلله بازیکنان ما توانایی 
زیادی داشتند و توانستیم از مصاف چین بگذریم. شاید خیلی ها 
بگویند چین تیم ضعیفی بود ولی اصلا اینطور نیست مربی این 
تیم هم اعلام کرد برای قهرمانی به مسابقات آمده بودند. روی 
بد فوتبال به چین رو کرد. آنها روی دو حادثه و شوت از راه 
دور دروازه شان مقابل قطر و سوریه باز شد. در هر دو مسابقه 
هم از حریفانش پیش افتاد در کل ما چین را شکست دادیم 
در بازی با قطر هم بچه های ما خوب بودند از ما انتقاد می شود 
ولی شاید برخی ندانند که ما اینجا چه شرایطی داریم و بر 
چه اساسی برنامه ریزی می کنیم خود سرمربی قطر هم اذعان 
داشت که ما خیلی خوب بودیم این نتایج واقعیت فوتبال است 

و ما ناراحت نیستیم.
ما قبل از این مسابقات سخت گل می خوردیم اما به 

نظر می رسد حریفان راحت تر به دروازه ما می رسند؟
باید دقت مان را بالاتر ببریم در فوتبال اشتباه اتفاق می افتد 
اما باید به دنبال کاهش اشتباه باشیم همانطور که می دانید این 
ترونومنت بسیار سخت است و همه می خواهند راهی المپیک 
شوند دروازه همه تیم  ها باز شده است باید دقتمان را بالاتر 
ببریم تا این اتفاق برای ما کمتر بیفتد. باید این نقیصه را رفع 

کنیم و مطمئنا به این نتیجه هم خواهیم رسید.

چطور  را  نهایی  چهارم  یک  در  ژاپن  مقابل  دیدار 
ارزیابی می کنید؟

ژاپنی نیازی به تعریف ندارد همه این تیم را می شناسند به 
جرات می گویم ما تیم فوق العاده خوبی داریم و بازیکنانی داریم 
که توانایی بالایی دارند برنامه ریزی می کنیم تا با یک استراتژی 
خوب مقابل ژاپن ظاهر شویم و با دعای مردم حریف را شکست 

دهیم.
به نظر می رسد ژاپن هم از رویارویی با ایران هراس 
دارد و سرمربی این تیم به این مسئله اشاره کرده است؟

ایران نام بزرگی در فوتبال آسیا است ما شخصیت بزرگی در 
فوتبال آسیا داریم و این خودباوری در بین بازیکنان وجود دارد. 
متاسفانه یک مقدار هجمه روی تیم زیاد بود و این بازیکنان را 
تحت فشار قرار داد شاید اگر به تیم ما روحیه می دادند شرایط 
بهتر می شد و بچه ها با استرس کمتری به میدان می رفتند شما 
دیدید اشک هایی که در پایان بازی مقابل چین ریخته شد به 
خاطر فشار و استرس بود امیدواریم با کمک یکدیگر از صدر 
ژاپن بگذریم ما قبل از دیدار مقابل ژاپن با چین روبرو شدیم که 

این بازی هم می تواند به ما کمک کند.
آیا ژاپن را می بریم؟

 حتما این اتفاق می افتد.
 این روزها به تغییرات زیاد ترکیب تیم هم انتقاد 

می شود؟
 در یک تورنمنت بازی می کنیم که سه روز یک بار بازی 
داریم با توجه به بضاعتمان و توانایی که داریم این تغییرات را 
اعمال می کنیم این یک موضوع طبیعی است این اتفاق فقط 
مختص ما نیست اگر بازی با قطر توپ هایمان به گل می رفت 
شاید همه می گفتند چقدر تغییرات خوب بوده است. ژاپنی 
که حریف ما است در بازی اول و دومش 6 تغییر داشت در 
بازی سوم هم 6 تغییر نسبت به بازی دوم داشت. چین در 
مقابل ما با 4 تغییر به میدان آمد در اکثر تیم ها این اتفاق 
افتاده است آدم باید براساس شناخت از حریف و موجودی 
تیم استراتژیش را تعریف کند دوستان اجازه بدهند این 
آرامش در تیم وجود داشته باشد چرا  که تیم تمام تلاشش 
را می کند همه 23 بازیکن در خدمت تیم هستند و خیلی 
خوب در حال همکاری و تلاش هستیم تا به امید خدا با جام 

به تهران بازگردیم.

 در حالی که پنج هفته به پایان فصل جاری مسابقات لیگ برتر فوتبال باشگاه های استان قم 
باقی مانده است، هم اکنون اختلاف هشت امتیازی تیم صدرنشین اتحاد با تیم دوم جدول یعنی 

سفیر گفتمان، حکایت از شانس بالایی اتحادی ها برای قهرمانی دارد.
 تیم فوتبال اتحاد قم که در 9 هفته سپری شده از مسابقات فصل 1394 لیگ برتر باشگاه های 
استان قم موفق به کسب هشت پیروزی و یک تساوی شده هم اکنون با کسب 25 امتیاز در 
صدر ایستاده و در صورتی که سه بازی دیگر از پنج هفته باقی مانده را با پیروزی به پایان برساند، 
قطعا قهرمان می شود.  اتحاد در نیم فصل نخست موفق به کسب هفت پیروزی در هفت هفته 
متوالی بازی های لیگ برتر فوتبال قم شد و عنوان قهرمانی نیم فصل را کسب کرد، اما این تیم 
در شروع دور برگشت نخستین بازی خود را با تیم هنگ مساوی کرد و در هفته نهم از سد 
جدی ترین تعقیب کننده خود یعنی سفیر عبور کرد.  بعد از اینکه هفته نهم مسابقات لیگ برتر 
فوتبال باشگاه های استان قم با هشتمین پیروزی اتحاد و تداوم صدرنشینی این تیم در مسیر 
قهرمانی این رقابت ها به انجام رسید اتحاد این هفته به مصاف تیم پائین جدولی سهیل می رود 
در حالی که سهیلی ها هفته قبل با پنج گل به قهرمان فصل قبل یعنی هما باخته اند.  تیم فوتبال 
سفیر که بعد از اتحاد در مکان دوم جدول جای دارد بعد از شکست دو بر صفر برابر صدرنشین 
رقابت های لیگ برتر فوتبال باشگاه های استان قم در هفته نهم این مسابقات، این هفته به مصاف 
تیم سوم جدول رده بندی یعنی هنگ خواهد رفت در حالی که هنگ در هفته نهم با آبادگران 
انتهای جدولی یک بر یک مساوی کرده است.  سومین بازی هفته دهم مسابقات لیگ برتر 
فوتبال باشگاه های استان قم این هفته بین تیم های هما و استقلال برگزار می شود در حالی که 
در هفته نهم تیم هما با پنج گل سهیل را در هم کوبیده و استقلال نیز با پناه آفرین قم به تساوی 
دو بر دو دست یافته است.  در نهایت چهارمین مسابقه هفته دهم لیگ برتر فوتبال باشگاه های 
استان قم روز جمعه دوم بهمن ماه بین تیم های فوتبال آبادگران و پناه آفرین به انجام می رسد 
در حالی که پناه آفرین در میانه جدول شانسی برای قهرمانی ندارد اما آبادگران از کاندیداهای 

سقوط است.  در جدول رده بندی رقابت های لیگ برتر فوتبال باشگاه های استان قم تیم اتحاد 
با کسب 25 امتیاز همچنان در صدر قرار دارد، تیم فوتبال سفیر گفتمان با کسب 1۷ امتیاز در 
مکان دوم جدول رده بندی ایستاده است و تیم فوتبال هما با کسب 16 امتیاز فاصله خود را با 
تیم دوم کمتر کرد.  تیم هنگ با کسب 12 امتیاز در مکان چهارم قرار گرفت، تیم استقلال با 
12 امتیاز رتبه پنجم را در اختیار دارد، تیم فوتبال پناه آفرین قهرمان دو دوره قبل این مسابقات 
با 9 امتیاز در مکان ششم است، سهیل با چهار امتیاز رتبه هفتم را در اختیار گرفته و آبادگران با 

همین تعداد امتیاز آخرین تیم جدول محسوب می شود.

هادی طباطبایی: 
اشک هایی که جاری شد به خاطر فشار انتقادات بود

هفته دهم لیگ برتر فوتبال باشگاه های قم؛

اتحاد در فکر حفظ صدرنشینی

محمد دایی درباره عملکرد صبا در فصل نقل و انتقالات اظهار داشت: عملکرد بدی در 
فصل نقل و انتقالات نداشتیم. دو مهره خوب جذب تیم ما شدند. دو، سه نفر دیگر را هم می 

خواستیم که آمدنشان به تیم ما میسر نشد.

وی در ادامه افزود: مشکلات مالی مانع آمدن آن بازیکنان نشدند اما مسائل دیگری به 
وجود آمد که این نفرات به تیم ما نیامدند. شاید بازیکن خارجی جذب کردیم و شاید هم 
این اتفاق نیفتد. در هر صورت پیام صادقیان و اکبر صادقی جزو خوب های فوتبال ما هستند 
که می توانند در ادامه فصل به کمک کنند. این دو دقیقا در پست هایی بازی میکنند که 

ما به آن نیاز داریم.
مربی تیم صبای قم درباره اینکه کدام تیم برنده نقل و انتقالات نیم فصل بوده است؛ اذعان 
داشت: الان نمی توان برنده نقل و انتقالات نیم فصل را معرفی کرد و باید این امر در داخل 

زمین و در مسابقات مشخص شود.
وی درباره بازیکنانی که از جمع صبا جدا شده اند؛ خاطرنشان کرد: برای بازیکنانی که از تیم 

ما هم رفته اند آرزوی موفقیت می کنم و امیدوارم موفق باشند.
دایی درباره وضعیت صبا در این روزها توضیح داد: خدا را شکر اردوی خوبی در کیش 
برگزار کردیم. حالا هم قرار است روز شنبه با ذوب آهن بازی دوستانه داشته باشیم و در کل 

شرایط خیلی ایده آلی را داریم.
برادر سرمربی صبای قم درباره پیش بینی اش از بازی تیم امید مقابل ژاپن گفت: تیم امید 
تیم پرمهره ای است. آن ها باید در گروه اول می شدند و به پست ژاپن نمی خوردند ولی حالا 

که این طور شده ما این توان را داریم که آن ها را شکست دهیم.
دایی در پایان درباره بازی با گسترش بعد از تعطیلات لیگ بیان داشت: گسترش تیم بسیار 
خوبی است. آن ها امسال جزو خوب های لیگ بوده اند و مهره های خوبی را هم جذب 

کرده اند اما ما می خواهیم در تبریز سه امتیاز را کسب کنیم.

 دایی:برنده نقل و انتقالات درزمین مشخص می شود

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای محمد حسین توانایی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که 
سند مالکیت ششدانگ پلاک 11038/14/134۷ اصلی بخش یک ثبت قم که در صفحه 
159 دفتر 4۷2 ذیل ثبت ۷9386بنامش صادره و تسلیم شده است مفقود گردیده است 
لذا مراتب باستناد  تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به 
تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آاگهی ظرف مدت 10 روز کتبا 
به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس 
از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.

جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم 



علمی و سلامت

چند نکته مهم برای مراقبت از سینوسها 
متخصص گوش و حلق و بینی  گفت: با رعایت چند نکته مهم و مراقبت از اندامهای 

حیاتی در سینوسها، می توان از بروز بسیاری از عوارض پیشگیری کرد.
محمدرضا عمرانی با اشاره به اینکه سینوسها حفره های هوایی در سر و صورت هستند 
که باعث هوادار شدن استخوانهای چهره، تکه برداری عناصر بسیار از درون جمجمه، ریزش 
ترشحات زائد مغز به بینی و به بیرون و نگه داشتن هوای گرم در استخوانهای چهره می شوند، 
اظهار کرد: همه سینوسها یک ورودی و یک خروجی در انتهای بینی دارند که در این 
حفره ها، تاجکها ترشحات درون سینوسها را از درون به بیرون می رسانند و این ترشحات 
به پشت بینی ریخته می شود ، زیرا حرکت تاژکها به سمت پشت بینی است.  وی افزود: 
هرگاه به هر دلیلی دهانه سینوسها بسته شود، ترشحات درون سینوسها باقی می ماند و خارج 
نمی شود.میکروبها در این ترشحات تجمع می کنند و باعث بسته شدن حفره های سینوسها 
و بینی و در نتیجه بروز بیماری سینوزیت می شود.  عمرانی تصریح کرد: وجود جسم خارجی 
در بینی، بزرگی بیش از اندازه بینی و اندازه شاخکهای بینی و انحراف بینی باعث بسته شدن 
حفره های سینوسها و بینی می شود.این عارضه با بسته شدن مجاری سینوسها و بینی به 
صورت مکانیکی به وجود می  آید.پلیپ بینی یکی از عارضه های ناشی از ایجاد شاخکهای 
بینی است.حساسیت شدید بینی، التهاب بینی در برخورد با آلاینده ها منجر به ورم مخاط 
بینی می شود و در برخی مواقع این ورم با باریک شدن مجاری سینوسها و بینی و تنگی 
بیش از حد سینوسها می شود.  این متخصص گوش، حلق و بینی تاکید کرد: 30 درصد 
حساسیتهای بینی که منجر به بیماری سینوزیت می شود مرتبط با آلاینده ها به ویژه آلودگی 
هوا در کلانشهرها است.   وی در پایان گفت: درصورت تشدید در بسته شدن سینوسها، ایجاد 
التهاب و تجمع میکروبها در درون سینوسها، باعث چرکین شدن سینوس و بالا رفتن فشار 
درون سینوسها و آسیب جدی مخاط، درد شدید و در نهایت وخیم شدن بسیاری سنوزیت 
می شود.پرهیز از قرار گرفتن در معرض آلاینده ها، شست و شوی بینی به ویژه در شهرهای 
آلوده، به کاربردن افشانه ها یا اسپری های کاهنده التهاب بینی، استفاده از کورتونهای بینی با 

تجویز متخصصان راهکارهای مقابله با بروز یا تشدید بیماری سینوزیت است.

رژیم مملو از گوشت این سرطان را در پی دارد 
متخصص گوارش عنوان کرد: رژیم مملو از گوشت و چاقی دور کمر، سبب بروز سرطان 

کولورکتال در افراد می شود.
بابایی با اشاره به سرطان کولورکتال اظهار داشت: هنگامی که سلول های خونی در داخلی 
روده بزرگ و یا راست روده )رکتوم( رشد و نمو پیدا می کنند، سبب بروز سرطان کولورکتال 
در بدن می شود و این نوع سرطان گوارشی در افراد اتفاق می افتد.  وی بیان کرد: این 
بیماری اغلب به صورت یک توده پولیپ در داخل روده شروع می شود و این پولیپ ها در اثر 
رشد و نمو سلول های آلوده در داخل روده بزرگ شکل می گیرد.  این متخصص با بیان این 
که سرطان کولورکتال حالت ژنتیک دارد، افزود: احتمال بروز این بیماری بیشتر به سبک 
زندگی افراد بستگی دارد و در افرادی که بالای 50 سال سن دارند و یا در زنانی که سابقه 
بیماری سرطان پستان و التهاب های روده ای دارند، بیشتر در معرفی خطر چنین بیماری 
هستند.  وی ابراز داشت: سرطان کولورکتال علائم اولیه تشخیصی ندارد و افراد با سابقه 
گوارشی را هرچند وقت یکبار باید غربالگری کرده که کمتر به این بیماری دچار شوند.  این 
متخصص ادامه داد: یک نوع آزمایش جدیدی تحت عنوان کولوگارد به دنبال سلول های 
خونی و آزمایش DNA مشکوک در نمونه مدفوع پی به وجود این بیماری برده می شود، 
اما برای تشخیص دقیق این بیماری باز هم نیاز به تست کولونوسکوپی برای پیگیری و 
درمان بیماری دارد.  بابایی تصریح کرد: اگر بیماری به مرحله حادی رسیده باشد، پزشک 
با جراحی پولیپ های آلوده را از روده بر می دارد و اگر تومور بزرگی باشد، جراح مجبور است 
که قسمتی از روده بزرگ را بردارد.  وی تأکید کرد: رژیم غذایی مملو از گوشت، چاقی و 
چربی زیاد دور کمر، نبود برنامه منظم ورزشی و مصرف دخانیات، فاکتورهایی است که 
سبب بروز این بیماری در افراد می شود.  بابایی در پایان گفت: اگر این پولیپ ها به دیگر 
اندام بدن سرایت کرده باشد، راه درمان خیلی سخت  شده و روش های درمانی عوارض آن 

را فقط کاهش می دهد و طول عمر بیمار را بیشتر می کند.

یک دلیل مهم برای احساس خستگی 
متخصصان سلامت معتقدند که افزایش سطح ویتامین D دریافتی بدن می تواند میزان 

انرژی را افزایش دهد. 
افراد  از  انگلیس  ادینبورگ  دانشگاه  تخصصی  تیم  توسط  شده  انجام  مطالعه  در 
شرکت کننده درخواست شد تا برای مدت 20 دقیقه دوچرخه سواری کنند. سپس این 
افراد اقدام به مصرف ویتامین D یا دارونما کردند و پس از گذشت دو هفته مجدد برای 
 D 20 دقیقه دوچرخه سواری کردند.  نتایج به دست آمده نشان داد افرادی که از ویتامین
مصرف کرده بودند این توانایی را داشتند که راحت تر و با زحمت کمتری دوچرخه سواری 
کنند. همچنین سطح هورمون کورتیزول در آنان پایین تر بوده  است. این هورمون همچنین 
با تنگ کردن عروق موجب بالا رفتن فشارخون می شود.  کمبود ویتامین D پدیده مربوط 
به عصر حاضر به حساب می آید و موثرترین شیوه جذب آن قرار گرفتن پوست در معرض 

نور خورشید است. 
هر چند برخی افراد به دلیل آنکه نور خورشید می تواند عامل بروز سرطان پوست و 
فرسوده شدن آن شود به اندازه کافی در تماس با نور خورشید قرار نمی گیرند.  همچنین 
کمبود ویتامین D یک سندرم خاموش است که با مقاومت به انسولین، دیابت، آرتریت 
روماتوئید و خطر فزاینده ابتلا به برخی سرطان ها مرتبط است. یکی از موضوعات مطرح 
در مورد میزان نیاز بدن به ویتامین D این است که مقدار دقیق و مطلوب آن برای بدن 

مشخص نیست. برخی پزشکان عددد ۷5 را طبیعی و 80 تا 100 را مطلوب می دانند. 

حذف غذاهای پر شکر از رژیم غذایی کودکان 
متخصص و رئیس انجمن صنایع غذایی بیان کرد: تغذیه در پوسیدگی دندان، بیش فعالی 

و چاقی کودکان نقش به سزایی دارد.
محمد حسین عزیزی گفت: پوسیدگی دندان، بیش فعالی و چاقی به دنبال رژیمهای 
غذایی پر شکر در کودکان به وجود می آید.  وی اظهار داشت: نقش تغذیه در موارد فوق 
حائز اهمیت است. کودکان و نوجوانانی که رژیمهای پر شکر دارند، باید از غذاهای حاوی 
مواد شیرین همچون شیرینی جات، مواد کافئین دار همانند کاکائو و نوشابه و خوراکی هایی 
که مواد افزودنی و رنگ دارند، اجتناب کنند و به جای آن از میوه ها، لبنیات و گوشت سفید 
به خصوص ماهی استفاده کنند.  عزیزی با بیان اینکه پوسیدگی دندان، بیش فعالی و چاقی 
هر سه ارثی و ژنتیکی اند، افزود: فعالیتهای ورزشی به همراه رژیم غذایی کم شکر، نقش 
به سزایی در زندگی روزمره ی کودکانی که درگیر بازیهای کم تحرک کامپیوتری هستند 
ایفا می کند و داشتن حداقل 1 الی 2 ساعت تحرک در روز برای کودکان لازم دانست.  
وی ادامه داد: آموزش نقش مهمی در این موضوع دارد که از طریق خانواده، مدرسه و 
رسانه های جمعی صورت می گیرد و به اصطلاح الگوی مصرف کمک می کند.  عزیزی در 
پایان خاطرنشان کرد: رژیم به تنهایی کافی نیست و اگر کودکی مشکل خاصی دارد، باید از 

پزشک متخصص متناسب با شرایط)سن، قد و زون( مشاوره مناسب بگیرد.

ارزان ترین و موثرترین شربت طبیعی ضدسرفه
مطالعات نشان داده اند آناناس خواص فراوانی دارد و ترکیبی ساده از آن می تواند در درمان 

گلودرد و سرفه های ناشی از قرار گرفتن در هوای آلوده بسیار موثر باشد. 
آناناس حاوی بروملین و آنزیمی با خواص ضدالتهابی است و باکتری ها و عفونت ها را از 
بین می برد. آب آناناس تازه می تواند 5 برابر بهتر از شربت سینه تاثیر بگذارد. یک فنجان 
آب آناناس تازه حاوی تقریبا 50 درصد از ویتامین C مورد نیاز بدن را در روز تامین می کند.

آناناس این ماده مغذی و مفید آنزیم های حیاتی مورد نیاز بدن را تامین می کند. در واقع 
وظیفه این آنزیم های حیاتی تنظیم متابولیسم و تبدیل انر  ی در بدن را بر عهده دارد. علاوه 
بر این، آب آناناس مقادیر زیادی منگنز و ماده معدنی است که عمدتا به شکل گیری بافت ها 
و استخوان های پیوندی بسیار کمک می کند. منگنز نیز به جذب بیشتر کلسیم کمک 
کرده و موجب سوخت وساز چربی ها و کربوهیدرات ها می شود. اگر شما از آن دسته افرادی 
هستید که از سرفه های مکرر و طولانی و یا ذات اریه رنج می برید، می توانید به جای شربت 
سینه از آناناس استفاده کنید و اثرات شگفت انگیز آن را تجربه کنید. آناناس علاوه بر اینکه 
از شربت سینه کم هزینه تر است، هیچ مواد شیمیایی و یا سمی ندارد و حاوی مواد مغذی 
است که می تواند سرماخوردگی را از بین ببرد. نوشیدن آب آناناس می تواند گلو را صاف 
کند و به خارج کردن مخاط از گلو کمک کند. گاهی اوقات افزایش خلط ها در ریه ها و 
سینوس ها می تواند موجب سرفه های طولانی، عطسه و عفونت های دردناک می شود. بهتر 

است آب آناناس را خودتان تهیه کنید و از خرید آب آناناس های آماده خودداری کنید.

خطر سقط جنین در کمین زنان علاقمند به قهوه 
متخصص تغذیه بیان کرد: مصرف بیش از 5 فنجان قهوه در روز توسط زنان باردار، خطر 

سقط جنین را در آنها افزایش می دهد.
دکتر صادقی در خصوص عوارض مصرف قهوه فوری گفت: قهوه های فوری از مشتقات 
قهوه محسوب می شوند که از شیره تبخیر شده بدست می آیند و در عناوین مختلفی 
همچون قهوه فوری سبز- قهوه فوری بو داده و طلایی و .. بسته بندی و عرضه می شوند. 

 وی تاکید کرد: مستندانی وجود دارد که نشان می دهند، مصرف قهوه فوری باعث بروز 
اختلال در دستگاه گردش خون می شود علاوه بر این چربی های موجود در قهوه های آماده 
بر دیواره رگ ها اثر گذاشته و منجربه افزایش وزن فرد خواهد شد.   این متخصص تغذیه 
تاکید کرد: مصرف قهوه برای زنان باردار مورد تایید نیست و در زنانی که بیش از 5 فنجان 
قهوه را در طول روز مصرف می کنند، خطر سقط جنین در آنها بسیار بالا خواهد رفت.   
صادقی خاطر نشان کرد: از آن جهت که سبب کاهش جذب آهن غذا می شود، باید 2 

ساعت قبل یا 2 ساعت پس از خوردن غذا مصرف شود. 
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شرکت خودروسازی آئودی در نمایشگاه بین المللی خودرو در دیترویت از ماهنورد جدیدی 
رونمایی کرده که از سیستم مشهور چهار چرخ محرک Quattro استفاده می کند.

 ماهنورد Quattro در حال حاضر یک ربات چاپ سه بعدی است که از تیتانیوم و آلومینیوم 
ساخته شده و 35 کیلوگرم وزن آن است.

البته با توسعه این ربات در آینده، از وزن آن کاسته خواهد شد و از منیزیم نیز در آن استفاده 
می شود. از خصوصیات این ماهنورد می توان به پانل خورشیدی و چهار چرخ آن اشاره کرد که 
می توانند 360 درجه بچرخند. همچنین دو دوربین استریو با قابلیت تصویربرداری سه بعدی نیز 
روی این ربات نصب شده است. دوربین سوم برای بررسی مواد و تولید تصاویر پانورامایی وضوح 

بالا به ماهنورد متصل خواهد شد.
ماهنورد Quattro به لحاظ نظری می تواند حداکثر 3.5 کیلومتر در ساعت حرکت کند.

شرکت سازنده قصد دارد عملکرد ماهنورد را با ارتقای باتری و دستگاههای الکترونیک قدرت 
و موتورهای الکتریکی ارتقا دهد.

این ربات که برای رقابت برنامه ماهنورد XPRIZE گوگل طراحی شده، باید بتواند حداقل 
نیم کیلومتر در ماه حرکت کند و فیلمها و تصاویر وضوح بالا را به زمین ارسال کند. این ربات 
همچنین باید تا سال 201۷ بر روی یک موشک به ماه پرتاب شده و در یک منطقه هدف در 

شمال استوای آن، نزدیک به محل فرود آپولو 1۷ در سال 19۷2 فرود بیاید. 

نظارت بی سیم بر مغز انسان با تراشه های حل شدنی

تولید پوشش های ضدمیکروبی قابل  استفاده در محیط های ایزوله 
پژوهشگر مرکز تحقیقات خون و سرطان بیمارستان شهید 
صدوقی یزد با همکاری محققان دانشگاه مالایای مالزی در یک 
تحقیق مشترک آزمایشگاهی، نانوساختاری بر پایه  نانولوله های 
کربنی طراحی کردند که دارای خاصیت ضد میکروبی جهت 
استفاده در محیط های عمومی به  ویژه محیط های بیمارستانی 
است. علاوه بر آن، این ماده را می توان به عنوان یک ترکیب 
مناسب در فیلترهای تصفیه  خون استفاده کرد. این مواد کربنی 
مشکلات سمی شدن خون ناشی از همودیالیز را رفع می کند.

همودیالیز فرایندی است که عمل تصفیه  خون را برای 
بیماران کلیوی انجام می دهد. به مرور زمان، تجمع باکتری ها 
و سویه های میکروبی، سبب تخریب فیلترها و غشاهای موجود 
در این دستگاه شده و موجب بروز اثرات جانبی منفی بر خون 
بیمار و سمی شدن آن می شوند. ازاین رو، تحقیقات بسیاری 
جهت استفاده از مواد ضدمیکروبی از جمله مواد پلیمری و 
نانوساختار های کربنی صورت گرفته است. هادی زارع زردینی 
مجری این طرح، در خصوص اهداف این طرح اظهار داشت: 
»هدف اولیه  این پژوهش معرفی یک ترکیب ضدمیکروبی 
محیط های  برای  مناسب  پوشش های  ساخت  مؤثر جهت 
ایزوله ازجمله محیط های بیمارستانی بود اما در ادامه با توجه به 
بررسی سمیت خونی ناشی از استفاده از فیلترهای حاوی ذرات 
فلزی، معرفی یک ترکیب بالقوه جهت ساخت نانو فیلترهای 
تصفیه  خون نیز در دستور کار قرار گرفت.« وی در ادامه 
افزود: »پلیمرهای تولید شده در این طرح، در ابتدا به عنوان 
یک ترکیب ضد میکروبی معرفی شد اما با توجه به اثرات 
ضدمیکروبی مؤثر به  ویژه علیه انواع سویه های مقاوم بیمارستانی 
به نظر می رسد  بتوان از این پلیمر در ساخت پوشش های ضد 

میکروبی و تجهیزات پزشکی حساس استفاده کرد. ساخت 
دیوارهای  پوشش دهی  جهت  پلیمری  بزرگ  صفحات 
مکان های عمومی و مستعد به آلوده شدن به میکروب، مانند 
بیمارستان ها و پوشش دهی در ها و پنجره ها و یا درزهای 
موجود) که اصلی ترین مناطق رشد و نفوذ میکروب هاست( از 
دیگر حوزه های کاربرد این نانوکامپوزیت است.همچنین ارزیابی 
سمیت خونی نانوذرات کربنی موجود در این پلیمر و مقایسه آن 
با سمیت خونی ایجاد شده توسط ذرات فلز نقره، امکان استفاده 
از آن در طراحی فیلترهای تصفیه  خون موجود در دستگاه 
دیالیز را فراهم می آورد.« زارع زردینی در مورد مراحل دستیابی 
به این محصول آزمایشگاهی گفت: »ابتدا نانولوله های کربنی 
به منظور سنتز کامپوزیت به مخلوط اسید نیتریک و سولفوریک 
اضافه شد. در ادامه بر روی سطح این نانولوله های کربوکسی 
دار، اتصال آمیدی با آمینواسیدهای باردار لیزین و آرژین برقرار 
شد. فعالیت بیولوژیکی ماده  تولید شده ارزیابی  شده و تحت 
تابش امواج ماکروویو قرار گرفت. در نهایت مخلوط به دست  
آمده خشک شد و به وسیله  عملیات پرس گرم، پلیمر نهایی 
تولید شد.« وی همچنین در خصوص مهم ترین نتایج این 
طرح چنین گفت: »افزایش حلالیت نانولوله ها در حلال های 
قطبی مانند آب و به ویژه خون، افزایش اثر ضد میکروبی علیه 
سویه های باکتریایی و به ویژه سویه های مقاوم به آنتی بیوتیک 
در مقایسه با نانولوله های کربنی اولیه، کاهش سمیت خونی 
نانولوله ها از طریق عامل دار کردن آن ها با آمینواسید باردار و 
معرفی این ترکیب طراحی  شده به  عنوان یک پوشش دهنده  

مناسب را می توان به عنوان اهم نتایج این پژوهش ذکر کرد.«
 - زردینی  زارع  هادی  همکاری  حاصل  تحقیقات  این   

پژوهشگر مرکز تحقیقات خون و سرطان بیمارستان شهید 
صدوقی یزد- احمد امیری- دانشجوی دکتری مهندسی شیمی 
دانشگاه مالایا- مهدی شنبدی- دانشجوی دکترای مهندسی 
شیمی دانشگاه فردوسی مشهد- دکتر اصغر طاهری کفرانی 
و دکتر امیر رزمجو - عضو هیات  علمی دانشگاه اصفهان- و 

محققانی ازدانشگاه مالایای مالزی است. 

رونمایی از کیت تبدیل خودرو به اسنوموبیل
شرکت نیسان کیت تبدیل خودروهای سواری به اسنوموبیل یا برف رو را به بازار عرضه 

کرد.
 SUV با نصب کیت تبدیل شرکت نیسان بر روی خودروهای چهارچرخ متحرک یا 

می توان از تپه ها و دامنه های پوشیده از برف با شیب حداکثر 45 درجه بالا رفت.
شرکت نیسان مدعی شده است که از محصول جدید می توان در هر شرایطی مثل بیابان 
و گل ولای استفاده کرد، اما بهترین کارایی این سیستم در شرایط زمین های پوشیده از 

برف مشخص می شود.
کیت تبدیل خودرو به شرایط زمستانی یا اسکی پس از باز کردن چرخ های استاندارد 

خودرو آماده نصب می شود.
این مجموعه شامل چهار نوار پلاستیکی و متعلقات آن است که بر روی سیستم حرکتی 

خودرو متصل شده و ارتفاع هرکدام از آنها حدود 90 سانتیمتر است.
مسؤولان شرکت نیسان برای اولین  بار این محصول را در نمایشگاه صنایع خودرو واقع 

در کبک کانادا رونمایی کردند.
این شرکت در مورد ویژگی های فنی کیت تبدیل خودرو برای شرایط برفی اظهار کرد: 
هر مجموعه مجهز به نوار بسیار مقاوم پلاستیکی با ارتفاع حداکثر 90 سانتیمتر، پهنای نوار 

پلاستیکی حدود 38 سانتیمتر و طول کامل هر مجموعه 121 سانتیمتر است.
شرکت نیسان همچنین مدعی شده است که با نصب کیت جدید می توان به سرعت 
100 کیلومتر در ساعت در شرایط لغزنده و برفی دست یافت که در نوع خود رکورد 

جدیدی محسوب می شود. 

معرفی ربات ماهنورد جدید »آئودی«

تیمی از جراحان اعصاب و مهندسان دانشکده پزشکی 
اوربانا شامپاین،  ایلینویز در  دانشگاه واشنگتن و دانشگاه 
حسگرهای بی سیمی را طراحی کرده اند که بر فشار و دمای 
درون مغز نظارت کرده و در نهایت توسط بدن جذب می شود، 
از این رو دیگر نیازی به جراحی برای برداشتن دستگاه نیست.

 این تراشه های ریز که کوچکتر از نوک مداد هستند، در 
حال حاضر با موفقیت بر روی مغز موش های آزمایشگاهی 

آزمایش شده اند.
دستگاههای مذکور عمدتا از سیلیکون و پلی لاکتیک کو 
گلیکولیک اسید )PLGA( ساخته شده اند و می توانند از 
طریق بی سیم و بطور دقیق به انتقال داده های فشار و دما 
بپردازند. محققان بر این باورند که می توان این تراشه ها را به 

سادگی در سایر اندام بدن نیز استفاده کرد.
محققان این حسگرها را در حمامهایی از محلول سالین 
آیمایش کردند که باعث حل شدن آن ها پس از چند روز 
می شد. آن ها سپس این دستگاهها را در مغز موش ها کاشتند. 
با مشاهده دقت این حسگرها و حل شدن آن ها در مایع و در 
مغز موش ها، دانشمندان اکنون قصد دارند این فناوری را در 

انسان ها آزمایش کنند.
در بیماران مبتلا به آسیب های تروماتیک مغزی جراحان 
اعصاب تلاش می کنند تا فشار درون مغز را با استفاده از دارو 
کاهش دهند. اگر فشار بطور موثری کاهش نیابد، بیمار باید 
تحت عمل جراحی قرار بگیرد.دستگاههای جدید می توانند 

طی جراحی در چندین منطقه از مغز قرار بگیرند. 

سرماخوردگی؛ از این 7 خطا برحذر باشید
عطسه، گلودرد، آبریزش بینی و غیره. هر سال فصل سرما همین اتفاقات می افتد و چند   

روزی خیلی از ما را به بستر می کشاند. معمولا فرار کردن از سرماخوردگی برای افرادی 
که بهداشت مراعات نمی کنند کمی دشوار است. اما با این حال لازم است که با اجتناب از 
مصرف برخی داروها، تنظیم دمای منزل، عدم مصرف برخی مواد غذایی و نوشیدنی ها و 

غیره، بر این اپیدمی زمستانی غلبه کرد.
 خوددرمانی با داروهای بدون نسخه پزشک

همه ی ما عادت داریم که به محض سرماخوردن راهی داروخانه شویم و انواع شربت ها، 
پاستیل ها، آبنبات ها و یا اسپری های بینی و غیره را بخریم. داروهای متعددی بدون 
نسخه ی پزشک در داروخانه ها به فروش می رسند. اما اثربخشی بسیاری از این داروها 
هنوز هم به طور دقیق به اثبات نرسیده است.  توجه داشته باشید که برخی افراد 
حساسیت بیشتری نسبت به این داروها دارند و بیشتر در معرض عوارض ناخواسته ی 
آنها قرار می گیرند. بنابراین بهتر است از مصرف خودسرانه ی این داروها خودداری کنید. 
بهترین کار این است که برای پیشگیری از سرماخوردگی در فصل زمستان، یک دوره 
مکمل هایی مانند مکمل روی مصرف کنید و یا از روش هایی مانند هموتراپی کمک 
بگیرید. این روش ها منع مصرف ندارند و برای تقویت سیستم ایمنی بدن مفید هستند.

گرم کردن هوای داخل منزل
یکی دیگر از اشتباهاتی که همه ی ما با بروز سرماخوردگی مرتکب می شویم گرم کردن 
هوای منزل است. گرمای زیاد باعث خشک شدن هوا، کم آب شدن بدن و حساس شدن 
منطقه ی گوش، حلق و بینی می شود. در نتیجه مجاری تنفسی فوقانی بیش از پیش 

دچار احتقان می شوند. 
بهتر است روزانه حداقل ده دقیقه اجازه دهید تا هوای تازه وارد محیط زندگی تان 
شود و تعادل رطوبت داخل و خارج منزل کنترل شود. سعی کنید دمای منزل بالای 

20 درجه نرود.
رژیم های لاغری سخت

برای مقابله با سرماخوردگی هیچ چیز به اندازه جلوگیری از ضعیف شدن سیستم ایمنی 
بدن کارساز نیست. عوامل متعددی در ضعیف شدن سیستم دفاعی بدن تاثیر دارند. از 
مهم ترین این عوامل می توان به رژیم های لاغری سخت و خیلی کم کالری اشاره کرد. 

توصیه می کنیم تغذیه ی سالم، متعادل و متنوعی داشته باشید. غذایی که مصرف 
می کنید باید متناسب با میزان فعالیت بدنی و همچنین دمای بیرون باشد.  لازم است 
که استرس هایتان را نیز کنترل کنید، چون استرس نیز از عوامل مهم تضعیف کننده ی 
دستگاه ایمنی بدن محسوب می شود. توصیه می کنیم برای تقویت بدن تان حتما یک 

فعالیت بدنی مناسب در پیش بگیرید و به طور مرتب ورزش کنید.
خانه نشینی

ما به اشتباه فکر می کنیم که ماندن در خانه، محکم کردن در و پنجره و گرفتن هر نوع 
منفذ عبور هوا مانع از نفوذ ویروس ها خواهد شد. اما برعکس آنچه تصور می کنید این 

رفتارها باعث حساس و ضعیف شدن سیستم ایمنی بدن می شوند. 
هر روز به هواخوری بروید. در فصل زمستان ورزش های سبک و مناسبی مانند 

پیاده روی انجام دهید. این کارها باعث تقویت سیستم ایمنی بدن تان خواهند شد.
دست دادن و روبوسی در حالت سرماخوردگی

بدون شک می دانید که ویروس ها و دیگر باکتری ها از طریق تماس با یک فرد یا شی 
آلوده به راحتی منتقل می شوند. بهتر است در فصل سرما از روبوسی گرم و صمیمانه و 
دست دادن بخصوص با افراد سرماخورده بپرهیزید. همچنین اگر خودتان سرماخورده اید 
نیز از این کار اجتناب کنید. توصیه می کنیم بعد از قرار داشتن در محیط های عمومی و 

آمدن به منزل، حتما دست هایتان را با آب و صابون بشویید.
قرض گرفتن وسایل افراد سرماخورده

سرماخوردگی یک بیماری ویروسی مسری است. ویروس ها و میکروب ها در تماس با 
افراد و اشیا آلوده منتقل می شوند. بهتر است از قرض گرفتن لباس ها، کلاه، شال گردن 

و به طور کلی وسایل افراد سرماخورده اجتناب کنید و لوازم خود را به دیگران ندهید.
سیگار کشیدن و یا نشست و برخاست با افراد سیگاری

مصرف دخانیات در هیچ شرایطی و بخصوص در دوره ای از سال که عفونت های 
تنفسی شایع می شوند توصیه نمی شود. دود سیگار باعث آسیب مخاط بدن می شود و 

شما نیز یک سیگاری فعال و یا غیرفعال محسوب خواهید شد. 
اگر خودتان سیگار می کشید که سیگاری فعال هستید و آسیب زیادی می بینید. اگر 
هم سیگار نمی کشید، اما در معرض دود سیگار بقیه قرار دارید نیز سیگاری غیرفعال 
محسوب می شوید و از آسیب دود سیگار در امان نیستید. توصیه می کنیم هر چه زودتر 

سیگار را ترک کنید و خودتان را از دود سیگار اطرافیان دور نگه دارید.

در این مطلب شما را با چند کمبود ماده ی مغذی آشنا می کنیم که امکان افسرده شدن را بالا 
می برند و احتمال دارد که بی دلیل و خیلی زود سرما بخورید و یا در معرض عفونت قرار بگیرید. 

لطفاً با ما همراه باشید.
 آیا مدتی است که دل و دماغ ندارید؟ در این صورت احتمال دارد که بی دلیل و خیلی زود 
سرما بخورید و یا در معرض عفونت قرار بگیرید. ممکن است در معرض کمبود مواد مغذی 
باشید که این وضعیت شما را خسته، بی طاقت و کم حوصله می کند و حالت تهوع به شما 
دست می دهد. خبر خوب اینکه با کمی تلاش می توانید این کمبودها را جبران کنید. می توانید 
با پزشکی مشورت کرده و آزمایش خون بدهید. بعد از مشخص شدن کمبودهای احتمالی 

برای مقابله با آن ها اقدام کنید. 
اسیدهای چرب امگا 3

احتمالاً در خصوص اسیدهای چرب امگا 3 زیاد شنیده اید. این ترکیبات مغذی برای کاهش 
کلسترول و بهبود سلامت قلب کمک زیادی می کنند؛ اما اثرات این اسیدهای چرب به همین جا 
ختم نمی شود. امگا 3 ها نقش مهمی در عملکرد مغز و به خصوص بهبود حافظه و خوش خلقی 
دارند. در واقع کمبود این مواد مغذی شما را افسرده و غمگین خواهد کرد. برای تأمین این ماده ی 
مغذی بهتر است موادی مانند تخم کتان، روغن ماهی و گردوی بیشتری به برنامه ی غذایی تان 
اضافه کنید. ماهی هایی مانند ماهی آزاد و تن نیز سرشار از این اسیدهای چرب هستند. همچنین 

می توانید به سراغ مصرف مکمل های امگا 3 بروید.
D ویتامین

احتمال بروز کمبود ویتامین D در فصل زمستان بیشتر است چون این ویتامین از خورشید 
دریافت می شود. البته کمبود این ویتامین در فصل های دیگر نیز رایج است. اما در زمستان به 
دلیل سرمای هوا، کاهش نور خورشید و پناه گرفتن ما در محیط های بسته به این مشکل دامن 
می زند. در هر صورت کمبود این ویتامین باعث بروز افسردگی می شود. برای مقابله با این مشکل 
به طور مرتب از منزل خارج شوید و در نور خورشید قدم بزنید. به عقیده ی محققان نیاز روزانه 
 D به این ویتامین بین 5000 تا 10000 واحد بین المللی است. می توانید از مکمل ها ویتامین

نیز استفاده کنید.
منیزیم

کمبود منیزیم نیز یکی از کمبودهای رایجی است که به افسردگی منجر می شود. اگر دچار 
این کمبود شده اید مکمل مصرف کنید. توصیه می کنیم مصرف مواد غذایی سرشار از این ماده 
ی مغذی مانند سبزیجات سبز  و لوبیاها و جلبک ها را افزایش دهید. توجه داشته باشید که 
مصرف الکل، نمک، قهوه، قند یا نوشابه ی زیاد باعث کاهش ذخایر منیزیم بدن شده و افسرده تان 

می کند. استرس نیز تأثیر زیادی در میزان این ماده ی معدنی دارد.
B ویتامین

دلایل زیادی برای جذب هر چه بیشتری ویتامین B از طریق تغذیه وجود 
دارد. بهتر است بدانید که این ویتامین از بروز سکته ی مغزی پیشگیری 

می کند. علاوه بر این ویتامین B باعث سلامت بیشتر پوست و ناخن ها 
می شود و ظاهری جوان تر و شاداب تر به شما می بخشد. اما کمبود 

این ویتامین اثرات جدی دارد. در واقع محققان مایوکلینیک بر این عقیده هستند که کمبود این 
ویتامین با بروز اختلالاتی در سلامت روحی افراد در ارتباط است. به گفته ی این محققان حدود 

یک چهارم زنانی که دچار افسردگی شدید هستند از کمبود جدی ویتامین B12 رنج می برند.
اسید فولیک

اسیدفولیک که در سبزیجات برگ سبزدار، لوبیاها، مرکبات و حبوبات وجود دارد یک ماده ی 
مغذی لازم برای بدن است. متخصصان آمریکایی بر این عقیده هستند مصرف حدود 400 میلی 
گرم در روز اسیدفولیک باعث پیشگیری از مشکلات بارداری، بیماری های خونی و حتی سرطان 
می شود. کمبود این ویتامین جدی است. چون باعث بروز ناهنجاری در تولد و افزایش خطر 

سرطان می شود و به سلامت روحی ضربه می زند.
 اسیدآمینه ها

اسیدآمینه ها برای ساخت پروتئین ها شناخته شده اند و نقش مؤثری در عملکرد خوب 
عضلات و مغز دارند. اسیدآمینه ها به میزان زیاد و متنوعی در مواد غذایی مفیدی مانند 
گوشت گاو، تخم مرغ، ماهی، لوبیاها، مغزها و دانه های روغنی وجود دارند. اثرات منفی کمبود 
اسیدآمینه ها در برنامه ی غذایی جدی است. متخصصان حوزه ی سلامت بر این باور هستند که 

کمبود این ترکیبات باعث احساس بیحالی، منگی و حتی افسردگی های جدی می شود.
آهن

خانم های زیادی عوارض کمبود آهن را تجربه می کنند چون این مشکل حدود 20 درصد 
خانم ها و تا 50 درصد خانم های باردار را تهدید می کند. کمبود آهن خود را به صورت آنمی نشان 
می دهد که بیان کننده تعداد ناکافی گلبول های قرمز است. کمبود آهن باعث بروز افسردگی، 
خستگی، تحریک پذیری و گیجی می شود. برای افزایش جذب این ماده ی معدنی بهتر است 
مصرف گوشت، ماهی و مرغ را افزایش دهید. همچنین به فکر مصرف تخمه کدو باشید که 

سرشار از آهن است.
روی

برای بدن انسان روی از اهمیت زیادی برخوردار است. به عقیده ی محققان دانشگاه اورگن، 
روی یا همان زینک توسط بیش از 300 آنزیم استفاده می شود. در نتیجه تأثیر زیادی در سلامت 
دستگاه گوارش و تجزیه مواد مغذی موجود در مواد غذایی دارد. زینک همچنین مانع از آلرژی های 
غذایی می شود و در تحریک سیستم ایمنی بدن و کاهش التهاب ها نقش دارد. به همین دلیل 
کمبود آن مشکل زا می شود. افرادی که از کمبود این ماده رنج می برند بیشتر در معرض بیماری ها 

قرار می گیرند. آقایان و خانم ها به ترتیب به روزانه 11 و 8 میلی گرم زینک نیاز دارند.
ید

ید موجود در نمک های یددار، جلبک ها، میگو و غیره نقش مهمی در تغذیه ی ما دارد. کمبود 
این ماده مشکلات زیادی از جمله خستگی، افسردگی، انواع بیماری ها و حتی آشفتگی 
ذهنی به بار می آورد. نتایج پژوهش ها نشان می دهند که کمبود ید می تواند باعث 
تأخیر در رشد و بروز افسردگی شود. اگر اهل مصرف مواد غذایی حاوی ید 
نیستید به سراغ مکمل ها بروید. به عقیده ی متخصصان بدن ما به روزانه 

150 میکروگرم ید نیاز دارد.
سلنیوم

سلنیوم با تبدیل هورمون T4 تیروئید به هورمون T3 نقش مهمی در 
بهبود عملکرد این غده دارد. کمبود این ماده باعث بروز احساس خستگی، 
منگی و سرگیجه می شود. توصیه می شود مصرف مواد غذایی سرشار 
از سلنیوم به خصوص گردوی برزیلی را اگر در دسترس تان قرار دارد، در 
الویت قرار دهید و در صورت نیاز مکمل 55 
میکروگرمی دریافت کنید. 
گردوی  گرم  هر 30 
 544 حدود  برزیلی 
سلنیوم  میکروگرم 

دارد.

با مغزتان تایپ کنید

پالس الکتریکی بدون درد جایگزین آمپول بی حس کننده دندان

در آینده نه چندان دور، انسان ها خواهند توانست تنها با استفاده از افکار خود با رایانه ها 
ارتباط برقرار کنند؛ به این منظور، محققان دانشگاه کالیفرنیا در سان دیگو یک هدست امواج 

مغزی بی سیم ساخته اند که بسادگی می تواند بر امواج مغزی نظارت کند.
دانشمندان در حال حاضر بر روی فناوری هایی کار می کنند که مغز را به دستگاهای 
الکترونیکی مرتبط می کند و دستگاه جدیدی که به تازگی رونمایی شده ، می تواند به آینده ای 

بدون صفحه کلید کمک کند.
محققان نخستین سیستم نظارت بر فعالیت مغز 64 کاناله قابل حمل را طراحی کرده اند که 

مشابه تجهیزات فناوری پیشرفته طراحی شده در آزمایشگاههای تحقیقاتی است.
این فناوری پوشیدنی به دانشمندان اجازه می دهد تا عملکرد مغز یا فعالیت آن را بدون 

کاشت الکترود بررسی کنند.
 این محققان دو دستگاه طراحی کرده اند که شامل یک سیستم الکتروانسفالوگرام وضوح 
بالای 64 کاناله برای تحقیقات و آزمایشات کلینیکی با قابلیت اتصال به پوست بیمار و یک 
دستگاه 20 کاناله برای خوانش سریع فعالیت های مغزی به منظور شناسایی آسیب ناشی از 
ضربه یا سکته مغزی هستند. دستگاه دوم از وضوح پائینتری برخوردار بوده و براحتی می توان 

آن را پوشید، اما تنها با گذاشته شدن بر روی موهای سر می تواند امواج مغزی را بخواند.
به گفته سازندگان، این سیستم های تصویربرداری از اعصاب در آینده می توانند با حسگرهای 
متحرک و تلفن های هوشمند برای پیگیری حالات مغزی در طول روز استفاده شده و حتی 

قابلیت های مغز را ارتقا بخشند. 

بسیاری از مردم از دندانپزشکی می ترسند زیرا با وجود تزریق آمپول بی حسی باز هم بافت، درد را حس می کند؛ اکنون دانشمندان نشان 
داده اند که یک پالس برق می تواند بطور عمیق بی حسی موضعی در محل مورد نظر ایجاد کند.دانشمندان دانشگاه سائوپائولو در برزیل دو 
داروی رایج بی حسی موسوم به پریلوکائین هیدروکلراید و لیدوکائین هیدروکلراید را با یک پلیمر برای تشکیل یک هیدروژل ترکیب کردند. 
این پلیمر برای چسبناک کردن ترکیب، به آن اضافه و به دیواره دهان خوکها اعمال شد.با استفاده از فرآیندی موسوم به یونتوفورزیس، 
یک جریان الکتریکی ملایم و بدون درد به داخل این هیدروژل اعمال شد. در نتیجه، نفوذ پریلوکائین هیدروکلراید به داخل بافت 12 برابر 
افزایش یافت و تاثیر بی حسی آن نیز نه تنها بسیار سریعتر بود، بلکه همچنین دوام بیشتری داشت.دانشمندان اکنون در حال ساخت یک 
دستگاه یونتوفورزی هستند که بطور خاص برای استفاده در دهان طراحی شده است. البته دانشمندان مدعی هستند که این فناوری یا 

شاخه های آن می تواند کاربردهای دیگری نیز داشته باشد. 
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کمبود این مواد مغذی افسرده تان می کند



اجتماعی 6

آخ ببخشید... حواسم پرت بود! 
حواس پرتی خیلی دزدکی به سراغمان می آید، اما باید بدانیم که ما در برابر حواس پرتی 
هرگز ضعیف و ناتوان نیستیم بلکه می توانیم براحتی از قدرت هوشیاری مان استفاده کرده 

و حواس پرتی را از خود برانیم.
 بیشتر ما انسان ها، هنگام انجام دادن کاری، مدام حواسمان پرت می شود و تمرکز خود 
را از دست می دهیم و مساله مهم در اینجا این است که اغلب متوجه نمی شویم حواسمان 
پرت شده است! شاید روش های زیر به شما کمک کند تا از دست حواس پرتی نجات 

پیدا کنید.
یادداشت کنید

یکی از راهکارها این است که، هر وقت وسط انجام دادن کارتان به سراغ دیدن سایت 
یا سایت های اینترنتی می روید یا تلفن تان را چک می کنید یا جلوی برنامه تلویزیونی 
می نشینید، در دفترچه یادداشت تان بنویسید. به این ترتیب دفعه بعد که هر یک از این 
کارها را انجام دادید، هوشیارانه خواهد بود. مثلا هر بار که تلفن تان را چک می کنید، یک 
خط روی برگه ای بکشید که به منزله تعداد بررسی های تلفن تان است. به این ترتیب 
ضمیر ناخودآگاه تان فعال شده و موقع انجام دادن هر یک از کارهای فوق هوشیار خواهید 

بود و این رفتارها را ناخودآگاهانه انجام نمی دهید.
موضوع حواس پرتی را بنویسید 

به خودتان بگویید که در چه ساعتی اجازه تخیل یا فکر کردن دارید. موضوع حواس 
پرتی تان را یادداشت کنید، برای خود چند پله تا رسیدن به تمرکز طراحی کنید که در آن 
از 5 دقیقه یا... شروع و به زمان های طولانی تر برسید. گاهی اوقات کار بیش از حد شما 
را خسته می کند تا جایی که به دنبال موضوعی برای فرار هستید. یا ممکن است در مورد 
موضوعات مورد علاقه تان زیاد رویاپردازی کنید و به جای پیروی کردن از برنامه ای منظم 
در تخیلات تان فرو روید. با یافتن دلیل حواس پرتی تان می توانید آن را نیز درمان کنید.

فرمان تمرکز را به دست بگیرید  
مؤثرترین عواملی که تمرکز را قوی یا ضعیف می کند به ریشه های درونی مانند شرایط 
جسمی، روحی، انگیزش و شیوه های یادگیری بستگی دارد. اگر می خواهید تمرکز به 
یادگیری تان کمک کند و مانع تراشی نکند این تمرین ها را به کار ببرید. ارزشی که برای 
کارتان قائل می شوید و انگیزه  و هدف شما، به حافظه تان اجازه تمرکز یا حواس پرتی 

می دهد؛ علت و فواید کاری که می کنید را پیدا کنید تا قدرت تمرکز داشته باشید.
محیط را همراه خود کنید

یکی از مواقعی که خیلی افراد حواس شان پرت می شود و تمرکز ندارند، زمان مطالعه 
است. راستی چرا خیلی از افراد نمی توانند جز کتاب ها و جزوه های درسی شان کتاب 
دیگری بخوانند و تمرکز خود را در طول مطالعه حفظ کنند؟ محیط مطالعه شما می تواند 
منزل، مدرسه، دانشگاه، کتابخانه یا... با تمامی افراد و اشیا و فضای فیزیکی آن باشد. اما 
ویژگی مزاحم اغلب این محیط ها برای ایجاد تمرکز، مناسب نبودن نور، صدا، راحتی 
مکان یا افراد و واکنش های آنان است. در گام اول شرایطتان را بپذیرید و نخواهید هر 
بار به نداشته هایتان فکر کنید نیمی از همراه شدن با محیط است. ذهن برای تمرکز بر 
مطلبی که شما آن را مهم می دانید به کمک نیاز دارد؛ مثلا محلی که اغلب در آن مطالعه 
می کنید و استفاده از عطری که هنگام مطالعه و روز امتحان دادن از آن استفاده می کنید 
در یادآوری آنچه خوانده اید تمرکزآور است. اگر صدای محیط برای شما آزاردهنده است 
می توانید از ساعت های آرام تر محیط مثل اوایل صبح یا اواخر شب استفاده کنید. به یاد 
داشته باشید هرچه بتوانید وسایل محیط اطراف مطالعه تان را منظم تر بچینید و در عین 

حال سادگی آن را هم رعایت کنید متمرکزتر می شوید.
دست به کار شوید

برای این که جلوی رفتارهایی که باعث می شود حواس تان پرت شود را بگیرید، دست 
به کار شوید.

*صفحه های اینترنتی را تا جایی که می توانید ببندید. برخی از سایت ها را می توانید در 
صفحات مورد علاقه تان ذخیره کنید و بعد سر فرصت مناسب به مطالعه آنها بپردازید و 

باقی را هم به طور کل فراموش کنید.
*جلوی موضوعات مورد علاقه تان، مانند بازی های رایانه ای، سایت ها، شبکه های 
اجتماعی و سایت های جدید که حواس تان را براحتی پرت می کنند، بگیرید. واقعا نیازی 

نیست که به این سایت ها مدام سر بزنید.
*تعداد دفعاتی را که به پست الکترونیکی و پیام های تلفن تان سر می زنید یادداشت 

کنید. برای خود برنامه ای بگذارید که در مواقع خاص آنها را بررسی کنید.
پیاده روی و دوچرخه سواری کنید یا بدوید. کارهایی از این قبیل خستگی روحی تان را 
از بین برده و شما را برای یک خواب راحت آماده می کند و با داشتن بدنی عاری از تنش، 

حواس تان متمرکزتر خواهد بود.
*روزانه زمانی برای اندیشیدن در نظر بگیرید. به نحوه نفس کشیدن تان توجه کنید 
و مراقب باشید به موضوعی دیگر فکر نکنید. با این روش یاد می گیرید تمرکز حواس 

داشته باشید.
*برنامه های کاربردی غیرضروری را از روی تلفن همراه تان پاک کنید. بازی ها و 
شبکه های اجتماعی و هر چیزی را که باعث می شود حواس تان پی در پی پرت شود از 

جلوی چشم بردارید.
*خیلی کارهای دیگر است که می توانید انجام دهید تا تمرکز کردن و این که تمام 

روزتان را بدون حواس پرتی طی کنید، بیاموزید.
زندگی را دوست داشته باشید

اگر به مفهوم زندگی و اهمیت وجود اطرافیان تان توجه نشان دهید، هرگز دچار نگرانی و 
اضطرابی نمی شوید که جلوی متمرکز شدن تان را بگیرد. وقتی به زندگی و هر چه در آن 

است عشق بورزید می توانید راحت تر به کار مورد علاقه تان توجه نشان دهید. 

استرس را بکُش 
 همواره به خودتان یادآوری کنید عمر به سرعت باد می گذرد، آیا نگرانی به دلیل 

موضوعاتی که به خودتان سخت می گیرید، واقعا ارزشش را دارد؟
 به مهارت مدیریت استرس می پردازیم. در مقدمه باید گفت، داشتن کمی استرس 
در زندگی بسیار طبیعی است و وجود حد متعارف آن موجب حرکت، پویایی و تلاش 
بیشتر می شودو برای دستیابی به شرایط بهتر، کسب آرامش و گاهی دوری از خطر 

ضروری است.
 در زندگی پرفشار امروز استرس های بسیار زیادی افراد را در برگرفته است که دوری 
از آن ها همواره ممکن نیست؛ بنابراین داشتن مهارت مدیریت استرس، نیاز ضروری برای 
این شرایط تلقی می شود؛ البته این بحث دامنه گسترده ای دارد که با توجه به مجال 

اندک، تنها به توصیه های کاربردی در این زمینه اکتفا می کنیم. 
* در گام اول شناسایی منابع استرس زا بسیار مهم است. گاهی کنترل این منابع برای ما 
میسر نیست، ولی شناسایی و مدیریت منشأ درونی و ذهنی استرس کمک زیادی به رفع 
آن می کند. بسیاری اوقات استرس ها تنها در ذهن وجود دارند و واقعیت بیرونی ندارند؛ 

مثل توقعات بیجا، ذهن خوانی، منفی بافی، کمال جویی و .... 
* با واقعیت ها کنار بیایید و آن ها را بپذیرید. شرایطی که توان تغییرش را ندارید، 
بپذیرید. این کار کمک می کند بخش زیادی از استرس هایی که برای تغییر شرایط 

تحمل می کنید، از بین برود. 
* اعتماد به نفس تان را افزایش دهید. شما چیزی از کسانی که بهتر حرف می زنند، 
بهتر ارتباط برقرار می کنند، بهتر کار می کنند و ... کم ندارید. فقط خودتان راباور ندارید. 
در آینده در این باره بیشتر خواهیم نوشت. به خودتان احترام بگذارید و به ارزش های تان 
عمل کنید. به اندازه توانایی و متناسب با شرایط تان به دیگران تعهد دهید. اگر موضوع 
استرس زا به گفت و گو با شخص خاصی ربط دارد، در صورت امکان احساس تان را با 

او در میان بگذارید.
  * از شرایط استرس زای عادی فرار نکنید. این کار باعث تقویت استرس تان می شود. 
روبه رو شدن با موضوعات موجب می شود دریابید موضوعات آن قدر که گمان می کردید 

نگران کننده نیست و تنها افکارتان آن ها را دشوار تلقی می کرد.
* برنامه ریزی کنید. با نظم و برنامه ریزی احساس آرامش بیشتری را تجربه می کنید.

* از خودتان توقع بیش از اندازه نداشته باشید. متناسب با نقاط ضعف و قوت تان 
تمام  کنید.  عمل  تان  وظایف  به   * کنید.  حرکت 

تلاش تان را به کار بگیرید و شرافتمندانه و با 
اعتماد کار کنید، نگران نتیجه نباشید و آن را 
به خداوند بسپارید. توکل آرام تان می کند. 
* در شرایط استرس زا نفس عمیق بکشید. 
سعی کنید برای لحظاتی نسبت به تمام 
اجزای بدنتان آگاه باشید و آن ها را راحت 
بگذارید. * از ورزش غافل نشوید. داشتن 

انرژی بیشتر روحیه تان را بانشاط تر می کند. 
سلامتی تان را در اولویت قرار دهید. 

* همواره به خودتان یادآوری کنید 
عمر به سرعت باد می گذرد، آیا 
نگرانی به دلیل موضوعاتی که به 
خودتان سخت می گیرید، واقعا 

ارزشش را دارد؟ * حتما وقتی را 
در طول روز و هفته برای رسیدگی 

به علایق خودتان اختصاص دهید. * 
دایره دوستی های سالم و رشد دهنده 

خود را گسترش دهید. * مسائل ریز و 
درشتی را که در ارتباط با دیگران رنج تان 
می دهد تحمل نکنید؛ بلکه آن ها را حل 

کنید. بهترین کار گفت و گو با خود فرد است. 
در پایان به خاطر بسپارید شما بزرگ تر و ارزشمندتر 

از اتفاقات هستید.

ابوالفضل علیدوست ابرقویی

آن حضرت امامزاده ای جلیل القدر است که فرزند  
معصوم است و خود معصومه)س( است و مفتخر به 
کرامت عصمت و بی جهت نیست که ماندگارترین لقب 
آن کریمه، " معصومه" می باشد از معدود امامزادگانی 
است که از سوی امام معصوم، در مورد حضرتش زیارتی 

ماثور نقل گردیده است.
مطالعه زندگی کوتاه این بانوی مکرمه نشان می دهد 
قله ای  به   ، بلند  چندان  نه  عمری  در  می توان  که 
 " القابی چون  یافت که  و کرامت دست  از عصمت 
معصومه" و " کریمه" در کارنامه انسان نقش بندد و این 
توفیق نه تنها مردان را ممکن است ، که بانوان نیز این 

شایستگی را دارند که به این نقطه دست یابند:
من اگر کامرا و گشتم و خوشدل چه عجب  

                           مستحق بودم و این  به زکاتم دادند
بی تردید نمی توان فضایل و ویژگی های آن دختر 
آفتاب و آن بانوی کرامت را در چند سطر و چند مقاله 
به نگارش در آورد؛ اما در حد ممکن چند نکته را در این 

زمینه تقدیم خوانندگان محترم می کنیم:
1- خبر تولد حضرت معصومه)س( قبل از ولادت، 
از سوی پدر بزرگوارش نقل شده است.براساس گواهی 
طفل  جعفر)ع(  بن  موسی  امام  که  زمانی   ، تاریخ 
گهواره نشینی بوده و پدر بزرگوارش )امام صادق)ع(( 
با فرزند خود  ، گاه  بوده  گهواره جنبان آن حضرت 
)موسی بن جعفر( سخن می گفته و یک بار که این 
اقدام موجب شگفتی یکی از شیعیان و اصحاب شد، 
حضرت امام صادق)ع( به اذن خداوند کاری کرد که آن 
شخص توانست با امام موسی بن جعفر)ع( سخن بگوید 
و در ادامه این دیدار ، امام صادق)ع( از ولادت فرزند از 
امام موسی بن جعفر سخن می گوید به اسم "فاطمه" 

)که همان حضرت معصومه می باشد(.
بر این اساس، کریمه آفتاب و دختر موسی بن جعفر)ع( 
این شایستگی را داشته است که وجود نازنین و پر 
کرامتش قبل از ولادت بر زبان صادق آل محمد جاری 

گردد:
تو خود ای گوهر یکدانه کجایی آخر 

                       کز غمت دیده مردم همه دریا باشد
2- کریمه حکایت ما فرزند بلا فصل امام معصوم است. 
آن حضرت دختر امام موسی بن جعفر )ع( است و برادر 
حضرت امام رضا)ع( که امام معصوم و حجت خداست، 
از یک پدر و مادر هستند و این نه تنها افتخاری است 
بی همتا، بلکه علت این همه رابطه عاطفی میان امام 
رضا )ع( و خواهرش- حضرت معصومه)س( 0 ریشه در 

همین رابطه دارد.
درست است که امام رضا)ع( بیست و پنج سال از 
حضرت معصومه )س( بزرگ تر است ، اما این فاصله 
زمانی چیزی نیست که عمق رابطه عاطفی میان این 

برادر و این خواهر را خدشه دار سازد.
رابطه عاطفی میان این دو عزیز در اوج آسمانها رقم 
خورده و مولفه  و معادلات زمین و اهل زمین نمی تواند 

آن را کم رنگ سازد و گستره ی آن را محدود کند.
این خواهر عزیز چنان شیفته برادر است و چنان با 
درگاه امامت و ولایت محرم، که هیچ چیز نمی تواند این 
شیفتگی و ولایت پذیری را طعنه زند و آن را از بین ببرد:

قدم منه به خرابات جز به شرط ادب   
                     که سالکان درش محرمان پادشهند 

3- کریمه حکایت ما- حضرت معصومه )س(- مهاجر 
به سوی خداست زمانی که امام رضا )ع( به  امر حکومت 
عباسی به خراسان فراخوانده شد، سالی از ماجرا گذشت 
برادر  و دوری  فراق  در  بن جعفر)ع(  . دختر موسی 
می سوخت و می ساخت و از این مهم تر به فکر تبعیت و 
پیروی از بردار بود. به دنبال این احساس، تصمیم گرفت 
به سوی برادرش – که امام زمانش بود- راهی خراسان 

شود.
برادر اوست، امام و ولی اوست و این دختر وظیفه 
دارد به سوی امام خود – به سوی برادر خود- راهی 

خراسان شود.
از این پس فاطمه معصومه )س( مهاجری است که 
به سوی حجت خدا رهسپار خراسان است و در این راه 
هر چه پیش آید، سختی و مشقت  هایی است که در راه 

هجرت به سوی ولی خدا باید به جان بخرد.
در بیان گر به شوق کعبه خواهی زد قدم   

                     سرزنش  گر کند خار مغیلان غم مخور
افتخار جهاد و هجرت در راه خدا، کرامتی است که 
زیبنده انسان ی برگزیده ای خواهد شد و کریمه دیار 
ما- حضرت معصومه)س(- این افتخار را در کارنامه ی 

عمر کوتاه خود دارد:
گوهر معرفت آموز که با خود ببری      

              که نصیب دگران است نصاب زر و سیم 
حضرت  فضایل  به   ، مختلف  روایاتی  در   -4
معصومه)س( اشاره شده که در این میان به روایتی  از 

امام رضا )ع( بسنده می کنیم:
آن حضرت به شخصی به نام" سعد" فرمود: ای سعد! 
نزد شما از ما قبری هست ، سعد گفت: فدایت گردم ، آیا 

قبر فاطمه معصومه )س( را می فرمایی؟

حضرت فرمودند : آری ؛ }او را می گویم{ هر کس از 
روی معرفت او را زیارت کند، بهشت برای او خواهد بود.

سپس آن  حضرت ، نحوه و دستور العمل زیارت 
در  که  می فرماید  بیان  را  )س(  معصومه  حضرت 
کتاب  های مربوط و از جمله زیارتنامه های ان بی بی 

بزرگوار آمده است.
این فرمایش امام رضا)ع( در مورد خواهر گرامی اش- 

حضرت معصومه)س( گویای دو نکته است:
اول: کریمه آفتاب- دختر موسی بن جعفر)ع( – 
دارای چنان مقام و مرتبه ای است که لیاقت معرفت 

به او وجود دارد.
در واقع همان طور که شیعیان وظیفه دارند نسبت به 
امام معصوم ، معرفت داشته باشند تا حیات و مرگ آن  
آگاهانه باشد، شایسته است نسبت به این بی بی بزرگوار 
هم معرفت یابند تا زیارت آنها آگاهانه باشد و پاداشی 

شایسته ارزانی زائر کند.
دوم : امام رضا)ع( به مزد و پاداش زیارت با معرفت 
حضرت معصومه)س( می پردازد و آن بهشت است و این 
پاداشت معتنابهی است و نزد ارباب معرفت دارای رمز و 

رازی، زیرا هرچه معرفت بیش تر باشد، درجات بالاتری 
از بهشت را ارزانی زائر می کند .

از زیارتنامه  بر بندهای  5- گذری هر چند کوتاه 
حضرت معصومه )س( دریچه دیگری از  فضایل آن 

حضرت را بر ملا می سازد.
در یکی از این جملات آمده است: ای فاطمه ! مرا 
در بهشت شفاعت کن ؛ زیرا برای تو نزد خدا شان و 

رتبه ای  است ..."
دقت در مفاد این جمله حقایقی را از مقام و منزلت 
آن حضرت روشن می سازد از جمله این که آن بانوی 
مکرمه دارای مقام شفاعت است . مقام شفاعت مختص 
افراد خاصی است که درقیامت به آنها این اجازه داده 
می شود؛ مانند انبیا و ائمه و اولیای خاص. این که این 
مقام به حضرت معصومه)س( داده شده، گویای آن است 
که رتبه و جودی حضرت معصومه دارای چنان اوج و 
قله ایی است که با انبیا و اولیای خاص همرتبه است 
و دارای امتیازی است که آنان از این امتیاز)شفاعت( 

بهره مند هستند .
مضافا این که این بند از زیارت برای همه زمان  و برای 

همه افراد است.
به عبارت دیگر از زمان صدور این بند از زیارتنامه ، 
آن حضرت دارای قدرت شفاعت بوده و تا قیامت از 
این کرامت و امتیاز بهره مند است، ضمن این که این 
امتیاز آن حضرت برای افراد خاصی نیست ، بلکه همه ی 
افرادی که حداقل لیاقت شفاعت شدن داشته باشند، 
می توانند با توسل به آن بی بی بزرگوار ، گوهر شفاعت 
آن حضرت را درقیامت به گردن آویزند و از این امتیاز 

بهره ببرند.
کرامت و مناقب و فضایل حضرت معصومه )س( به 
این مختصر خلاصه نمی شود، همین قدر که به مناسبت 
وفات آن بانوی آفتاب قلم به ذکر منقبت و فضیلتی از 

آن حضرت پاک و مطهر شده باشد.
هفده روز- آری، تنها هفده روز سهم شهر قم بود که 

از حیات دختر آفتاب بهره ببرد.
حادثه ای که در طول مسیر مدینه به خراسان برای 
آن بانو و همراهانش پیش آمد، او را رنجور و ناتوان 

ساخت.
کشته شدن تعدادی از همراهانش از یک سو، اسارت 
برخی دیگر از سوی دیگر و دوری از برادر از زاویه ای 
دیگر، آن  حضرت را بیمار ساخت و دست تقدیر چنین 

سرشت که بر سرزمین قم تقدسی ویژه ارزانی دارد.
بالاتر و  این سرزمین  برای  امتیاز  به راستی کدام 
برتر از وجود گنبد و بارگاه ملکوتی و عرشی حضرت 

معصومه )س(!؟
بارگاه و درگاهی که موجب رشک ملائک است بر 

اهل زمین.
سلام بر تو ای بانوی آب و آفتاب ، ای دختر موسی 

بن جعفر!

به مناسبت دهم ربیع الثانی سالروز وفات شهادت گونه حضرت فاطمه معصومه )س(

گوهری از فراسوی آسمان

فرمانده انتظامي شهرستان چالوس  خبرداد:

انهدام باند سرقت از ویلاهاي خالي در چالوس
فرمانده انتظامي شهرستان چالوس از انهدام باند سرقت از ویلاهاي خالي از سکنه ، ساختمان 

هاي نیمه کاره و اموال داخل خودرو توسط پلیس آگاهي این شهرستان خبر داد. 
به گزارش خبرنگار پایگاه خبري پلیس، مواهب طبیعي و گردشگري مازندران بالاخص در 
غرب استان موجب شده تا بسیاري از شهروندان غیر بومي براي استفاده از این طبیعت زیبا 
هزینه هاي هنگفتي را صرف خرید و ساخت ویلاهایي کنند که در طول یک سال حتي براي 

چند روزي کوتاه هم در آن سکونت ندارند.
این امر نه تنها موجب ایجاد فرصت مناسبي براي انجام اعمال بزهکارانه به خصوص "سرقت" 
براي بزهکاران و سارقان منازل مي شود، بلکه ادامه این روند تهدیدي جدي براي از دست رفتن 
اموال گرانقیمت مردم و مسافران در این سکونت گاه ها است و عدم توسعه استان در بخش هاي 

مختلف اقتصادي ، فرهنگي و گردشگري از آن نشأت مي گیرد.
لذا در راستاي تامین امنیت شهروندان و پیشگیري از سرقت این اماکن،  فرماندهان انتظامي 
استان مازندران با تقویت گشت هاي انتظامي تا کنون موفق به دستگیري سارقان و انهدام چندین 
باند سرقت از ویلاهاي خالي از سکنه ، نیمه کاره و اموال داخل خودروها در مناطق گردشگري 
شده اند و ماموران انتظامي شهرستان چالوس موفق به انهدام باند سرقت از ویلاهاي خالي از 

سکنه در چند شهر غربي این استان شدند .
فرمانده انتظامي شهرستان چالوس در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس ، در تشریح 
این خبر گفت: با توجه به وقوع چندین فقره سرقت از ویلاهاي خالي از سکنه ، اموال داخل 
خودروها و همچنین سرقت تجهیزات ساختماني از ساختمان هاي نیمه کاره ، موضوع در دستور 

کار ماموران آگاهي این شهرستان قرار گرفت .
سرهنگ  علیرضا قدیمي افزود : با تلاش شبانه روزي ماموران پلیس آگاهي و تحقیقات انجام 

شده ، فردي به نام " مهدي " که داراي سابقه سرقت بود شناسایي و دستگیر شد .
قدیمي تصریح کرد : متهم در بازجویي ها تاکنون به 20 فقره سرقت از ویلاها، اموال داخل 
خودرو و ساختمان هاي نیمه کاره در شهرستان هاي چالوس، عباس آباد و کلاردشت با 

همدستي پنج نفر دیگر اعتراف کرد .
فرمانده انتظامي چالوس خاطر نشان کرد : همدستان متهم دستگیر و اموال سرقتي که ارزش 

تقریبي آن 300 میلیون تومان برآورد شده است از آنان کشف شد .
وي در خاتمه گفت : متهم و همدستان وي پس از تشکیل پرونده به مرجع قضائي منتقل و 

تحقیقات پلیس در این زمینه همچنان ادامه دارد .

رئیس بازرسي فرماندهي انتظامي استان خوزستان اعلام کرد: 

دست رد پلیس  آبادان به رشوه 364 میلیوني 
رئیس بازرسي فرماندهي انتظامي استان خوزستان  گفت :مأموران وظیفه شناس پلیس مبارزه 
با مواد مخدر شهرستان "آبادان"، دست رد به رشوه 364 میلیون و 530 ریالي قاچاقچي مواد 

مخدر در این شهرستان زدند.
به گزارش خبرنگار پایگاه خبري پلیس، سرهنگ علي شوهاني در تشریح این خبر بیان داشت: 
ماموران پلیس مبارزه با مواد مخدر شهرستان "آبادان" در اجراي دستور مقام قضائي مبني بر 
شناسایي و دستگیري یک قاچاقچي مواد مخدر که به اتهام قاچاق 152 کیلو تریاک در "آبادان" و 
120 کیلو تریاک در "اهواز" تحت تعقیب بود، با انجام تحقیقات گسترده متهم را در مخفیگاهش 
دستگیر کردند.  وي گفت: متهم براي رهایي و چشم پوشي ماموران، مبلغ 364 میلیون و 530 
هزار ریال وجه نقد را به عنوان رشوه به ماموران پلیس مبارزه با مواد مخدر مي¬دهد، که ماموران 
وظیفه¬شناس در کمال پاکي و صداقت، وجه مورد نظر را با هماهنگي بازرسي شهرستان 

صورتجلسه و متهم را به یگان انتظامي انتقال مي دهند. 
رئیس بازرسي فرماندهي انتظامي استان خوزستان با بیان اینکه متهم با تشکیل پرونده و 
صورتجلسه پیشنهاد رشوه، به مقام قضائي معرفي شد، از مردم خواست؛ هرگونه انتقاد، پیشنهاد و 

تقدیر را در خصوص عملکرد پلیس، با دفتر نظارت همگاني )19۷( در میان بگذارند.

معاون اجتماعي فرماندهي انتظامي استان اصفهان  اعلام کرد:

کشف 50 فقره سرقت داخل خودرو در اصفهان 
معاون اجتماعي فرماندهي انتظامي استان  اصفهان از دستگیري دو سارق داخل خودرو و 

کشف 50 فقره سرقت در این شهرستان خبر داد. 
سرهنگ  جهانگیر کریمي در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس گفت: پس از وقوع 
چندین فقره سرقت داخل خودرو در منطقه جنوب شهر اصفهان دستگیري عامل یا عوامل این 

سرقت ها در دستور کار ماموران اداره مبارزه با سرقت پلیس آگاهي قرار گرفت . 
وي افزود: ماموران با راه اندازي گشت هاي آشکار و پنهان موفق شدند دو سارق را حین تخریب 
قفل یک خودروي پراید دستگیر کنند.  سرهنگ کریمي ادامه داد: این دو سارق در بازجویي هاي 

به عمل آمده به 50 فقره سرقت از خودروي شهروندان اعتراف کردند. 
این مقام انتظامي بیان داشت: در این زمینه پرونده تشکیل و متهمان جهت سیر مراحل 
قانوني به مراجع قضائي تحویل داده شدند.  معاون اجتماعي فرماندهي انتظامي استان اصفهان 
به همشهریان توصیه کرد: بر روي خودرو خود لوازم ایمني،نظیر سوئیچ مخفي،قفل سوئیچي 
،دزدگیر،قفل پدال و فرمان،محافظ کامپیوتر خودرو و سایر وسایلي که از بازکردن در خودرو و 
روشن کردن آن توسط سارقان جلوگیري مي کنند و یا حداقل آن را به تاخیر مي اندازند،نصب 

کنید .

فرمانده انتظامی استان قم:

 سه باند سرقت خودرو  در قم متلاشی شد
فرمانده انتظامی استان از کشف و دستگیری 3 باند سرقت 
خودرو در قم خبر داد و گفت: از این 3 باند دستگیر شده تا 
کنون 61 دستگاه خودرو کشف و به مال باختگان تحویل 

داده شد. 
پلیس، سردار کاظم  پایگاه خبري  به گزارش خبرنگار 
مجتبایی  روز گذشته در نشست خبری با اصحاب رسانه که 
در محل پلیس آگاهی قم برگزار شد، از کشف خودروهای 
سرقتی در استان خبر داد و گفت: در پی افزایش سرقت 
خودرو طی یک ماه گذشته در قم، پلیس آگاهی که مسئول 
برقراری امنیت در جامعه است تلاش کرد تا سارقان خودرو 

را دستگیر کند.
فرمانده انتظامی استان قم با بیان اینکه در یک هفته 
گذشته پلیس توانست 3 باند مهم سرقت خودرو را شناسایی 
کند، افزود: از این 3 باند دستگیر شده تا کنون 61 دستگاه 

خودرو کشف و به مال باختگان تحویل داده شد.
وی تصریح کرد: در این عملیات 25 نفر سارق و مال 
خر دستگیر شدند که این افراد خودروهای مسروقی را به 
شیوه هایی چون فروش خودرو در استان های دیگر، فروش 

برخی  در  معاوضه  و  فروش  یا  و  خودرو  قطعات  برخی 
سایت های تجاری اقدام می کردند.

سرقت به صورت خانوادگی
سردار مجتبایی با بیان اینکه رعایت برخی نکات ایمنی 
می تواند ما را در نگهداری اموال و افزایش ضریب امنیت 
خودرو کمک کند، عنوان کرد: سارقان شیوه های مختلفی 
برای سرقت دارند و یکی از این باندهای کشف شده خودرو به 

صورت خانوادگی اقدام به سرقت می کردند.
وی با اشاره به اینکه اکثر سارقان دارای سابقه سرقت و 
فروش مواد مخدر هستند، گفت: جرایم با هم در ارتباط 
هستند و برخی جرایم می تواند علتی برای جرم های بعدی 
شوند. فرمانده انتظامی استان قم ابراز داشت: دی ماه امسال 
در مقایسه مشابه با سال گذشته 8 درصد سرقت های استان 
کاهش داشته است و این نشان از تلاش پلیس برای برقرای 

امنیت دارد.
سردار مجتبایي از همکاری دستگاه قضا و دادستان تشکر  
و از رئیس پلیس آگاهی استان و چندتن از کارآگاهان نیز 

تقدیر کرد.

رئیس پلیس آگاهی استان مرکزی اعلام کرد :

پایان موفقیت آمیزعملیات مقابله با آدم ربایی در اراک 

دادستان عمومی و انقلاب دزفول  خبرداد:

آدم ربایی در دزفول 

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان مرکزی، 
از پایان موفقیت آمیزعملیات مقابله با آدم ربایی در اراک 

خبر داد. 
به گزارش روز چهارشنبه پایگاه خبری پلیس، سرهنگ 
سید نورالدین حسینی افزود: 23 دی ماه جاری گزارشی در 
خصوص ربایش فردی در یکی از محله های شهر اراک به 
پلیس گزارش شد که موضوع با به کار گیری تیمی مجرب 
در دستور کار قرار گرفت.  وی بیان کرد: با بررسی های 

تخصصی انجام شده از سوی پلیس، مشخص شد که فرد 
ربوده شده مردی 46 ساله است و به یکی از استان های 
جنوبی کشور انتقال داده شده بود. رئیس پلیس آگاهی 
فرماندهی انتظامی استان مرکزی ادامه داد: با هماهنگی های 
انجام شده با دستگاه قضائی تیمی از ماموران این پلیس به 
شهر محل اختفای فرد ربوده شده اعزام شد و در تحقیقات 
نامحسوس مشخص شد که وی در منطقه ای کوهستانی 
و صعب العبور نگهداری می شود. سرهنگ حسینی اظهار 

کرد: در برنامه ریزی عملیاتی ماموران، فرد ربوده شده رها 
و در اختیار پلیس آگاهی شهرستان قرار گرفت. وی عنوان 
کرد: برنامه ریزی پلیس برای دستگیری عامل اصلی آدم 
ربایی نیز ادامه داشت تا سرانجام متهم روز سه شنبه در 
عملیاتی دستگیر و به اراک منتقل شد.  رئیس پلیس آگاهی 
فرماندهی انتظامی استان مرکزی گفت: در تحقیقات صورت 
گرفته، آدم ربا علت این اقدام را اختلاف شخصی با شاکی 

عنوان کرد و با تشکیل پرونده، تحویل مقام قضایی شد .

دادستان عمومی و انقلاب دزفول با تایید یک مورد آدم ربایی در این شهرستان گفت:دو نفر 
یک جوان 2۷ ساله را به زور سوار خودرو کرده و متواری شدند. 

احمد قهرمانی صبح چهارشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار کرد:طبق گزارش دریافتی 
از نیروی انتظامی این حادثه حوالی ساعت 23:30 دقیقه سه شنبه شب رخ داده است.وی ظهار 
کرد:طبق اظهارات شاهدان و اطلاعات جمع آوری شده از سوی نیروی انتظامی آدم ربایان دو نفر 
و مجهز به سلاح شکاری بودند.دادستان دزفول گفت:آدم ربایان در قبال آزادی فرد ربوده شده 
درخواست پول کرده اند.به گزارش ایرنا، دادستان و فرمانده انتظامی دزفول پس از وقوع این حادثه 
بلافاصله در محل حضور یافته و تا ساعت دو بامداد جزئیات حادثه را مورد بررسی قرار دادند.

قهرمانی افزود:با اقدامات انجام شده سرنخ هایی در این خصوص بدست آمده که در دست بررسی 
است.اوایل مهر امسال نیز یک مورد آدم ربایی در دزفول رخ داد که با تلاش ماموران انتظامی 
و امنیتی آدم ربایان دستگیر و کودک ربوده شده بدون پرداخت پول از دست آدم ربایان آزاد 
شد.یکشنبه هفته جاری نیز فرزند یک پزشک در منزل خود توسط یک نفر که گفته می شود 
سارق مسلح بوده به قتل رسید.10آذر پارسال نیز یک دندانپزشک در مقابل مطب خود در دزفول 
توسط چند نفر آدم ربا ربوده شد که با تلاش ماموران انتظامی عوامل این آدم ربایی دستگیر شدند. 
مردم دزفول خواستار اقدامات شدید نیروی انتظامی و دستگاه های امنیتی در رابطه با سارقان و 

مخلان نظم و امنیت هستند.

پنجشنبه -یکم بهمن ماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3920

مراقب ترفند کلاهبرداران در فضای سایبر باشید 

هشدار پلیس فتا نسبت به خرید و فروش وام 
سرپرست اداره تشخیص جرائم سایبری پلیس فتا نیروی انتظامی گفت: کلاهبرداران فضای 
مجازی از هر فرصت و زمانی برای عملی کردن اعمال و اهداف مجرمانه خود استفاده می کنند و 
همواره به دنبال شگردی هستند تا با استفاده از آن بتوانند از کم دقتی و حسن اعتماد هموطنان 

سوءاستفاده کنند. 
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی پلیس فتا ، سرگرد حمید کیانی با اشاره به اینکه یکی 
از مواردی که به تازگی در دنیای مجازی و به خصوص شبکه های اجتماعی رواج پیدا کرده 
است، ارسال پیامک های خرید و فروش انواع وام است، افزود: شهروندان مراقب باشند در دام 
این کلاهبرداران قرار نگیرند.کیانی ادامه داد: این کلاهبرداران برای جلب حسن اعتماد کاربران، 
شرکت های قلابی و جعلی را تاسیس کرده اند که در هیچ جا ثبت نشده است یا اگر ثبت شده 
نیز واقعی نیست.وی اضافه کرد: این شرکت ها معروف به شرکت های کاغذی است که وجود 
خارجی ندارند و اصلا تشکیل می شوند تا کلاهبرداران بتوانند با سوءاستفاده از آنها، جیب هایشان 
را پر از پول کرده و سر طعمه هایشان کلاه بگذارند.کیانی افزود: این افراد با جلب حسن اعتماد 
شهروندان و دریافت مبلغی به عنوان حق امتیاز وام عملا کاری برای شهروندان انجام نمی دهند و 
از آنها کلاهبرداری می کنند.وی ادامه داد: حتی برخی از این کلاهبرداران با دریافت مدارک مورد 
نیاز مثل اصل و کپی کارت ملی، شناسنامه از مدارک شهروندان نیز سوء استفاده کرده و برای 
این مشکل ایجاد می کنند. سرپرست اداره تشخیص جرائم سایبری پلیس فتا ناجا تاکید کرد: به 
هیچ عنوان اصل یا کپی مدارک شناسایی خود را در اختیار این افراد قرار ندهید چه به صورت 
حضوری و چه از طریق ارسال ایمیل، چرا که تبعات قانونی هر گونه سوء استفاده از مدارک شما به 
عهده خود شما است. کیانی ادامه داد: ثبت شرکت یا باز کردن حساب بانکی با مدارک دریافتی از 
متقاضیان وام از سوی این کلاهبرداران، یکی از شگردهای جدید کلاهبرداری بوده که در صورت 
وقوع، انگشت اتهام را به سمت شخصی که این حساب ها و یا این شرکت ها به نام او ثبت شده 

است نشانه می رود و این امر باعث ایجاد پیگردهای قانونی برای صاحبان مدارک خواهد شد.

 وی با بیان اینکه خرید فروش وام ممنوعیت قانونی دارد، گفت: ارائه هرگونه خدمات بانکی 
صرفا از طریق سیستم بانکی که تنها مرجع رسمی این گونه خدمات می باشد صورت می گیرد 
و در این رابطه هر خدمتی که توسط سایرین در خارج از شبکه بانکی کشور تبلیغ گردد و ادعای 
انجام آن اعلام شود، معتبر نیست.  سرگرد کیانی افزود: بر این اساس از تمام هموطنان درخواست 
می شود، هنگام مواجهه با این قبیل پیامک ها وتبلیغات در فضای مجازی هوشیاری لازم را 
داشته باشند تا از مشکلات بعدی که در اثر رجوع به این اشخاص پدید می آید در امان بمانند.

سرپرست اداره تشخیص جرائم سایبری پلیس فتا ناجا تصریح کرد : شهروندان برای دریافت هر 
گونه وام، فقط از طریق مجاری رسمی آن بانک ها اقدام کنند تا در صورت لزوم از حمایت های 
قانونی لازم بهره مند گردند. کیانی به کاربران پیشنهاد داد: برای دریافت اطلاعات و آموزش بیشتر، 
www.cyberpolice. هشدارها و توصیه های پلیس فتا می توانند به سایت پلیس فتا به آدرس

ir مراجعه و در صورت مشاهده موارد مشکوک نیز گزارش خود را در بخش ثبت گزارش مردمی 
به ما اطلاع دهند.
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پس از گذشت 27 ماه از آغاز گفت وگوهای زمانبر و دشوار 
هسته ای، سرانجام یکشنبه هفته جاری روز اجرای »برجام« )برنامه 
جامع اقدام مشترک( فرارسید؛ روزی که آخرین تکه جورچین 
هسته ای در محل مناسب خود قرار گرفت. اعلان رسمی اجرای 
برجام و لغو همه تحریم های هسته ای را نمی توان جدا از روند 
پیشرفت مذاکرات تحلیل کرد. پیش از »روز اجرای برجام« در 
بامداد 27 دیماه، »طرح اقدام مشترک« در سوم آذرماه 1392، 
صدور »بیانیه سوییس« در 13 فروردین ماه امسال، »روز تصویب 
برجام« در 23 تیرماه به عنوان مهمترین قطعه های جورچین 

هسته ای، با موفقیت سر جای خود قرار گرفته بود.
در این میان تلاش های ضدبرجامی دشمنان خارجی و در صدر 
آنها رژیم صهیونیستی و رقبای منطقه ای ایران تاحدی توجیه پذیر 
است چرا که این دشمنان تاب تحمل پیشرفت و قدرتیابی افزونتر 
جمهوری اسلامی ایران را نداشته و ندارند. گفت وگوهای محرمانه 
ضدبرجامی این دشمنان با مقام های عالی رتبه 1+5 و همچنین 
سخنرانی های ایران هراسانه در صحن سازمان ملل و حتی کنگره 
آمریکا را می توان در این راستا تفسیر کرد. متاسفانه در این مدت 
برخی از مخالفان داخلی برجام با نام »دلواپسان« در زمین طرف 
مقابل بازی کردند تا گل به خودی بزنند؛ موضوعی که متاسفانه با 

بی اعتنایی به منافع ملی همچنان در جریان است. 
در این نوشتار تلاش شده است تا برخی فضاسازی رسانه ای 
مخالفان برجام به طور مختصر در چند محور به تصویر کشیده 

شود.

1- تلاش در بی اهمیت جلوه دادن اصل مذاکره
از مهرماه 1392 و آغاز گفت وگوهای هسته ای، مخالفان برجام 
با بهره گیری از امکانات رسانه ای خود در صدد زیر سوال بردن اصل 
مذاکره با 1+5 برآمدند. مفاهیم، عبارت ها و جمله هایی همچون 
»به مذاکره خوشبین نیستیم«، »مسوولان خوشبین«، »خوش 
خیالی وزارت امور خارجه«، »این ها واقعاً باز هم به ادامه مذاکرات 
خوشبین هستند؟«، »خوش خیالی مذاکره با آمریکا« و ... به طور 
مستمر تیتر روزنامه ها و تارنماهای مخالفان برجام را تشکیل می 
داد. این در حالی بود که دولت یازدهم با شعار تعامل سازنده با 
کشورهای منطقه و جهان در وادی سیاست خارجی قدم گذاشت و 
گفت وگو، مذاکره و مفاهمه را کلید حل وفصل اختلاف ها دانست. 
بدون شک، در حل و فصل اختلاف فرسوده و غیرضروری هسته 
ای هیچ ابزاری را نمی توان کارآمدتر از ایجاد کانال های دیپلماتیک 
یافت. 12 سال دورماندن از این اصل مهم، هزینه های زیادی را 
بر هر 2 طرف تحمیل کرد. در فضایی که تمسخر تیم هسته ای 
با عنوان هایی همچون »برجام زدگی!«، »ما فقط نگران این خنده 
ها در مذاکرات هستیم« و »شیردلان برجام!« در صفحه نخست 
روزنامه های دلواپسان خودنمایی می کرد، مذاکره کنندگان شبانه 
روز در ژنو، وین و نیویورک در سطوح دوجانبه و چندجانبه مشغول 
رایزنی بودند. در نتیجه همین گفت وگوها بود که پرونده هسته ای 
برای همیشه بسته و بر عمر 6 قطعنامه فصل هفتمی شورای امنیت 
و 12 قطعنامه شورای حکام پایان داده شد؛ رخدادی که تصویرگر 
وضعیت استثناگونه ایران است چرا که در تاریخ سازمان ملل متحد 
سابقه نداشته است دولتی بدون جنگ یا سرنگونی از ذیل ماده های 

41 و 42 فصل هفتم منشور ملل متحد خارج شود.

2- تزریق یاس و ناامیدی به جامعه
اقدام های کارشکنانه رسانه های مخالف، پراکنش  از دیگر 
یاس در اوج گفت وگوهای هسته ای بود. »دلواپس به بُن بست 
رسیدن و شکست این مذاکرات هستیم«، »توافقنامه ژنو به بن 
بست رسیده است«، »مشتی وعده و دیگر هیچ«، »ایجاد امیدهای 
واهی«، »محاسبات رویاپردازانه و غلط درباره پیشرفت مذاکرات 
هسته ای«، »نمی توان به دستیابی به توافق جامع امیدوار بود«، 
»نباید امیدی به پیشرفت مذاکرات داشت«، »میانه روهای ایران هم 

از مذاکرات هسته ای ناامید شده اند«، »توافقی ضعیف و ناقص«، 
»لغو تحریم ها توهم است«، »دولت طبل توخالی«؛ اینها تنها گوشه 
ای از تیتر گزارش هایی است که در دوره پیش از توافق، یاس و 
ناامیدی را در جامعه رواج می داد. در آن برهه، برگزاری بیش از 30 
دور از گفت وگوهای هسته ای در قالب نشست های ایران و 5+1 
به همراه رایزنی های پرشمار در سطوح معاونان و کارشناسان عزم 
و اراده ای آهنین می طلبید. به نتیجه رساندن پرونده هسته ای با 
ابعاد گسترده فنی، سیاسی، حقوقی در کنار کارشکنی های داخلی، 
منطقه ای و جهانی باعث شد تا کارشناسان، برجام را به عنوان 
الگویی برای حل وفصل سایر مسایل اختلافی در جهان مطرح 
کنند؛ موفقیتی ملی که صبر، خستگی ناپذیری، صداقت و امید از 
ضرورت ها و زمینه های آن بود. جمع شدن این ویژگی ها بطور 
یکجا در تیم هسته ای و تصمیم سازان نظام باعث شد تا ایران بیش 
از 2 سال با اقتدار کامل در برابر 6 قدرت جهان حضور یابد و بر 

حقوق مسلم ملی پافشاری کند.

3- اتهام به دولت در رسیدن به توافق به هر قیمتی
پیش از تصویب و اجرای برجام کمتر می شد روزنامه ای مخالف 
را ورق زد که توزیع امتیازها بین ایران و 1+5 را ناعادلانه نشمرد. 
مخالفان برجام دولت را متهم می کردند که همه تخم مرغ ها را 
در سبد گفت وگوهای هسته ای چیده و به هر قیمتی که شده 

در صدد به نتیجه رساندن مذاکرات است. »دولت حیثیت خود را 
با انجام توافق –به هر قیمتی- تعریف کرده است«، »برقراری یک 
توافق با غرب ولو یک توافق بد که هیچ عقل سلیمی نیز حاضر به 
انجام آن نیست«، »عجله و ولعی که طرف ایرانی برای امضا قرارداد 
با 1+5 از خود نشان می دهد«، »دولت که همه تخم مرغ هایش را 
در سبد مذاکرات هسته ای چیده بود خودش نیز به این باور رسیده 
که به رغم دست و دلبازی های سخاوتمندانه نتوانسته آن چه را 
که می پنداشت محقق کند«، »امتیازات واگذاری از سوی ایران به 
مراتب گسترده تر از تعهدات طرف غربی است«، »راهی که می 
روند به ترکستان است و ما اصلا بازی برد- برد نداریم« و سخنانی 
از این دست به شکل مکرر و گسترده در رسانه ها و از تریبون های 

مختلف انتشار می یافت. 
این در حالی بود که با ورود جدی ایران به گفت وگوهای هسته 
ای، تهران توانست بر اساس قطعنامه 2231 )سال 2015 میلادی( 
 1737 ،)2006( های 1696  قطعنامه  همه  به  امنیت  شورای 
 ،)2008(  1835  ،)2008(  1803  ،)2007(  1747  ،)2007(
1929 )2010( و 2224 )2015( پایان دهد. بخشی از اموال و 
دارایی های مسدود شده ایران در طول گفت وگوها به کشورمان 
بازگردانده و پس از اعلام اجرای برجام نیز 32 میلیارد و 600 
میلیون دلار دیگر از منابع ارزی ایران آزاد شد. تحریم سوئیفت و 
نقل و انتقال بانکی در حوزه بین المللی لغو و همچنین نام 400 

شخص حقیقی و حقوقی از فهرست تحریم ها خارج شد. این پس 
ایران می تواند صادرات نفت خود را افزایش دهد.

افزون بر آنچه گفته شد، ایران موفق شد اراده خود مبنی بر 
حق برخورداری از انرژی صلح آمیز هسته ای و مهمتر از آن تداوم 
غنی سازی در خاک ایران را به طرف غربی تحمیل کند و در ردیف 
هشت کشور غنی کننده اتمی قرار گیرد. این یکی از مهمترین 
امتیازهایی بود که قدرت های جهانی به آن تن دادند. پیشتر، غرب 
با هرگونه غنی سازی اورانیوم در خاک ایران و ادامه فعالیت های 
هسته ای کشورمان به شدت مخالف بود و حتی به منظور وادار 
کردن ایران به خواسته های خود از تهدید به حمله نظامی استفاده 
می کرد. امروز ایران به جهان ثابت کرده است که به دنبال تولید و 
کاربرد سلاح هسته ای نیست و پدیده ساختگی ایران هراسی دیگر 

کارایی خود را از دست داده است.

برجسته سازی  و  ها  تحریم  لغو  دادن  ناکام جلوه   -4
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به  و 5+1  ایران  ماه،  فروردین  نخست  نیمه  اینکه  وجود  با 
چارچوب کلی توافق دست یافتند و این توافق در قالب بیانیه 
سوییس انتشار یافت اما رسانه های تندرو حامی دلواپسان همچنان 
بر طبل مخالفت خود می کوبیدند. نگاهی هر چند مختصر به برخی 
از تیترهای انتشار یافته در آن برهه زمانی، آشکارا نگرش منفی آنها 
را به تصویر می کشد. »مذاکرات به تحریم که رسید کند شد«، 
»موتور تحریم های غیر هسته ای آمریکا دور گرفت«، »دائماً در 
حال دور شدن از توافق خوب هستیم«، »دبه تایید شد«، »گزینه 
لگد به میز مذاکره«، »اجرای به هر قیمت توافق جایگزین توافق به 
هر قیمت شده است«، »وعده های نسیه برجام در ترافیک طرح 
های ضدایرانی آمریکا« و ... از جمله این تیترها بودند. مخالفان در 
حالی به دنبال سنگ اندازی در مسیر توافق صورت گرفته بودند که 
رهبر انقلاب بارها از مذاکره کنندگان و روند گفت وگوهای هسته 
ای به طور صریح دفاع کرده بود و گفت وگوهای هسته ای زیر نظر 

شورای عالی امنیت ملی پیش می رفت.
جالب تر آنکه پس از پیموده شدن روال قانونی برجام در ایران 
بازهم این افراد از مخالفت خود دست نکشیدند و به کارشکنی 
خود ادامه دادند. شعارهایی چون »دفن هسته ای«، »انتظارات 
از توافق هسته ای رکود را تشدید کرد«، »تحریم موشکی یعنی 
تجدیدنظر در برجام« و مسایلی از این دست در روزهای پیش از 
اعلان رسمی اجرای برجام در صفحه نخست روزنامه های دلواپسان 
خودنمایی می کرد. این رسانه ها حتی پس از اجرای برجام نیز به 
انتشار خبر و تحلیل با تیترهایی چون »تحریم ها نرفته برگشت«، 
»روز اجرا در راه /نوبت به تحقق وعده ها رسید« و »محل خرج 
برجام« پرداختند.  به گزارش گروه پژوهش و تحلیل خبری ایرنا، 
در مجموع، با نگاهی تحلیلی می توان دریافت که روند فضاسازی 
رسانه های جریان تندرو، همگام با مراحل گوناگون دستیابی به 
برجام و اجرای آن به پیش رفت. در آغاز گفت وگوهای هسته ای 
جریان دلواپس این باور را القا می کرد که به هیچ عنوان نمی توان 
با طرف غربی مذاکره کرد. تندروها حتی لبخندهای دیپلماتیک را 

نیز به باد انتقاد و تمسخر می گرفتند. 
افزون برآن، تزریق یاس و ناامیدی به جامعه صورت گرفت تا 
تیم هسته ای از پشتوانه مردمی بی نصیب ماند. پس از توافق 
اولیه، جریان دلواپس در کنار فضاسازی رسانه ای خود با برگزاری 
همایش ها و سمینارهای گوناگون تلاش کرد تا توافق صورت 
گرفته را توافقی برد- باخت به ضرر ایران جلوه دهد. به رغم اینکه 
اقلیت دلواپس خود می داند که توافق هسته ای نه خواست مذاکره 
کنندگان بلکه تصمیم نظام و ناشی از اراده ملت است اما هنوز از 
موضع خود عقب ننشسته است. تندروها با برجسته سازی نیاز 
به حل سریع چالش ها و برآوردن خواسته های مردم در فضای 
پسابرجام در تلاشند تا از محبوبیت دولت یازدهم بکاهند و ارزش 
توافق تاریخی هسته ای را به پایین ترین جایگاه ممکن فروکاهند.

 »احمدی نژاد هیچ برنامه انتخاباتی ندارد.« این جمله ای است که 
در یك سال اخیر به کرات توسط نزدیکان احمدی نژاد بر زبان رانده 
شده یا در نشست های رسمی و غیررسمی گفته شده است. جمله ای 
که به انتخابات مجلس شورای اسلامی دهم اطلاق دارد و هرگونه 
برنامه انتخاباتی احمدی نژاد را برای این دوره از انتخابات رد می کند. 
جمله ای که البته بنا به شواهد، تاحدودی عکس آن ثابت شده است. 
به هر حال ممکن است شخص احمدی نژاد فعالیت مستقیم انتخاباتی 
نداشته باشد و این مساله را هم هر روز در تریبون های مختلف اعلام 
کنند اما آیا مقوله بدیهی و روشن خیز »احمدی نژادی ها« برای 
مجلس آینده هم قابل انکار است؟ مساله ای که دیگر به هر حال 
از جایی رو شده و با هیچ توجیهی نیز نمی توان آن را انکار نمود. از 
فعالیت نزدیکان احمدی نژاد گرفته تا آمار خیره کننده ثبت نام مدیران، 
وزرا و استاندارانش برای کاندیداتوری در انتخابات پیش رو. از سویی 
نیز مدیران و نزدیکان احمدی نژاد سعی دارند حضور خود در انتخابات 
را منهای احمدی نژاد و مستقل از وی بدانند و به همین دلیل راه اندازی 
»جبهه یکتا« را نیز در جهت فعالیت انتخاباتی منهای احمدی نژاد 
می خوانند. این در صورتی است که خود احمدی نژاد و در قالب 
جریانی به نام »گفتمان انقلاب اسلامی« تقریبا به صورت همزمان و 
بطور موازی شروع به فعالیت کرده و با راه اندازی کمیته هایی در حال 
سازماندهی و تشکیلاتی کردن این جریان است. در همین راستا هم 
سفر هایی به برخی از شهر ها داشته و با همان گفتمان »یکتایی ها« 
جذب نیرو نموده است. از سویی واضح و مبرهن است که احمدی نژاد 
به واسطه یاران نزدیك، وزرا و مدیرانش مفهوم پیدا می کند و نزدیکان 
وی نیز دست کم تا زمانی که دست به خودانتقادی نزده و رسما از او 
اعلام برائت نکرده اند زیر برند »احمدی نژادی بودن« تعریف می شوند.

بروز و ظهور حلقه اول
علاوه بر مدیران و استاندار نزدیک به احمدی نژاد و همچنین 
برخی وزرای وفادار به او که بخشی از تیم یاران وی را تشکیل 
می دهند اما احمدی نژاد همیشه به داشتن یك حلقه اول از نزدیکان 

جدا نشدنی مشهور بوده است. حلقه اولی که مهم ترین مهره آن 
را شخص پرحاشیه و پر راز و رمز دولت های نهم و دهم یعنی 
اسفندیار رحیم مشایی تشکیل می دهد و پس از آن نیز از کسانی 
چون بقایی، جوانفکر و رحیمی یاد می شود. به هر حال اکنون 
رحیمی به دلیل اتفاقاتی که پیرامون حکمش و نامه نگاری های رد 
و بدل شده میان او و احمدی نژاد افتاد و همچنین به دلیل اجرای 
حکم فعلا از بازی دور است. جوانفکر نیز که در کنار احمدی نژاد و 
جریانات حامی وی بوده و هست و درباره او نیز بحثی نیست. اما دو 
مهره از میان مهره هایی که ذکر شد تا همین چند روز پیش تکلیف 
نامشخص و در ابهامی داشتند. »اسفندیار رحیم مشایی« و »حمید 

بقایی«؛ مهره هایی که یکی در بازداشت موقت - که اخیرا با قرار 
کفالت آزاد شده است - و دیگری در سکوت و بی خبری محض به 
سر می برد. اکنون اما با نزدیك تر شدن به تب و تاب های انتخاباتی 
و ورود به جنبه میدانی، انتخابات درباره این دو مهره نیز اتفاقاتی 
در حال رخ دادن است. نخستین خبر دوشنبه منتشر شد. »بقایی 
با تبدیل قرار بازداشت آزاد شد.« حیدری وکیل بقایی گفته است: 
»قرار بازداشت بقایی تبدیل و وی آزاد شده است.« مساله ای که 
طی روز های آینده می تواند علاوه بر خبرساز بودن به شایعات درباره 
فعال شدن دوباره تیم احمدی نژاد دامن بزند. همچنین روز سه 
شنبه و تنها یك روز پس از آزادی بقایی به چندین ماه عدم حضور 

مشایی در مجامع عمومی و بی خبری مطلق از وی پایان داده شد. 
روز سه شنبه و در جریان مراسم درگذشت پدر حسن قشقاوی 
مسئول کنسولگری وزارت امور خارجه کشور یك چهره دیگر نیز 
در کنار مقامات حضور یافته در مراسم نشسته بود. اسفندیار رحیم 
مشایی یار دیرین و نزدیك احمدی نژاد و اصلی ترین مهره حلقه اول 
وی. حال با این اوصاف و با وجود این نشانه ها می توان شروع فعالیت 
»احمدی نژاد« و »احمدی نژادی ها« را در کنار هم برای انتخابات 
پیش رو گمان برد. همچنین در جدول پایین به وضوح میزان حضور 
وزرا، نزدیکان و مدیران احمدی نژاد و سایر دولت های پس از انقلاب 
در این دوره از مجلس شورای اسلامی مشخص است. جدولی که 
نشان می دهد آمار احمدی نژادی ها از مجموع آمار همه دولتی های 

دولت های بعد از انقلاب بیشتر است.
احمدی نژاد و سفر هایی بی سر و صدا

به گزارش تیک، همچنین محمود احمدی نژاد که به هر دلیل 
موفق نبوده است در حلقه یاران اصولگرای سالیان دراز خود برای 
نقش آفرینی در این انتخابات قرار بگیرد تلاشش را معطوف داشته 
که تا جای ممکن به کمك نزدیکان خود در این دوره از انتخابات 
تاثیرگذار باشد. وی که به نقل از برخی سایت های خبری پس از 
دعوت از 20نفر از همفکران خود که برخی از آنان نیز در زمره 
نمایندگان مجلس بوده اند برای یك نشست هم اندیشی با پاسخ 
منفی تعدادی زیادی از آنان روبه شده است، اکنون خود آستین ها 
را بالا زده است و به صورت کاملا نامحسوس به فعالیت می پردازد. 
در همین خصوص نیز وی در روزهای اخیر به گیلان سفر کرده 
است. دلیل این سفر احمدی نژاد البته عیادت از مادر شهیدان 
جنیدی عنوان شده است. وی با حضور در بیت ابوالشهدا حاج 
شیخ احمد جنیدی امام جمعه فقید شهرستان رودسر، از ام الشهداء 
جنیدی عیادت کرد. سفری که با وجود فاصله ای کمتر از 36روزه 
تا روز برگزاری انتخابات مجلس شورای اسلامی می تواند به گونه ای 

متفاوت تفسیر شود.

آیا رویای وحدت اصولگرایان 
به واقعیت تبدیل می شود؟

لیلا واحدی

دومین نشست اصولگرایان برای دستیابی به وحدت و ائتلاف پنجشنبه هفته پیش )24 
دی( با حواشی فراوانی برگزار شد. از نوع برخورد با خبرنگارانی که برای پوشش رسانه ای 
آمده بودند تا صندلی هایی که هرگز میزبان اصولگرایان سرشناس نشدند همگی حکایت 
از نبود برنامه ریزی دقیق برای این همایش و به طور کلی برای شکل گیری یک ائتلاف 

میان اصولگرایان بود.
هرچند »علیرضا زاکانی« مسوول هیات اجرایی ائتلاف اصولگرایان درباره دلایل این 
ناهماهنگی ها گفته است که بنا نبود این نشست رسانه ای و علنی شود اما همایش سالن 
سر چشمه تهران نشان داد که پروژه وحدت اصولگرایان بر خلاف آنچه زاکانی و برخی 
دست اندرکاران این پروژه مدعی آن هستند با چالش های جدی روبروست. اصولگرایان در 
کمتر به چهل روز مانده به انتخابات مجلس هنوز نتوانسته اند مهره های تاثیرگذار طیف 
خود را کنار هم بنشانند. زخم وحدت اصولگرایان با پنهان شدن از تیررس نگاه خبرنگاران-

آنطور که در این نشست رخ داد- بهبود نخواهد یافت؛ اصولگرایان باید بپذیرند که اختلاف 
نظری و عملی میان اعضای این طیف ریشه دار و تنها با پذیرش واقعیت افتراق است که 
می توان برای علاج واقعه دست به اقدام زد. هرچند ریشه اختلافات میان اصولگرایان به 
ویژه پس از ظهور جریان همسو با احمدی نژاد متنوع و عمیق شده است اما می توان دلایل 

ناکامی در دستیابی به رویای وحدت را در 2 عامل اصلی دسته بندی کرد:
1- بحران رهبری: پس از فوت آیت الله مهدوی کنی و حبیب الله عسگراولادی 
اصولگرایان به معنای واقعی کلمه بدون مدیر و رهبر شدند. آیت الله کنی و مرحوم عسگر 
اولادی با وجود اختلافات غیرقابل انکار با روش و منش برخی از جریان های منتسب به 
اصولگرایی، بازهم برای همه اصولگرایان دلسوزانه پدری می کردند و نگران ریشه های 

درخت اصولگرایی بودند نه برخی شاخه های تندرو آن.
اکنون پس از این دو که اعتبار دو طیف اصولگرایان و موتلفه بودند، این جناح اکنون 
هرچه تلاش می کند نمی تواند رهبری در قامت ایشان بیابد؛ گزینه های پیش رو هم مورد 
اتفاق نظر همه نیست؛ آیت الله محمد یزدی، آیت الله مصباح یزدی و آیت الله موحدی 

کرمانی سه گزینه ای بودند که ردای رهبری اصولگرایان به این سه تن پیشکش شد.
آیت الله یزدی باتوجه به جایگاه ریاست خود در مجلس خبرگان چندان به رهبری 
اصولگرایان تمایل نشان نداد. از دیگر سو پذیرش زعامت آیت الله مصباح یزدی نیز برای 
طیف نزدیک به اصولگرایان معتدل چنان دشوار بود که حتی حداد عادل نیز برای ثمر دادن 
تلاش هایش در راستای وحدت اصولگرایان این گزینه را کنار گذاشت وبه عنوان آخرین 
راه حل آیت الله موحدی کرمانی را به یاری طلبید. شواهد اما حاکی از این است که چهره 
های اصولگرا با وجود احترام به آیت الله موحدی چشم انداز روشنی را برای آینده ائتلاف با 
رهبری ایشان تصور نمی کنند که در غیر این صورت می باید اختلافات با اشارت آیت الله 
موحدی کنار گذاشته می شد و سالن سرچشمه شاهد حضور نماینده لاریجانی در کنار 
قالیباف، جلیلی و ولایتی می بود که چنین نشد و بیم و امیدهای حصول ائتلاف همچنان 

پررنگ باقی ماند. 
اما آنچه حسرت این روزهای ائتلاف درباره تعیین لیدر اصولگرایان شده است کناره 
گرفتن شخصیت های تاثیرگذاری چون »علی اکبر ناطق نوری« از این طیف است. طوری 
که حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم سخنگوی جامعه روحانیت مبارز در این باره 
گفت: نسبت به کمک ناطق نوری به نقطه ناامیدی رسیدیم و ایشان خیلی جلوتر موضعی 
اتخاذ کرد که ما را از بهره برداری از شخصیتشان محروم کرد و گفت که وارد نمی شود. 
البته قبل از آن صحبت هایی با ایشان شده بود اما ما به نقطه ناامیدی نسبت به کمک 

ایشان رسیده ایم.
2- اصول ثابت، برداشت های متغیر: با وجود آنکه مفاهیم ایدئولوژیک جریان اصولگرایی 
از ثبات برخوردارند اما برداشت های متنوع و تفاوت دیدگاه در بین اصولگرایان گاه چنان 
گسترش می یابد که به مرز تضاد می رسد. تضادی که در گستره درون طیفی اصولگرایان 
را از هم دور و در گستره ملی می تواند رویای وحدت را به کابوس افتراقی مانند خرداد 92 
بدل سازد. گاه این تفاوت برداشت از اصول ثابت، راه گفت وگو را چنان ناهموار می کند که 
برخی از اصولگرایان ترجیح می دهند با جناح رقیب به گفت و گو بنشینند و ائتلاف کنند 
اما درون جناح باب گفتگویی باز نشود. ترجیحی که امثال لاریجانی به ویژه در طول یک 
سال منتهی به انتخابات برگزیدند و ضمن دوری از محافظه کاران اصولگرا هرچه بیشتر به 

اعتدال گرایان نزدیک شدند.
اما بحث تفاوت برداشت از مفاهیم اصولگرایی تا زمانی که راه به عالم سیاست نبرده و 
در حوزه های اقتصاد و اجتماع است شاید قابل مذاکره و تقریب باشد اما به گواه رویدادهای 
چند سال اخیر، برداشت ها از اصول سیاسی و منافع جناحی برای هر طیف اصولگرا خط 
قرمز و اصل غیرقابل سوالی است که مذاکره و گفتگو درباره آن را بر نمی تابند و دقیقا همین 
عامل پاشنه آشیل وحدت امروز اصولگرایان است. برداشت های مختلف درباره مسائل 
سیاست داخلی و خارجی موجب تکه تکه شدن پازل وحدتی شده است که امثال مرحوم 
آیت الله مهدوی کنی برای کنار هم قرار دادن قطعاتش خون دلها خورده بودند؛ اما به باور 
بسیاری، رادیکال های اصولگرا چنان در این دو حوزه منافع جناحی را بر منافع اصولگرایان 
و حتی مصالح ملی ترجیح دادند که اکنون عقلای اصولگرایی برای نشستن پای میز وحدت 

اکراه های علنی نشان می دهند.
تکروی های جریان های تندرو اصولگرا چه آن زمان که صاحب قدرت بودند و چه 
اکنون که دلواپس قدرت شده اند اعتدال گرایان این طیف را وادار ساخته است که عطای 

وحدت و ائتلاف را به لقایش ببخشند و سودای استقلال داشته باشند.

منع تعقیب مرتضوی تایید شد
وکیل مدافع سازمان تامین اجتماعی می گوید منع تعقیب سعید مرتضوی در ارتباط با 

استخدام بدون مجوز 500 نفر در تامین اجتماعی، از سوی دادگاه تایید شده است.

 مجتبی نظری اظهار کرد: دادسرا برای مرتضوی در ارتباط با بخشی از اتهامات از جمله 
استخدام 500 نفر، منع تعقیب صادر کرد که نسبت به این موضوع اعتراض کردیم. تا جایی 

که اطلاع یافتیم، دادگاه نظر دادسرا مبنی بر منع تعقیب را تایید کرده است.
وکیل مدافع سازمان تامین اجتماعی در خصوص ارجاع دوباره پرونده مرتضوی به 
دادسرا نیز گفت: با توجه به اینکه اتهامات در نظر گرفته شده در کیفرخواست، متناسب با 
جرم نبود، کیفرخواست با نظر قاضی به دادسرا برگشت تا اصلاح شود و نواقص را رفع و 

دوباره تفهیم اتهام جدید کنند.
نظری توضیح داد: یکی از اتهاماتی که برای مرتضوی مطرح شده بود، تصرف در اموال 
سازمان بود در حالی که تصرف مجازات بسیار کمی دارد و به عنوان مثال شامل کارمندی 
می شود که خودروی دولتی را بر می دارد و با آن به مسافرت می برد اما قصد مالکیت آن 
را ندارد و فقط استفاده می کند. در این پرونده، بحث تصرف مطرح نیست زیرا پول هایی از 

منابع سازمان به اشخاص و افراد مختلف داده شده است.
وی ادامه داد: در جریان انعقاد قرارداد با بابک زنجانی نیز ما معتقدیم این کار به معنای 
واقعی تبانی است زیرا بدون هرگونه کارشناسی و اجازه از هیئت امنا صورت گرفته است. 
این کار در حدی بوده که باید هیئت امنا متشکل از چندین وزیر اجازه می دادند در حالی 
که قرارداد به تنهایی و بدون حضور مدیرمالی و افراد موثر امضا شده که جنبه تبانی دارد. در 
کیفرخواست این موضوع، اهمال در انجام وظیفه گرفته شده بود که متناسب با جرم نبود 

به همین خاطر به دادسرا برگشت تا اصلاح شود.
وکیل مدافع سازمان تامین اجتماعی در پاسخ به این سئوال که اگر بازپرس پرونده 
همچنان بر نظر خود پایبند باشد، تکلیف چه می شود افزود: در این صورت به نظر دادسرا 

اعتراض می شود و موضوع برای حل اختلاف به دادگاه می رود.
به گزارش تسنیم، این بخش از پرونده مرتضوی، مشتمل بر 18 جلد و شامل ادامه 
شکایت سازمان تأمین اجتماعی، عباس پالیزدار و برخی شکات خصوصی است که نخستین 
جلسه آن 25 آبان در شعبه 1057 دادگاه کارکنان دولت به ریاست قاضی حیدری برگزار 

و به شکایت پالیزدار و شکات خصوصی رسیدگی شد.
جلسات دوم و سوم این پرونده مبنی بر رسیدگی به موضوع تامین اجتماعی نیز 16 و 

19 دی ماه برگزار شد.
بر اساس این گزارش، پیش تر بخشی از پرونده تأمین اجتماعی به همراه شکایت 
روح الامینی اولیای دم یکی از فوت شدگان حادثه بازداشتگاه کهریزک در شعبه نهم دادگاه 
کیفری یک به ریاست قاضی کشکولی مورد رسیدگی قرار گرفت که در نهایت پس از 
برگزاری هفت جلسه، رسیدگی قاضی کشکولی به این پرونده پایان یافت و شعبه نهم دادگاه 
کیفری یک استان تهران، متهم را در ارتباط با شکایت اولیای دم مرحوم روح الامینی به اتهام 
معاونت در قتل عمدی و آن بخش از حکم پرونده قضات کهریزک که نقض شده بود، تبرئه 
کرد. دادگاه در ارتباط با پرونده تأمین اجتماعی نیز، متهم را به رد مال به مبلغ 46 میلیون 

تومان و یک سال حبس که شش ماه آن تعلیقی است، محکوم کرد.
اولیای دم مرحوم روح الامینی، سازمان تأمین اجتماعی و متهم پرونده به حکم شعبه 
نهم دادگاه کیفری یک استان تهران اعتراض کردند که مرجع رسیدگی به این پرونده در 

مرحله تجدیدنظر، دیوان عالی کشور است.

نکتـه

ویـــژه

»محمد نواز شریف« نخست وزیر و ژنرال »راحیل شریف« فرمانده ارتش پاکستان در 
صدر هیاتی عالی رتبه روز سه شنبه بیست و نهم دی ماه برای سفری یک روزه وارد تهران 
شدند. در این سفر »طارق فاطمی« دستیار ویژه نخست وزیر در امور خارجی، »ناصرخان 
جنجوعا« مشاور نخست وزیر در امور امنیت ملی و »شهباز شریف« برادر نخست وزیر و 

فرماندار ایالت پنجاب، نخست وزیر و فرمانده ارتش پاکستان را همراهی کردند.
در این سفر، هیات پاکستانی با برخی از مقام های سیاسی، نظامی و امنیتی کشورمان 
از جمله رییس جمهوری، معاون اول رییس جمهوری، وزیر دفاع و دبیر شورای عالی امنیت 
ملی دیدار کردند. سفر هیات پاکستانی به ایران پس از دیدار آن ها با مقام های سیاسی و 

نظامی عربستان سعودی در شهر »ریاض« صورت گرفت.
هیات پاکستانی در حالی وارد تهران شد که در ابتدای همین هفته آخرین مرحله گفت 
وگوهای هسته ای ایران و گروه 1+5 به پایان رسید و برجام وارد مرحله اجرایی شد؛ رخدادی 

که به معنای پایان بیش از یک دهه کشمکش بر سر برنامه صلح آمیز هسته ای ایران بود.
در آستانه این رخداد بود که »عادل الجبیر« وزیر امور خارجه عربستان پس از حوادث 
ناشی از اعدام شیخ »نمر باقر النمر« روحانی سرشناس شیعی در عربستان، قطع روابط 
سیاسی و اقتصادی کشورش با ایران را اعلام کرد و تنش در روابط ایران و عربستان بیش 

از پیش گسترش یافت.
اعدام شیخ نمر و قطع روابط تهران- ریاض در شرایطی صورت گرفت که جهان منتظر 
لحظه اجرایی شدن برجام و پایان یافتن بحرانی چند ساله در روابط ایران و غرب بود. به 
همین دلیل، بسیاری از تحلیلگران این اقدام عربستان را در راستای سیاست های این کشور 

برای تحریک ایران در جهت ایجاد مانع بر سر راه اجرای برجام تحلیل می کنند.
از این منظر، عربستان سعودی در تلاش است با فرافکنی و بحران سازی، ایران را وارد 
درگیری های ناخواسته ای کند تا از این راه مانع از موفقیت سیاست تنش زدایی دولت 

یازدهم شود؛ توطئه ای که با صبر و خویشتنداری مسوولان ایرانی خنثی شد.
جامعه جهانی نیز ازهمان آغاز، مخالفت خود با اقدام عربستان برای بحران سازی علیه 
ایران را اعلام کرد. بر همین پایه بود که کوتاه زمانی پس از اعلام قطع رابطه عربستان با 
ایران، بسیاری از کشورها از این اقدام عربستان اظهار شگفتی کردند و خواستار خویشتنداری 

بیشتر این کشور شدند و اعلام کردند در صدد میانجیگری میان ایران و عربستان هستند.
در این پیوند وزارت امور خارجه روسیه در اواسط دی ماه اعلام کرد آمادگی دارد تا میان 

تهران و ریاض میانجیگری کند. با اوج گیری تنش های منطقه ای میان ایران و عربستان، 
»فرانک والتر اشتاین مایر« وزیر امور خارجه آلمان نیز از جمله چهره هایی بود که نسبت 
به میانجیگری میان تهران و ریاض و دستیابی به راهکاری در جهت پایان دادن به مناقشه 
های گوناگون از جمله اختلاف های ایران و عربستان در یمن ابراز تمایل کرد. یکی از اهداف 
سفر »شی جین پینگ« رییس جمهوری چین به ایران و عربستان نیز تلاش برای کاستن 

از اختلاف 2 کشور عنوان شده است.
در این میان، پاکستان به عنوان یکی از کشورهایی که جایگاهی تاثیرگذار بر تحولات 
جهان اسلام را می جوید و مناسبات خوبی با ایران و عربستان دارد، از همان آغاز دور تازه 
تنش ها آمادگی خود را برای ایفای نقش میانجی میان 2 کشور اعلام کرد و خواستار 

جلوگیری از تشدید تنش های به وجود آمده شد.
اهمیت نقش پاکستان به عنوان میانجی روابط ایران و عربستان در این است که این 
کشور به عنوان یکی از بزرگ ترین و پرجمعیت ترین کشورهای اسلامی نه تنها از توان 
نظامی بالایی برخوردار است و تنها کشور مسلمان دارنده سلاح هسته ای به شمار می رود 
بلکه عربستان سعودی به ویژه از آغاز پادشاهی »ملک سلمان« تمام تلاش خود را به کار برده 

است تا این کشور را با سیاست های نظامی خود به ویژه در یمن همراه کند.
عربستان سعودی پس از تشکیل ائتلافی عربی برای حمله به یمن، تمام تلاش خود را 
به کار برد تا ارتش پاکستان را نیز در حمله به یمن با خود همراه کند اما مخالفت مجلس 
پاکستان با همراهی ارتش این کشور با ائتلاف عربی باعث شد این طرح عربستان با شکست 

مواجه شود.
با این حال، عربستان همچنان تلاش می کند پای پاکستان را هر چه بیشتر به بحران 
های خاورمیانه بکشاند و پشتیبانی سیاسی و نظامی این کشور را از سیاست های تهاجمی 
خود به دست آورد. در این راستا، عربستان بار دیگر و پس از اعلام خبر تشکیل ائتلاف 
اسلامی ضد تروریسم تلاش کرد پاکستان را با سیاست های خود همراه سازد. به همین 
دلیل در هفته های اخیر هم وزیر امور خارجه عربستان و هم وزیر دفاع این کشور با سفر به 

اسلام آباد تلاش کردند حضور پاکستان در ائتلاف سعودی را قطعی کنند.
از نگاه برخی کارشناسان، پاکستان کشوری است که می تواند در تحولات خاورمیانه و 
در میانه بحران روابط ایران و عربستان نقش تعیین کننده ای ایفا کند. این کشور از یک سو 
همسایه ایران است و روابط سیاسی- امنیتی نزدیکی با ایران دارد و از سوی دیگر به دلیل 

نیازهای اقتصادی در تلاش است روابط نزدیک خود با عربستان را نیز حفظ کند.
آن چه نقش پاکستان را چه در تحولات خاورمیانه و چه در روابط ایران و عربستان 
اهمیت بیشتری می بخشد، تلاش این کشور برای حفظ بی طرفی و ایفای نقش میانجیگرانه 

در حل بحران های منطقه و حل اختلاف های میان ایران و عربستان سعودی است.
همانگونه که گفته شد پس از قطع روابط عربستان با ایران، برخی کشورها خواهان 
میانجیگری میان ایران و عربستان شده اند اما در این میان پاکستان از نقشی بی بدیل 
برخوردار است. همراهی اسلام آباد با سیاست های تهاجمی عربستان می تواند به تشدید 
بحران های منطقه بیانجامد و در مقابل، در پیش گرفتن سیاست بی طرفی و میانه روی 
پاکستان به عنوان میانجی می تواند مانع از تشدید بحران در روابط ایران و عربستان شود و 

تنش ها میان 2 کشور را کاهش دهد.
ایران و عربستان نیز به این نقش ویژه پاکستان در خاورمیانه آگاهی دارند. در این شرایط 
عربستان به دنبال کشاندن پای ارتش پاکستان به بحران های خاورمیانه است و ایران 
خواستار بهره گیری از ظرفیت های سیاسی پاکستان برای حل بحران های خاورمیانه 
است. آن چه در این میان باعث شده است پاکستان به سیاست های ایران نزدیک تر شود، 
رویکرد عقلانی سیاستمداران پاکستانی است که تاکنون مانع از گرفتار شدن این کشور در 

دام نظامی عربستان شده است.
پاکستانی ها به خوبی می دانند که همراهی با سیاست های نظامی عربستان به معنای 
درگیری عمیق این کشور در بحران های خاورمیانه است و این با اهداف منطقه ای اسلام آباد 
همخوانی ندارد و پاکستان را درگیر بحران های فرسایشی در خاورمیانه می کند که نتیجه 

آن تضعیف این کشور در حوزه شبه قاره هند است.
به همین دلیل، این کشور تلاش دارد با میانجیگری در حل بحران های منطقه به ویژه 
در روابط میان ایران و عربستان، نه تنها مانع از تشدید این بحران ها و کشیده شدن پای 
اسلام آباد به تنش های خاورمیانه شود، بلکه با در پیش گرفتن چنین سیاستی در صدد بهره 

برداری از ظرفیت های مثبت خود در راستای گسترش نفوذ سیاسی در خاورمیانه است.
سفر هیات پاکستانی به تهران و ریاض در چنین چارچوبی قابل تحلیل است و در چنین 
چارچوبی است که پاکستان می تواند از ظرفیت های خود در راستای دستیابی به منافع 

سیاسی و اقتصادی در خاورمیانه بهره برداری کند.
مهدی جوکار

واکاوی فضاسازی رسانه های مخالف توافق هسته ای:

دوسال هیاهوی غیرمسئولانه علیه برجام

پاکستان و انگیزه های میانجیگری میان تهران و ریاض

احمدی نژادی ها در کمین مجلس! 

 ایران موفق شد در مذاکرات اراده خود مبنی بر حق برخورداری از انرژی 
صلح آمیز هسته ای و مهمتر از آن تداوم غنی سازی در خاک ایران را به طرف 

غربی تحمیل کند و در ردیف هشت کشور غنی کننده اتمی قرار گیرد. این 
یکی از مهمترین امتیازهایی بود که قدرت های جهانی به آن تن دادند. پیشتر 
غرب با هرگونه غنی سازی اورانیوم در خاک ایران و ادامه فعالیت های هسته 

ای کشورمان به شدت مخالف بود و حتی به منظور وادار کردن ایران به خواسته 
های خود از تهدید به حمله نظامی استفاده می کرد. امروز ایران به جهان ثابت 

کرده است که به دنبال تولید و کاربرد سلاح هسته ای نیست و پدیده ساختگی 
ایران هراسی دیگر کارایی خود را از دست داده است
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كسى كه حضرت 
فاطمه معصومه را زیارت كند 

پاداش او بهشت است . 

پنجشنبه - اول بهمن ماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3920 روزنامه

 حمله تروریستی داعش به کربلا ناکام ماند 
گفته می شود: سایت آستان مقدس حسینی)ع( با انتشار بیانیه ای اعلام کرد: تعدادی از رزمندگان 
گروهان حبیب بن مظاهر، وابسته به تیپ حضرت علی اکبر نیروهای بسیج مردمی، تعدادی از عناصر 
تروریستی داعش که به منظور انجام عملیات تروریستی در شهر مقدس کربلا، با خود مواد منفجره 
حمل می کردند را بازداشت کردند. ماهر ایاد - فرمانده این گروهان- گفت: این تروریست ها، چهار کمربند 
انفجاری، چهار نارنجک، سه دستگاه گوشی تلفن همراه، پانزده بمب کوچک، هفت بمب بزرگ و بیست و 
شش مورد کوکتل مولوتف به همراه داشتند.  وی افزود: این عناصر تروریستی، قصد داشتند مواد منفجره 
همراه خود را در شهر کربلا منفجر کنند، که رزمندگان ما براساس داده های اطلاعاتی دریافتی، این طرح 

شوم آنها را خنثی کردند.

ادعای نقدی درباره آزادی زندانیان آمریکایی
گفته می شود: رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: لغو تحریم بانک سپه و باز پس گیری یک 
میلیارد و 700 میلیون دلار از اموال بلوکه شده ایران پس از 36 سال هیچ ارتباطی با مذاکرات نداشته و 
تنها بهایی بود که آمریکا در قبال آزادسازی جاسوسان خودش پرداخت. سردار نقدی ادامه داد: این پول 
مربوط به بیانیه الجزایر بوده و هنوز بعد از 36 سال بیش از 50 میلیارد دلار آن، باید برگردانده شود؛ آمریکا 
پس از سالها مذاکره، بحث و پیگیری از طریق دادگاه لاهه و رایزنی های مختلف حاضر نشده آن را مطابق 

تعهد خود بازگرداند.

توضیح دفتر هاشمی درباره خودرو جدیدش
گفته می شود:  رسانه های وابسته به برخی نهادها که به صورت سازمانی اقدام به تخریب آیت الله 
هاشمی رفسنجانی می کنند، در تازه ترین اقدام خود خودروی تیم حفاظت رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام را سوژه قرار داده اند. به گزارش شرق، این اقدام تخریبی که در آستانه انتخابات و با هدفی مشخص 
صورت می گیرد، درحالی است که خودروی تیم حفاظت آیت الله هاشمی رفسنجانی اخیرا تغییر نکرده 
است و خودروی فعلی توسط دولت گذشته برای جابه جایی مهمانان سران عدم تعهد، وارد کشور شده و 
پس از اجلاس، ده ها خودروی مازاد در اختیار سپاه حفاظت از شخصیت ها قرار داده شده که از آن تعداد، 
یک دستگاه خودرو نیز تحویل تیم حفاظت آیت الله هاشمی رفسنجانی شده است و تیم حفاظت تمام 
شخصیت های نظام از چنین خودروهایی استفاده می کنند. در پایان ضمن دعوت رسانه های تخریب کننده 
به رعایت اخلاق اسلامی، یادآور می شویم این گونه تخریب ها که دامنه آن تا تریبون های رسمی کشور 

نیز کشیده شده است، همواره نتیجه عکس داده و بر محبوبیت آیت الله هاشمی رفسنجانی افزوده است.

بیانیه مجمع محققین درباره رد صلاحیت ها
گفته می شود:  مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم دربخشی از بیانیه ای که به مناسبت 
اعلام صلاحیت نامزدهای انتخابات مجلس شورای اسلامی صادر کرده عنوان نموده است: حذف و طرد 
نامزدهای خدمتگزار و دلسوز و پایبند به نظام و علاقه مند به مصالح ملّی با بهانه های واهی و اتهامات بی 
اساس و گاه با عنوان تعجب انگیز )عدم احراز صلاحیت( نه تنها ظلم در حق آنان که جفا در حق ملّت و 
ضربه به نظام است. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی این مجمع مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم 
در این بیانیه آورده است: دریغ است که این فرصت ارزشمند با اتهام زنی، دروغ پردازی، شایعه سازی و 
تخریب چهره های ارزشمند ملّی و سرمایه های گرانقدر اجتماعی از دست برود؛ از همه رسانه ها و افراد 
دارای تریبون و مجال تبلیغ، برادرانه درخواست داریم که با پاسداشت اخلاق و حفظ حرمت ها، انتخابات 

اسفند 94 را به خاطره ای خوش در تاریخ سیاسی ایران معاصر تبدیل کنند.

جزییات دور بعدی مذاکرات سوریه
گفته می شود: وزیر خارجه روسیه اعلام کرد که دور بعدی مذاکرات سوریه 25 ژانویه )5 بهمن( 
برگزار می شود. سرگئی لاوروف، وزیر خارجه روسیه می گوید که مذاکرات بر سر بحران سوریه در تاریخ 
مدنظر، 25 ژانویه )5 بهمن(، برگزار می شود. لاوروف این سخنان را پس از دیدار و گفتگو با جان کری، 
همتای آمریکایی خود که در زوریخِ سوئیس برگزار شد، بیان کرد. ایالات متحده و روسیه هر دو بخشی 
از گروه بین المللی حمایت از سوریه هستند که هدف آن پشتیبانی از تلاش های تحت رهبری سازمان 
ملل برای مهیا کردن شرایط مذاکره بین دولت سوریه و گروه های معارض آن است.  این در حالیست  که 
دیمیتری پسکوف، سخنگوی کرملین،  اعلام کرد که مسکو و واشنگتن درباره اینکه چه جناح هایی در 
سوریه باید مخالف در نظر گرفته شده و چه کسانی تروریست قلمداد شوند، هنوز اختلاف نظر دارند. وی 
گفت: »اختلافات عمیقی درباره اینکه چه کسانی باید در لیست سفید و چه کسانی در لیست سیاه جای 

بگیرند وجود دارد، بنابراین حوزه کار بسیار گسترده است«.

زندگی خصوصی »آل سعود« فیلم می شود 
گفته می شود:  یک زن فلسطینی که همسر مخفی پادشاه پیشین عربستان و در حال حاضر ساکن 
لندن است، به کمک کارگردانان و شرکت های انگلیسی زندگی خصوصی خاندان آل سعود را تبدیل به 
فیلم خواهد کرد. به گزارش فارس،  »جنان حرب« زن فلسطینی مرتبط با خاندان آل سعود در عربستان، از 
طریق فیلمی که در حال تولید است، درباره رابطه خود با پادشاه عربستان، فهد بن عبدالعزیز و زندگی درون 
خاندان آل سعود افشاگری می کند. این زن که در حال حاضر در لندن زندگی می کند، گفته فهد وعده داده 
بود از لحاظ مالی برای تمام زندگی، از وی حمایت کند اما پسرش عبدالعزیز بن فهد از اعطای توافقی که در 
سال 2003 انجام  گرفته بود و به موجب آن 12 میلیون پوند و دو دستگاه آپارتمان در لندن به جنان حرب 
تعلق می گرفت، امتناع کرد. ماه نوامبر سال قبل این زن در یک پرونده در دادگاه عالی انگلستان موفق شد 

مطالبات مالی خود را از آل سعود بگیرد و عبدالعزیز مجبور به پرداخت این دارایی ها است.

7۰۰۰ پرستار بیکار در کشور داریم
گفته می شود:  مسئول روابط بین الملل سازمان نظام پرستاری کشور با اشاره به کمبود بین 130 
تا 200 هزار پرستار در بخش درمان کشور، گفت: این درحالیست که در حال حاضر هفت هزار پرستار 
بیکار در کشور داریم. ابراهیم محمدی در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به فعالیت 150 تا 200 هزار پرستار 
در کشور، گفت: برای رسیدن به استاندارها طبق گفته  معاونت پرستاری وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی به جذب 130 هزار پرستار دیگر نیاز داریم و طبق منابع دیگر این میزان کمبود حدود 200 هزار 
پرستار است. محمدی با انتقاد از روش جذب پرستاران در کشور، گفت: مشکلات در این زمینه موجب 
شده تا با توجه به کمبود بسیار پرستار در بخش درمان کشور در حال حاضر هفت هزار پرستار بیکار در 

کشور داشته باشیم.

خاطره خواندنی نوه امام از دربی معروف به زاید
گفته می شود:  حجت الاسلام مرتضی اشراقی نوه امام خمینی )ره( یک خاطره جالب هم بازی 
معروف استقلال و پرسپولیس که با شکست آبی ها در دقایق آخر همراه شد، دارد: وی می گوید »از بازی 
3-2 ایمون زاید هم یک خاطره دارم. آن زمان اوج فعالیت شبکه های اجتماعی بود. من هم عضو فیس بوک 
بودم. استقلال 2-0 جلو افتاده بود. رفتم که بنویسم دو - هیچ خداحافظ و بردیم! ارسال را می زدم، 
نمی رفت. فقط نزدیک به 10 دقیقه مانده بود. 2-1 که شد، باز هم نوشتم دو یک و باز هم پست نشد. 
2-2 که شد، دیگر بی خیال شدم، بعد هم که 3-2 پرسپولیس برد و من دیگر آن روز در شبکه اجتماعی 
نرفتم.« وی درباره استادیوم رفتنش می گوید: »با لباس شخصی استادیوم می رفتم. آخرین بازی که رفتم، 

بازی ایران و عربستان بود که علی دایی مربی بود و خیلی هم ناراحت کننده شد.«

انتقاد همسر سلحشور از انتشار عکس های وی
گفته می شود: همسر فرج الله سلحشور گفت که روز سه شنبه عکس هایی از همسرم با وضعیت 
بدی که دارد در فضای مجازی منتشر شد و من و فرزندانم از این مسئله بسیار ناراحت هستیم. به گزارش 
میزان، وی افزود: آیا خدا را خوش می آید که در چنین شرایط بدی که لوله در ریه همسر من گذاشتند و 
ظاهری دل خراش دارد چنین عکس های از وی به شکل مخفیانه گرفته شود و در فضای مجازی منتشر 
شود. همسر سلحشور تصریح کرد: به دلیل اتفاقی که افتاده و چنین عکس هایی در فضای مجازی منتشر 
شده بیمارستان همسرم را ممنوع ملاقات کرده است تا چنین اتفاقی دیگر نیفتد. وی در خصوص آخرین 
وضعیت سلحشور گفت: حال سلحشور خوب نیست برای تنفسش به ریه هایش لوله وصل کرده اند و 

پزشکان هیچ جوابی نمی دهند فقط باید بر خدا توکل کنیم و صبر کنیم تا ببینیم چه می شود.

پرتاب یک ماهواره ایرانی در سال آینده 
گفته می شود:  معاون علمی و فناوری رییس  جمهور از افزایش صد درصدی بودجه پژوهشی کشور 
در سال آینده خبر داد و گفت: بر اساس لایحه تقدیمی بودجه سال 95 سهم بودجه پژوهشی کشور هفت 
هزار میلیارد تومان افزایش یافته است. دکتر سورنا ستاری با بیان این مطلب، افزود: خوشبختانه برای اولین 
بار در لایحه بودجه 95 توانسته ایم سهم بودجه پژوهش از تولید ناخالص داخلی را که همیشه نیم درصد 
بوده به یک درصد برسانیم. عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی همچنین با اعلام رونمایی از جدیدترین 
دستاوردهای فضایی کشور در »روز ملی فناوری فضایی« )14 بهمن ماه( گفت: در سال آینده یک ماهواره 

به فضا پرتاب خواهیم کرد.

آیت الله سیستانی بازی کلش اف کلنز را تحریم کرد
گفته می شود:  آیت الله سیستانی در مورد اصل بازی کلش اف کلنز )clash of clans(حکم جواز 
نداده اند و از این رو مؤمن مکلف باید از این بازی اجتناب کند یا اینکه به حکم فقیه دیگری به صورت الاعلم 
فالاعلم رجوع کند، اما خرید و فروش مراحل بازی حرام است. به گزارش خبرگزاری حوزه، پایگاه رسمی 
دفتر آیت الله سیستانی، نظر معظم له را درباره بازی کلش اف کلنز )clash of clans(و خرید و فروش 
مراحل بازی اعلام کرد.در این استفتا آمده: آیت الله سیستانی در مورد جواز این بازی اظهار نظر نکرده اند 
و از این رو مکلف می تواند به حکم فقیه دیگری مراجعه کند، اما خرید و فروش مراحل بازی جایز نیست.

فرزاد مجیدی سرپرست استقلال شد
گفته می شود:  فرزاد مجیدی تا زمان بهبودی منصور پورحیدری به عنوان سرپرست موقت در 
استقلال منصوب شد. به گزارش ورزش سه و به نقل از سایت رسمی باشگاه استقلال، روز سه شنبه 
جلسه ای میان بهرام افشارزاده و پرویز مظلومی برگزار شد که یکی از تصمیمات این جلسه سرپرستی 
موقت فرزاد مجیدی در استقلال بود. این تصمیم به دلیل کسالت فعلی منصور پورحیدری اتخاذ شده 
است و هر زمان که ایشان به لحاظ جسمانی به شرایط خوب خود بازگردند به کار خود ادامه می دهند. 
به همین دلیل تا آن زمان جهت حل مسائل و اداره امور، فرزاد مجیدی با سمت سرپرست موقت به کار 

مشغول خواهند بود

بخشنامه انتخاباتی رییس دانشگاه آزاد  
گفته می شود:  رییس دانشگاه آزاد اسلامی طی بخشنامه ای ضمن تاکید مجدد بر اینکه این دانشگاه 
به هیچ وجه نقش باشگاه سیاسی در انتخابات آینده خبرگان رهبری و مجلس شورای اسلامی نخواهد 
داشت، نوشت: دانشگاه آزاد اسلامی توان خود را برای مشارکت حداکثری مردم در انتخابات به کار خواهد 
بست. حمید میرزاده در بخش پایانی این بخشنامه تاکید کرده است: روسای واحدها و مراکز دانشگاه آزاد 
اسلامی مسئول حسن اجرای این بخشنامه می باشند و در صورت بروز هر گونه اشکال با طرح سئوال، 

مراتب از دفتر اینجانب پیگیری شود

توئیت روحانی در مورد صدور ویزای انگلیس 
گفته می شود:  رئیس جمهور به نقل از نخست وزیر انگلیس از آغاز به کار بخش صدور ویزا در 
سفارت لندن در تهران در آینده نزدیک خبر داد. به گزارش خبرآنلاین، حجت الاسلام حسن روحانی در 
توئیتر خود نوشت: دیوید کامرون در تماس تلفنی خود گفت: به زودی بخش صدور ویزا  سفارت لندن 

در تهران فعال خواهد شد.

نامحـرمانه

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: 
از مشکلات بخش سرمایه گذاری  یکی 
قوانین پیچیده و بروکراسی بوده که این 
مسئله موجب می شود سرمایه گذاران از 

سرمایه گذاری منصرف شوند.
علی لاریجانی که به قم سفر کرده است، 
صبح چهارشنبه با اعضای سازمان نظام 
مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی کشور 

دیدار و گفت و گو کرد.
وی با اشاره به اهمیت کار و وظایف 
سازمان نظام مهندسی کشاورزی گفت: 
به  باید  وظایف  و  امور  قانون  براساس 
نهادهای غیردولتی و تخصصی واگذار شود. 
تمایل  معمولا  دولتی  اجرایی  بدنه  البته 
در  اما  شود،  واگذار  اختیارات  که  ندارد 
شرایط کنونی به علت حجیم شدن بدنه 

دستگاه های دولتی بیشتر اعتبارات کشور صرف اداره آن ها 
می شود. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه رویکرد کلی دستگاه ها باید حمایت از بدنه اجتماعی 
تخصصی باشد، تصریح کرد: البته حمایت از سازمان هایی 
مانند سازمان نظام مهندسی کشاورزی به عنوان یک نهاد 
غیردولتی نباید یک مرحله جدید بر سر راه تولیدکنندگان و 
کشاورزان باشد. وی افزود: در شرایط کنونی یکی از مشکلات 
بخش سرمایه گذاری قوانین پیچیده و بروکراسی بوده که 
این مسئله موجب می شود سرمایه گذاران از سرمایه گذاری 
منصرف شوند. لاریجانی با اشاره به موضوعات مطرح شده 
درباره دریافت پول و حق عضویت از سوی نمایندگان سازمان 
نظام مهندسی کشاورزی از کشاورزان افزود: قطعاً باید در این 
حوزه به گونه ای رفتار شود که این سازمان به عنوان حامی 
کشاورزان تلقی شود که این نیازمند برنامه ریزی مناسب 
است. از طرف دیگر رویکرد ما حمایت از سازمان مربوطه بوده 

و در این رابطه از پیشنهادات استقبال می کنیم.
رئیس مجلس شورای اسلامی بر لزوم افزایش ارتباط و 
تعامل سازمان نظام مهندسی کشاورزی با مرکز پژوهش ها 
و کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی مجلس شورای 
اسلامی تاکید کرد و گفت: در مورد کمک های مالی نیز 
سازمان مربوطه با توجه به بررسی لایحه بودجه 95 و برنامه 
ششم توسعه می تواند پیشنهادات مالی خود را ارائه کند تا در 

کمیسیون های مربوطه بررسی شود.
وی با اشاره به موضوعات مطرح شده درباره عدم تدوین 
آیین نامه های اجرایی قوانین و مصوبات مجلس در حوزه 

کشاورزی، گفت: قطعاً تدوین آیین نامه امر مهمی است، البته 
ما تلاش می کنیم که قوانین به صورت جامع نوشته شود تا 
نیازی به دستورالعمل جدید نباشد. از طرف دیگر معاونت 
نظارت مجلس می تواند پیگیری کند که چرا آیین نامه های 

مربوطه نوشته نشده است.
لزوم تدوین قوانین برای ارتقای 

شرایط اجتماعی و فرهنگی نابینایان
با  رئیس مجلس شورای اسلامی همچنین در دیدار 
اعضای هیئت نابینایان استان قم با اشاره به وضعیت رو به 
بهود جامعه نابینایان در عرصه جامعه گفت: امروز با پیشرفت 
تکنولوژی ها نابینایان می توانند از امکانات استفاده کرده و 
بسیار فعال باشند. از طرف دیگر این قشر از تحصیلات خوبی 
برخوردارند، اما باید شرایط اجتماعی را با تدوین قوانین و 

ایجاد زمینه های فرهنگی برای آن ها ارتقا و بهبود داد.
وی با اشاره به ضرورت توجه دستگاه ها و سازمان ها برای 
استخدام نابینایان در بخش های مورد نیاز، گفت: متاسفانه 
در استخدام نابینایان بی دقتی صورت می گیرد که این ناشی 
از مشکلات اجتماعی است، از این رو باید برای حل این 

مشکلات یک فهم اجتماعی ایجاد شود.
لایحه حمایت  وضعیت  آخرین  تشریح  در  لاریجانی 
از معلولان گفت: این لایحه هم اکنون در کمیسیون های 
تخصصی مجلس در حال بررسی بوده و در دستور کار 
مجلس قرار دارد و قطعاً در هفته های آینده مورد بررسی 

قرار می گیرد. 
وی در رابطه با استخدام نابینایان در سازمان های استان 
قم گفت: می توان با مسئولان به ویژه استاندار مکاتبه و 

صحبت کرد، حتی با ارائه دستورالعملی تا 
جایی که می شود از نابینایان در امور اداری 
در استان قم و حتی سطح کشور بهره برد. 
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی 
همچنین بر لزوم تامین تجهیزات ورزشی و 
تجهیزات مورد نیاز معلولان و نابینایان از 

جمله وسایل حمل و نقل تاکید کرد.
عضو  کهندانی  دیدار  این  ابتدای  در 
هیئت نابینایان استان قم گزارشی را در 
رابطه با وضعیت این قشر و مشکلات آنان 
از جمله نبود امکانات ورزشی، مسئله لایحه 
حمایت از معلولان و برخی دغدغه های 

نابینایان ارائه کرد.

تاکید بر تامین برق مورد نیاز 
شهرک های صنعتی قم

دیدار  در  همچنین  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم بر پیگیری  
شهرک های  برق  مشکلات  کردن  برطرف  خصوص  در 

صنعتی تاکید کرد. 
علی لاریجانی با تاکید بر رفع نیاز واحدهای صنعتی 
خصوص  در  پیگیری هایی  گذشته  در  گفت:  قم  استان 
برطرف کردن مشکلات برق شهرک های صنعتی صورت 
گرفته که در آینده نیز این اقدامات به صورت جدی تری 
پیگیری خواهد شد. امیر طیبی نژاد نیز در این دیدار اظهار 
کرد: خوشبختانه شهرک ها و نواحی صنعتی استان قم از 
زیرساخت ها و شرایط مطلوبی برخوردار هستند. وی با اشاره 
به رفع تحریم ها افزود: ما در حال حاضر خود را برای شرایط 
پساتحریم آماده می کنیم و چشم انداز ما حضور گسترده و با 
نشاط سرمایه گذاران صنعتی در بخش تولید استان قم است.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم اضافه 
برای جذب سرمایه گذاران  کرد: لازمه آماده سازی استان 
در سطح شهرک های صنعتی و جلوگیری از خروج این 
سرمایه ها تامین و ایجاد زیرساخت های مورد نیاز به ویژه برق 

است که نقشی اساسی در توسعه صنعتی قم ایفا می کند.
گذشته  اقدامات  از  گزارشی  ارائه  با  ادامه  در  وی 
این شرکت در تامین برق مورد نیاز واحدهای صنعتی 
و  تقدیر  خصوص  این  در  مجلس  رئیس  تلاش های  از 
خاطرنشان کرد: امروز خدمت رسانی به واحدهای صنعتی و 
رفع نیازهای آنها همت، همدلی و همزبانی همه مسئولان 

در بخش های مختلف را می طلبد.

دکتر علی لاریجانی:

بروکراسی باعث انصراف سرمایه گذاران می شود

صنایع  فرهنگی  میراث  مدیرکل 
استان قم گفت:  دستی و گردشگری 
نرخ گذاری تأسیسات گردشگری توسط 
نهادهای مختلف اعم از اتحادیه ها و جوامع 

هتلداری غیرقانونی است.
به گزارش اداره کل میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری قم، عیسی 
رضایی با اشاره به اینکه ورود تشکل های 
غیردولتی به مقوله نرخ گذازی تأسیسات 
گردشگری بر اساس قوانین و مقررات 
موجود، فاقد وجاهت قانونی است، گفت: 
این تشکل ها به دنبال منافع صاحبان و 
بهره برداران تأسیسات گردشگری نبوده 
و به دنبال منافع افراد خاص هستند از 
این رو قانون گذار نرخ گذاری را بر عهده 
کرده  واگذار  فرهنگی  میراث  سازمان 

است. وی افزود: نرخ اعلامی از سوی سازمان را فقط یک مهر 
اتحادیه یا جامعه می زنند و در قبال آن مبالغ هنگفتی را از 
واحدهای گردشگری اخذ می کنند که این کار نوعی اجحاف 

در حق بهره برداران تأسیسات گردشگری است.
مدیرکل میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگری قم 
با بیان اینکه افزایش سطح کیفی خدمات در هتل ها و اماکن 
اقامتی از سیاست های اصلی سازمان میراث فرهنگی است، 
گفت: طرح تطبیق استانداردهای فنی و کیفی به عنوان یک 

طرح ملی با همکاری بخش های غیردولتی و شرکت های 
مشاور در دستور کار جدی این سازمان قرار گرفته است و در 

استان قم نیز در حال پیگیری است.
وی افزود: موضوع نرخ گذاری یکی از ابزارهای تشویقی 
صاحبان تأسیسات گردشگری جهت استانداردسازی و 

ارتقای کیفیت خدمات است که مورد توجه قرار می گیرد.
رضایی ادامه داد: به خاطر شرایط موجود کشور و نبود 
تناسب میان عرضه و تقاضا، آزادسازی نرخ در تأسیسات 
گردشگری و یا واگذاری آن به بخش غیردولتی عملا بحران 

زاست لذا باید در این زمینه سیاست های 
کلی سازمان میراث فرهنگی در نظر 

گرفته شود.
قیمت  بودن  بالا  به  اشاره  با  وی 
به  نسبت  ایران  در  سفر  بسته های 
نظر  در  با  گفت:  منطقه  کشورهای 
گرفتن کیفیت خدمات و استانداردهای 
موجود، حفظ قیمت ها و عدم افزایش 
آن به ویژه با توجه به کاهش محسوس 
رکود در کشور، سیاست های نرخ گذاری 
تأسیسات گردشگری عملا به نفع خود 
در  که  است  تأسیسات  این  صاحبان 
توسعه و رونق گردشگری داخلی هدف 

گذاری شده است.
صنایع  فرهنگی  میراث  مدیرکل 
دستی و گردشگری قم افزود: طبق آمار 
به طور متوسط هزینه های اقامت 60 درصد قیمت یک بسته 

سفر را تشکیل می دهد.
وی با بیان اینکه سطح خدمات باید در قم ارتقا پیدا کند، 
گفت: حضور زائران خارجی و داخلی ظرفیتی برای استان قم 
است لذا باید سطح خدمات اقامتی، رفاهی و پذیرایی درشان 
زائران ارایه شود در همین راستا بحث نرخ گذاری و نظارت 
بر تأسیسات گردشگری در استان قم به صورت جدی در 

حال اجرا است.

مدیرکل میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگری استان قم:

نرخ گذاری تأسیسات گردشگری توسط جوامع هتلداری غیرقانونی است

شهرسازی  و  معماری  امور  سرپرست 
شهرداری قم از عزم جدی شهرداری برای حفظ 

و احیای بافت تاریخی و مذهبی قم خبر داد.
غلامرضا جانقربان با اشاره به وضعیت 
اظهار  قم  شهری  فرسوده  بافت  احیای 
کرد: بافت های فرسوده به دلیل تراکم بالا 
و مشکلات جمعیتی، معضلات متعددی 
با  نیاز است  ایجاد می کند که  برای شهر 
اجرای طرح های متعدد احیای این بافت ها 
به سرعت اجرایی شود. وی به برنامه های 
فرسوده  بافت های  احیای  برای  شهرداری 
گذشته  سال های  در  افزود:  و  کرد  اشاره 
بافت های فرسوده  طرح هایی برای احیای 
و  اعتبار  کمبود  اما  است  شده  اجرایی 
منطقه ای  مختلف  شرایط  همچنین 
مشکلاتی را در مسیر اجرای این طرح ها 
ایجاد کرده است. سرپرست امور معماری و 
شهرسازی شهرداری قم با بیان اینکه عمده 
بافت فرسوده شهری قم شامل بافت های 
قدیم و اصیل این شهر است خاطرنشان کرد: 
در طرح هایی که در این مناطق تهیه شده، 

بر ضرورت حفظ بافت و شکل قدیم قم و 
احیای آن تاکید شده است. وی ادامه داد: در 
بسیاری از این بافت های قدیم و اصیل قم، 
ظرفیت های مذهبی زیادی همچون مساجد 
قدیمی و بقاع متبرکه امامزادگان وجود دارد 
که نیاز است با محوریت این مکان های مهم 
و مذهبی امر احیای بافت فرسوده صورت 
گیرد. جانقربان محله های مسجد جامع، شاه 
حمزه، دروازه ری، چهل اختران و بازار نو را 
جزو بافت های فرسوده اصیل و سنتی قم 
ذکر و اذعان کرد: عزم شهرداری بر تهیه و 
اجرای طرح های احیای این مناطق با در نظر 
گرفتن حفظ مناطق و مراکز جمعیتی اصیل 
و قدیم و مذهبی قم است. وی با بیان اینکه 
طرح های احیای این مناطق با همکاری دفتر 
مقام معظم رهبری و شهرداری اجرا می شود، 
خاطرنشان کرد: در سفری که مقام معظم 
رهبری در سال 89 به قم داشتند اعتبارات 
بسیار خوبی در بخش بافت های فرسوده 
به قم اختصاص گرفت که زمینه توسعه ای 
خوبی را برای این مناطق فراهم خواهد کرد.

فاضلاب  و  آب  شرکت  عامل  مدیر 
روستایی استان قم گفت: با حفر و تجهیز چاه 
جدید قمرود، کمبود یا قطعی آب روستا های 

دهستان قمرود برطرف خواهد شد.
مهندس صادق پور در بازدید از پروژه ه 
حفاری چاه قمرود، ایشان با اشاره به مصرف 
بالای آب و پایین رفتن سطح آب های زیر 
زمینی استان به به دلیل خشکسالی های 
از  برداری  بهره  با  اظهارداشت:  پی  در  پی 
چاه جدید قمرود به زودی شاهدرفع مشکل 
روستایی  آبرسانی  شبکه  در  آب  کمبود 

دهستان قمرود خواهیم بود.
 وی افزود: با بهره برداری از چاه جدید که 
با اعتباری معادل 4 میلیارد ریال و از منابع 
اعتبارات استانی تامین می گردد، مشکلات 
آب  توزیع  شبکه  در  فشار  افت  از  ناشی 
تعدادی از روستاهای دهستان قمرود برطرف 

خواهد شد. 
وی  ادامه داد: عملیات حفاری و تجهیز 
این چاه با عمق 160 متر و آبدهی 20 لیتر 
در ثانیه و با پیشرفت فیزیکی 100 درصدی 

به اتمام رسیده و چاه و تجهیزات در مدار 
آزمایش و تست قرار گرفته است.

قم  استان  آبفار  مدیره  هیئت  رئیس 
اظهارداشت: با توجه به محدودیت منابع آبی 
در استان بهترین راه مقابله با کم آبی مدیریت 
صحیح مصرف است و انتظار ما از مردم این 
است که با وجود خشکسالی اخیربا مدیریت 
مصرف آب، از این ماده حیاتی استفاده بهینه 
کنند تا در صورت ادامه روند خشکسالی با 
بحران مواجه نشویم، همچنان که تاکنون 
در  جویی  صرفه  در  مردم  های  راهنمایی 

مصرف آب راهگشای ما بوده است.
وی با اشاره به آمیزه های دینی مبنی بر 
صرفه جویی و استفاده صحیح از همه منابع 
طبیعی و بخصوص نعمت آب، افزود: هدایت 
الکتریکی آب این چاه 4500 می باشد که با 
رعایت و مدیریت مصرف می توان از افزایش 

آن جلوگیری کرد.
لازم به ذکر است دهستان قمرود دارای 
1500 اشتراک بوده و و در شمال استان قم 

قرار گرفته است.

سرپرست امور معماری و شهرسازی شهرداری قم تاکید کرد:

عزم جدی جهت حفظ و احیای
بافت تاریخی قم

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب روستایی استان قم :

کمبود یا قطعی آب روستا های 
دهستان قمرود برطرف می شود

اخبــار
رئیس مرکز مدیریت هوشمند ترافیك شهرداری قم:

سالانه 40 هزار خودرو به شبکه 
حمل و نقلی قم اضافه می شود

رئیس مرکز مدیریت هوشمند ترافیك شهرداری قم گفت: طبق بررسی های 
ما سالانه 40 هزار خودرو به شبکه حمل و نقلی قم اضافه می شود و ضریب 
مالکیت خودرو در خانواده ها رو به رشد و افزایش است و این در حالی است که 

ظرفیت معابر رشد و توسعه نداشته است.
محمد حسین دهناد با اشاره به فعالیت مرکز مدیریت هوشمند ترافیك 
شهرداری قم گفت: ترافیك یکی از موضوعات اصلی و مهم در مدیریت شهری 
است و به خصوص در شهرهایی که وسایل نقلیه زیادی دارند به یك معضل 

تبدیل شده است.
وی بیان کرد: قم از نظر رشد جمعیت به عنوان یك کلانشهر است و سالانه 
نیز رشد دو درصدی دارد و این در حالی است که تعداد خودروها نیز در این 

مدت روز به روز افزایش یافته است.
رئیس مرکز مدیریت هوشمند ترافیك شهرداری قم تصریح کرد: طبق 
بررسی های ما سالانه 40 هزار خودرو به شبکه حمل و نقلی قم اضافه می شود 
و ضریب مالکیت خودرو در خانواده ها رو به رشد و افزایش است و این در حالی 

است که ظرفیت معابر رشد و توسعه نداشته است.
دهناد به جایگاه شهر قم اشاره کرد و گفت: موقعیت جغرافیایی شهر قم به 
گونه ای است که از یك سو فرصت بوده و از سوی دیگر اگر از آن مغفول شویم 

به عنوان تهدید به حساب می آید.
وی با اشاره به حجم بالای مسافر به قم اشاره کرد و گفت: سالانه تعداد 
زیادی مسافر به قم سفر می کنند که در حدود 30 میلیون وسیله نقلیه سالانه 

وارد محدوده شهر قم می شوند.
رئیس مرکز مدیریت هوشمند ترافیك شهرداری قم افزود: با این حجم 
بالای خودرو به وروردی شهر، دیگر نمی توان با شیوه های قدیمی و نگاه سنتی 
به موضوع ترافیك نگاه کرده و آن را مدیریت کنیم، از سوی دیگر شبکه های 
ترافیکی قم دیگر پاسخگو نیست و باید به دنبال راهکارهای جدیدی به موضوع 

باشیم تا از رویکردهای سنتی فاصله بگیریم.

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری قم تاکید کرد:

اهتمام ویژه به تامین امکانات 
مورد نیاز مسافران

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم تجهیز و توسعه 
پایانه ها را وظیفه این سازمان دانست و گفت: این سازمان نسبت به تامین 

تسهیلات و امکانات مورد نیاز مسافران اهتمام ویژه دارد.
ابوالفضل مستقیمی در خصوص وظایف این سازمان اظهار داشت: حفظ و 
نگهداری و تجهیز و توسعه پایانه های مسافربری از وطایف سازمان است که به 

مدیر عامل سپرده شده و در اساسنامه آمده است.
وی افزود: با ایجاد پایانه ها تسهیلاتی را برای مسافرت مسافرین در نظر 
گرفته ایم که جزء وظایف شهرداری است و باید این مقدمات را برای سفر 

ایجاد کند.
مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم خاطرنشان کرد: از 
مجموع پایانه های موجود، پایانه شمالی که داخل بستر رودخانه است، پایانه 
مرکزی و دو پایانه در میدان 72 تن در قسمت شمالی شهر و پایانه خرمشهر 

در بخش جنوبی فعالیت می کنند.
مستقیمی ادامه داد: در بخش غربی هم پایانه کشاورز وجود دارد و اخیرا 
در پردیسان هم سازمانی برای مسافرت برون شهری با سواری ایجاد شده و 

شهروندان برای سفر دیگر نیازی نیست به میدان 72 تن بروند.
وی مشارکت دیگر دستگاه ها را در ارائه خدمات ضروری دانست و تصریح 
کرد: سه دستگاه اداری و دولتی که فعالیت نزدیك به هم دارند و مثلثی بین 
سازمان پایانه ها، اداره کل حمل و نقل و پایانه ها و پلیس راه برای ایجاد 

تسهیلات و ایجاد رفاه مسافران شکل گرفته است.
مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم اضافه کرد: وظیفه ما 
حفظ و نگهداری تجهیز و توسعه پایانه ها، تامین بلیط و تجهیز ناوگان وظیفه 

اداره کل حمل و نقل پایانه ها و بحث امنیت و... وظیفه پلیس است.

شهردار منطقه هشت قم:

بلوار غدیر تفریحی توریستی می شود
شهردار منطقه هشت قم با اشاره به طرح تفصیلی در قم گفت: در این طرح 
به دنبال دید بازتری نسبت به گذشته می باشیم و انشاالله در بلوار غدیر به 

دنبال گسترش فضاهای تفریحی و توریستی خواهیم بود.

سید عبدالله سلیمانی با اشاره به رکود اقتصادی در کشور اظهار داشت: 
این رکود منجر شده که مراجعات به شهرداری هم کاهش یابد و از این نظر 
با مشکل مواجه هستیم. وی گفت: دو موضوع اصلاح و بازنگری را در سطح 
منطقه در دستور کار داریم که بتوانیم با رویکرد اساسی و جدید در راستای 
رفع مشکلات منطقه گام برداریم. شهردار منطقه هشت قم با اشاره به طرح 
تفصیلی در قم عنوان کرد: در این طرح به دنبال دید بازتر بوده و در بلوار غدیر 
به دنبال گسترش فضاهای تفریحی و توریستی هستیم. وی بیان کرد: ما 
معتقدیم که این بلوار با توجه به اینکه ورودی و خروجی شهر به حساب می آید 

می تواند کارایی بسیاری در زمینه تفریحی و توریستی داشته باشد.
سلیمانی افزود: در خصوص تجاری های پردیسان نیز جلساتی را برگزار 
نموده ایم که بتوانیم سطح تجاری ها را گسترش دهیم و در راستای خدمات 

رسانی مطلوب تر به مردم گام برداریم.
وی در خصوص صدور پروانه ها گفت: در بودجه سالانه شهرداری این 
منطقه 30 میلیارد ریال درآمد از صدور پروانه ها پیش بینی شده بود که 

تاکنون 20 درصد آن محقق شده است.
 

توسط ناوگان عمومی اتوبوسرانی صورت می گیرد:

جا به جایی روزانه 290 هزار نفر 
در شهر قم

با  قم  اتوبوسرانی  گفت:  قم  شهرداری  اتوبوسرانی  سازمان  مدیرعامل 
بهره گیری از 300 دستگاه اتوبوس و 138 دستگاه مینی بوس به صورت روزانه 
به مردم سرویس دهی می کند و نزدیک به 290 هزار نفر توسط این شبکه 

جا به جا می شوند.
سعید امراللهی با اشاره به فعالیت سازمان اتوبوسرانی اظهار کرد: این سازمان 
یکی از بزرگ ترین و فعال ترین سازمان های شهرداری به منظور حمل و نقل 

درون شهری است و با همه توان در خدمت شهروندان است.
وی گفت: در حال حاضر این سازمان با توجه به توسعه شهرنشینی در 
قم 14 خط اتوبوس و 12 خط مینی بوس دارد و هشت خط نیز به صورت 
اتوبوسرانی شهرداری قم  حومه ای تعریف شده است. مدیرعامل سازمان 
اضافه کرد: این خطوط با بهره گیری از 300 دستگاه اتوبوس و 138 دستگاه 
مینی بوس به صورت روزانه به مردم سرویس دهی می کنند و حدود 290 هزار 
نفر توسط این شبکه جا به جا می شوند. امراللهی تصریح کرد: یکی از سازمان ها 
در خصوص واگذاری به بخش خصوصی این سازمان بوده که 99 درصد در 

حوزه اجرایی به بخش خصوصی واگذار شده است.
وی با اشاره به برنامه های انجام شده در 9 ماه اخیر گفت: این سازمان با 
توجه به توسعه کمی و کیفی ناوگان و تجهیزات در سال های اخیر اقدامات 
خوبی انجام داده و همه سعی و تلاش ما بر بهبودی هر چه بیشتر وضعیت 

خطوط اتوبوسرانی است.
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم افزود: در ابتدای سال جاری 
18 دستگاه اتوبوس و مینی بوس به حمل و نقل درون شهری اضافه شده و 
یکی از فعالیت های خوب سازمان از ابتدای سال افزایش ظرفیت کمی و کیفی 
خطوط بوده است. امراللهی گفت: بازسازی چهار دستگاه اتوبوس بنز در 6 ماه 
نخست سال و الحاق آن به دستگاه های قبلی از دیگر برنامه ها بوده است تا 

بتوانیم از این طریق ظرفیت خدمات رسانی را ارتقاء دهیم. 

تولیت آستان مقدس حضرت معصومه )س( با بیان اینکه پیامبر )ص( با مدارا احکام اسلام 
را ترویج کردند، گفت: برای پیشرفت اهداف مدیریتی باید از مدارا و رفق بهره برد.

آیت الله سید محمد سعیدی در جلسه شورای معاونان و مدیران بنیاد شهید استان قم که در 
آستانه وفات حضرت معصومه )س( برگزار شد، اظهار داشت: درخدمت به خلق به ویژه ایثارگران 
و خانواده شهدا باید از سیره نبوی پیروی کرد، پیامبر )ص( با رفق و مدارا و خلق نیکو دین اسلام 
را ترویج کردند و تمدن اسلامی را در بین مردمی جاهل گسترش دادند. وی تأکید کرد: امروز 
ثابت شده که برای پیشرفت اهداف مدیریتی باید از مدارا و رفق بهره برد، این رفتار که از سیره 

نبوی است، موجب اقناع مخاطبان است. 
وی اظهار داشت: حرکت خشن نتیجه اش نامطمئن، غیر ماندگار و غیر سازنده است، ممکن 
است ساکت کننده باشد، اما اقناع کننده نیست، پذیرش با اقناع صورت می گیرد. وی اضافه کرد: 
مردم حجاز آنقدر بی ارزش و بی تمدن بودند که کسی میل حمله به این سرزمین را هم نداشت، 
ملتی بدور از تمدن، بهداشت و ثروت، از این جامعه از هم پاشیده پیامبر جامعه ای متمدن ساخت 
و در این راه از مدارا و رفق استفاده کرد. مدارا در زندگی پیامبر نقش مبنایی داشت. وی تأکید 
کرد: پیامبر )ص( با مدارا حق را ترویج کردند و به تدریج احکام اسلام را گسترش دادند اما هیچگاه 
در برابر حق کوتاه نیامدند. وی اضافه کرد: امام راحل نیز در دوران انقلاب از همین سیره نبوی 
پیروی کردند، ایشان با مدارا رفتار کردند و زمانی که رژیم علیه ملت طغیان نمود، امام تکلیف 
کردند و مردم هم تبعیت کردندوی بیان داشت: در دوران انقلاب هم کسانی بودند که طغیان 
می کردند، کسانی که همراه امام بودند اعتبار کسب کردند در پرتو خون شهدا رأی آوردند در 
مقام ریاست جمهوری نشستند امام بسیار نصیحت کردند، اما طغیان کردند و امام نیز وی را از 

فرماندهی کل قوا کنار گذاشت.
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم نیز در این جلسه گفت: از ابتدای امسال تا 

کنون 10373 دیدار با خانواده معظم شاهد و ایثارگر در شهر قم و بخش های استان در قالب 
طرح سپاس انجام شده است.

سید جواد هاشمی افزود: سپاس و قدردانی و تجلیل و تکریم از خانواده های معظم شهدا و 
ایثارگران تجلیل از ارزش ها است، خانواده شهدا پشتوانه انقلاب و ولی نعمتان جامعه اسلامی 

و دیدار با آن ها و حمایت ایشان و دیدن صبر و ایثار ایشان مایه دلگرمی مسئولان است.
وی با بیان اینکه این دیدار ها علاوه بر تقویت روحیه دیدار کنندگان موجب ترویج فرهنگ 
ایثار و شهادت و زنده نگه داشتن یاد و راه شهدا از طریق بازماندگان ایشان است، اظهار داشت: 
دیدار با والدین شهدا، همسران و فرزندان شهدا و ایثارگران تجلیل از صبر و ایثار ملتی قهرمان 

و ایستاده در پای ارزشهای انقلاب اسلامی است.
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران قم ادامه داد: از همین رو مقام معظم رهبری بر این 
دیدار ها تأکید نموده وایشان در برنامه دیدار از خانواده شهدا پیشرو و الگو هستند و ریاست 

محترم جمهوری نیز در دیدارهای منظم برای سایر مسئولان الگوی عملی است.
وی بیان داشت: روحیه ایثار و شهادت در جامعه موجب زنده و پویا شدن جامعه است و 
دیدار با خانواده معظم شهدا موجب تقویت روحیه خدمت رسانی در مسوولان نظام و خادمان 

به شهداست، انتقال روحیه ایثارگری موجب نشاط و پویایی است.
هاشمی تأکید کرد: این تکریم از بازماندگان شهدا وارثان فرهنگ ایثار و شهادت زنده نگه 
داشتن یاد شهدا و این فرهنگ عاشورایی است و تا این فرهنگ در جامعه زنده است جامعه ای 

پویا همراه با امنیت و عزت داریم.
وی حفظ ارزش ها را نیز در گرو حفظ فرهنگ ایثار و شهادت دانست و افزود: شهدا با 
ایمان های راسخ و ایثار جان خویش موجب پیروزی حق علیه باطل شدند و ادامه این مسیر و 

حفظ دستاوردهای شهدا نیازمند زنده نگه داشتن همین فرهنگ است.

در جلسه شورای معاونان و مدیران بنیاد شهید استان قم عنوان شد:

تکریم بیش از 10 هزار خانواده معظم شاهد و ایثارگر قم


